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با رأی قاطع دکتر حسین زکریائی عزیزی؛29041402پنجشنبهپنجشنبه
دبیرکل و رئیس هیات مدیره مجمع خبرنگاران 

ونویسندگان دفاع مقدس ومقاومت شد

خبـــر ویــژه بین الملل

بانکداری

خبـــر رسیـــده

در جلســه نخست دور پنجم اعضای هیئت مدیره 
مؤسســه مجمــع خبرنــگاران و نویســندگان دفــاع 
مقدس و مقاومت که سه شنبه شب ۲۷ تیرماه۱۴۰۲ 
برگزار شــد، دکتر حسین زکریائی عزیزی، نویسنده 
و خبرنــگار حــوزه دفاع مقــدس، به اتفــاق آرا و به 
مــدت پنــج ســال به عنــوان رئیــس هیئت مدیره و 
دبیرکل موسسه »مجمع خبرنگاران و نویسندگان 
دفاع مقدس و مقاومت« برگزیده شــد.به گزارش 
ایســنا، در ایــن جلســه ، همچنین هــادی صالحی 
به عنــوان نایب رئیــس هیئت مدیــره، ناصر ملائی 
بــه  عنــوان خزانــه دار و محمدعلــی آقامیرزایــی و 
سیدامیر مرتضوی به  عنوان اعضای هیئت مدیره 
به مدت ۵ ســال انتخاب شــدند. لازم به ذکر است 

که  در مجمع عمومی عادی و فوق العاده مؤسسه 
مطبوعاتــی  نویســندگان  و  خبرنــگاران  مجمــع 
دفاع مقدس که با هدف تغییر مفادی از اساسنامه 
ایــن مجمــع، تغییر نشــانی محــل قانونــی، تغییر 
نــام و انتخاب اعضــای هیئت مدیره و بــازرس روز 
یک شــنبه ۲۵ تیرمــاه ۱۴۰۲ در ســالن آمفی تئاتــر 
سازمان خدمات اجتماعی شهرداری تهران برگزار 
شــد، اعضــای فــوق به عنــوان عضــو هیئت مدیره 
انتخــاب  شــده بودند.همچنیــن در  ایــن مجمــع 
ایــن مجمع،نام مؤسســه از »مجمــع خبرنگاران و 
نویســندگان مطبوعاتــی دفاع مقدس به مؤسســه 
»مجمــع خبرنگاران و نویســندگان دفاع مقدس و 

مقاومت« تغییر یافت.

در پی اعتراضات گســترده روز سه شــنبه اعتصاب، 
آشــوب و هــرج و مــرج در اراضــی اشــغالی حاکم 
است و پلیس ده ها شهرک نشین را در میان توقف 
حرکت قطارها به دلیل نقص سیستم کامپیوتری 
رژیــم  پزشــکی  انجمــن  اســت.  کــرده  دســتگیر 
صهیونیســتی نیــز امــروز چهارشــنبه از تعلیق کار 
ادارات بهداشــتی داخل اراضی اشــغالی به مدت 
دو ســاعت در راســتای اعتراض به طرح تغییرات 

قضایی خبر داد.
به گزارش ایســنا، به نقل از رسانه های عبری زبان، 
ده ها هزار نفر در تظاهرات سراسر اراضی اشغالی 
شــرکت کردنــد کــه شــامل بســته شــدن بســیاری 
از جاده هــای اصلــی بــود. پلیــس بــرای بــاز کردن 
مســیرها و متفرق کردن تظاهرکنندگان متوسل به 
زور و استفاده از آب پرفشار شد. حرکت قطارها در 
اراضی اشــغالی با توجه به شــلوغی ایستگاه ها، به 

دنبال نقص در سیستم کامپیوتری متوقف شد.
رســانه های عبــری افزودنــد، تاکنــون ۳۷ شــهرک 
قضایــی  اصلاحــات  علیــه  تظاهــرات  در  نشــین 
دســتگیر شــده اند، از جمله شــش نفر که سعی در 
مانــع تراشــی حرکــت قطــار در ایســتگاه "تل آویو" 

داشتند.
پلیس رژیم اشغالگر از ورود معترضان به ایستگاه 
قطار جلوگیری کرد و تنها به دارندگان کارت اجازه 
ورود داد. فرمانــده کل نیــروی پلیس بــا تهدید به 
دســتگیری افــرادی که بــه راه آهن نزدیک شــوند، 

افزود: این مساله خطر جانی به دنبال دارد.
رســانه های اســرائیلی می گوینــد، تظاهرکننــدگان 
علیه اصلاحات قضایی که دولت نتانیاهو به دنبال 
تایید آن اســت، "برای یک شــب طولانی اعتراض 

آماده شدند." رسانه های عبری زبان گزارش دادند 
کــه تظاهرکننــدگان در تلاش برای مســدود کردن 
جاده ایالــون در تل آویو و به ســمت خانه بنیامین 
نتانیاهو، نخســت وزیر رژیم صهیونیستی در بیت 
المقــدس بودند.بــه گــزارش خبرگزاری فرانســه، 
افراد مســلح گروه کهنه ســربازان ارتش اشــغالگر 
»آخیــم لانچیــک« )بــرادران اســلحه( در ورودی 
اصلــی مقــر ارتــش اشــغالگر در تل آویــو زنجیــره 

انسانی تشکیل داده و آن را بستند.
به گــزارش این رســانه ها، تظاهرکننــدگان از عصر 
سه شنبه در راهپیمایی چهار روزه بین »تل آویو« و 

قدس اشغالی به خیابان ها خواهند رفت.
صدهــا تظاهرکننــده عصــر ســه  شــنبه در قالــب 
پیــاده روی اعتراضــی از خیابان کاپــلان در تل آویو 
به ســمت بیت المقدس به راه افتاده اند؛ ابتکاری 
که توســط پروفسور شــکما پرســلر، یکی از رهبران 
تظاهــرات علیه کودتــای قضایی راه اندازی شــده 
است. هدف راهپیمایی چهار روزه رسیدن به بیت 
المقدس در روز شنبه و آماده سازی برای مخالفت 
با روند رای گیری است که یکشنبه در کنست برگزار 

خواهد شد.

جنبش "ســازندگان آلترناتیو" امروز، چهارشنبه به 
مدت دو ساعت از ساعت ۱۲:۰۰ اعتصاب سراسری 
را رهبری می کند و ساعت ۱۵:۰۰ تظاهرات صنایع 
امنیتــی در مقابل پایــگاه وزارت جنــگ در تل آویو 
برگــزار می شــود. در مقابــل، نامه های انصــراف از 
خدمت به کسانی که در حوزه های بهداشتی خارج 
از دفتــر اصلــی در تل هاشــومر خدمــت می کنند، 
تحویل داده می شود. ساعت ۱۷:۰۰ تظاهرات زنان 
در حیاط تئاتر هابیما در تل آویو برگزار خواهد شد.

جــاش دریل، ســخنگوی جنبــش اعتراضی گفت: 
"از طریق اقدامات نافرمانی مدنی، ما تا لغو کامل 
اصلاحات قضایی به تظاهرات خود ادامه خواهیم 
داد." بــه گزارش »کانــال ۱۲« رژیم صهیونیســتی، 
امروز چهارشنبه، رژیم اشغالگر شاهد اعتصاب در 
سیســتم بهداشتی خواهد بود. ســندیکای پزشکی 
در اطلاعیــه ای بــا بیان اینکــه اعتصاب از ســاعت 
۸:۳۰ صبح آغاز شده است، خاطرنشان کرد: تنها 

در موارد اضطراری پاسخگو هستیم.
در حالــی که اوریل بوســو، رئیس کمیته بهداشــت 
تهدیــد  رژیــم صهیونیســتی(،  )پارلمــان  کنســت 
کرد پزشــکانی که اعتصــاب کنند مجــازات اعمال 
خواهد کرد.این در حالی اســت که یاریو لوین، وزیر 
دادگســتری رژیم صهیونیســتی بــرای »تظاهرات 
میلیونــی« یکشــنبه هفتــه آینــده در »تل آویو« در 
و  داد  فراخــوان  از اصلاحــات قضایــی،  حمایــت 
گفت: صــدای ما کمتر نیســت.لوین در یک کلیپ 
ویدئویی خطاب به شهرک نشینان گفت: "ما باید 
یک تغییر اساســی در سیستم قضایی ایجاد کنیم، 
پــس لطفا بیایید و صدای خود را به گوش دیگران 

برسانید."

 جانشــین فرمانده فراجا گفــت: حجاب خط قرمز 
ماســت، مــا امــروز تکلیف  مدارانه به ایــن موضوع 
نــگاه می کنیم و اســتقرار گشــت  های مــا مقطعی 
نخواهــد بود، چراکه محافظــت از ارزش ها و بنیان 

خانواده در هر شرایطی لازم است.
سردار قاســم رضایی، جانشــین فرمانده فراجا در 
دیــدار با آیــت الله عبدالکریــم عابدینــی، نماینده 
ولی فقیه در استان و امام جمعه قزوین اظهار کرد: 
ما مدیــون شــهدا و امامین انقلاب هســتیم و باید 
همواره خدا را بابت نعمات و برکات انقلاب شاکر 

باشیم.
بــه گزارش پایــگاه خبری پلیس، وی افــزود: مردم 
استان قزوین دارای فرهنگ دینی و مذهبی هستند 
و حــدود ۳ هــزار شــهید تقدیــم انقــلاب کرده انــد 
که این ســرمایه بســیار عظیم و ممتــازی برای این 

استان است.
جانشــین فرمانده  کل انتظامی کشــور عنــوان کرد: 
همــکاران مــا در مجموعه انتظامی اســتان قزوین 
به  صورت شــبانه  روزی اقدامات شایسته ای انجام 
می دهند کــه این اقدامات باعث شــده اســت این 
اســتان رتبه بالایی را در سطح کشــور در حوزه های 

مختلف مانند کاهش ترافیک یا ناهنجاری هایی از 
قبیل ســرقت، برخورد با اراذل و اوباش و رسیدگی 
بــه دادخواهــان در موضوعــات مختلــف داشــته 
باشــد. با این حال برآورد ما این اســت که اســتانی 
با این ســطح از فرهنــگ، درگیری کمتری در حوزه 

مشکلات اجتماعی داشته باشد.
وی بیان کرد: موضــوع جدی امروز جامعه، بحث 
عفاف و حجاب است. امروز دشمن، اصل انقلاب 
را نشــانه گرفته و مباحث مهمــی از قبیل خانواده، 
غیرت مردان و نجابــت زنان ما را مورد هدف قرار 
داده اســت و برای ناکام گذاشــتن دشــمن همگی 
باید دســت در دســت دهیم؛ ائمه محترم جمعه 
و روحانیت معزز همواره موضع گیری های بســیار 
خوبــی را در این حوزه در خطبه هــای نماز جمعه 
داشــته و دارند.رضایــی تأکیــد کــرد: دســتگاه های 
مختلفــی در حــوزه عفــاف و حجاب نقــش دارند، 
اما متأسفانه برخی از آن ها در انجام وظایف خود 
کوتاهــی کرده اند، در این حوزه باید همه به صحنه 

بیایند تا این ناهنجاری ها مدیریت و مهار شود.
وی با اشاره به بیانات فرمانده کل قوا و تاکید ایشان 
به حرام سیاسی و حرام شرعی بودن کشف حجاب 

یادآور شد: زمانی که صحبت از حرام شرعی باشد 
یعنــی همه باید اقدام به امر بــه معروف و نهی از 
منکر کنند، حرام سیاسی هم یعنی دشمنان نظام 
ما را مورد هدف قرار داده اند، دشمنانی که هیچ گاه 
در دشمنی خود کوتاهی نکرده و این بار با تمام قوا 

در این حوزه وارد عمل شده اند.
این مســئول ارشــد انتظامــی اظهار داشــت: محور 
کاری مــا در ابتــدا تذکــر لســانی اســت و آمارهــای 
به دست آمده نشــان می دهد بیش از ۵۰ درصد از 
افراد بدحجاب  به درستی متوجه قبح این موضوع 
نیســتند، امــا وقتــی این مســئله بــرای آنهــا تبیین 

می شود، عذرخواهی کرده و رعایت می کنند.
ایــن مقــام ارشــد انتظامــی در کشــور عنــوان کرد: 
به دســت آمده،  برآوردهــای  براســاس  همچنیــن 
کمتــر از ۲ تــا ۳ درصــد از کشــف حجاب  کنندگان با 
قصــد و نیت مبارزه با نظام اقــدام به این کار کرده 
و یــا با شــبکه های معاند و ســرویس های آن ها در 
ارتبــاط بوده اند، کــه گاها تعــدادی از آنها اقدام به 
تهیــه خــوارک و ســاخت فیلــم و کلیپ هایی برای 
آنهــا کرده اند، مطمئنا برخورد قانونی با این قبیل 

از افراد به  صورت جدی و ویژه خواهد بود.

 معــاون توســعه مدیریت و منابع انســانی وزارت 
فرهنــگ و ارشــاد اســلامی گفــت: بــرای تکمیــل 
پروژه هــای نیمه تمــام اولویــت دار حــوزه فرهنگ 
و هنر کشــور 5 هــزار میلیــارد تومــان در مصوبات 
سفرهای استانی رئیس جمهور لحاظ شده است. 

بــه گــزارش مرکــز روابــط عمومی و اطلاع رســانی 
وزارت فرهنــگ و ارشــاد اســلامی، ســید محمــود 
اســلامی کــه روز سه شــنبه -۲۷ تیــر- بــرای انجام 
سفری ۲ روزه و بررسی آخرین وضعیت مصوبات 
ســفر رئیس جمهور در حــوزه پروژه هــای عمرانی 
فرهنــگ و هنــر خراســان جنوبی عازم این اســتان 
شــد، در حاشــیه بازدیــد از طرح هــای نیمه تمــام 
فرهنگــی این اســتان اظهار کرد: طی ۲ ســال اخیر 
55۰ پــروژه نیمه تمــام این وزارتخانه کــه بیش از 
5۰ درصد پیشــرفت فیزیکی دارند شناســایی شد 
و طبــق برنامه ریزی بــا اختصاص اعتبــارات لازم 
تا پایان دولت سیزدهم به بهره برداری می رسند. 
وی افــزود: ۱5 مجتمــع فرهنگــی در اســتان های 
مختلــف بــه عنــوان پروژه هــای ملی در فهرســت 
طرح هــای اولویــت دار وزارت فرهنگ قــرار دارند 
کــه از این تعــداد 4 پروژه بــه بهره برداری رســیده 
و ۳ مجتمــع فرهنگــی اراک، اهــواز و یــزد نیــز در 
آستانه بهره برداری هستند. عملیات اجرایی سایر 

مجتمع ها نیز در حال انجام است. 
معاون توســعه مدیریت و منابــع وزارت فرهنگ 
دربــاره اعتبــارات مصــوب دو ســفر رئیس جمهور 
بــه خراســان جنوبــی بــرای پروزه هــای فرهنگــی 
این اســتان خاطرنشــان کــرد: مجموعا در ۲ ســفر 
رئیس جمهــور محتــرم بــه خراســان جنوبی ۲9۳ 

میلیارد تومان بــرای تکمیل پروژه های فرهنگی و 
هنری این استان در نظر گرفته شد که 6۸ میلیارد 
تومــان مربــوط به ســفر نخســت )شــهریور ۱4۰۰( 
اســت و ۲۲5 میلیارد تومان نیز در ســفر دوم )آذر 
۱4۰۱( مصــوب شــد. اســلامی از تکمیــل ۲ پــروژه 
عمرانــی فرهنگی بیرجند در ســال جاری خبر داد 
و گفت: برای تکمیل ۲ پروژه خانه فرهنگ و سالن 
علامــه فــرزان بیرجنــد ۷۰ میلیــارد تومــان اعتبار 
نیــاز اســت کــه از منابع داخلــی وزارتخانــه تأمین 
می شــود. وی افزود: با توجه به پیشــرفت فیزیکی 
خانــه فرهنــگ بیرجنــد، نهایتــا تــا پاییــز امســال 
شــاهد بهره بــرداری از ایــن پــروژه خواهیــم بود و 
ســالن علامه فرزان نیز تا دهه فجر امســال نیز به 

بهره بــرداری می رســد. معــاون وزیــر فرهنــگ به 
پروژه نیمه کاره مجتمع فرهنگی بیرجند نیز اشاره 
کرد و گفت: این پروژه از سال ۱۳9۰ تا کنون حدود 
۱۲ درصد پیشــرفت فیزیکی داشــت و در فهرست 
طرح هــای ملــی وزارت فرهنگ قــرار نگرفت. اما 
پیگیری هایــی بــرای ســرعت بخشــیدن بــه رونــد 

اجرایی این پروژه در حال انجام است. 
بازدیــد از پروژه هــای عمرانــی اداره کل فرهنگ و 
ارشــاد اســلامی خراســان جنوبی، بازدیــد از موزه 
شهید رئوفی فرد، بازدید از سینما فرهنگ طبس، 
دیدار با نماینده ولی فقیه و اســتاندار و نشســت با 
کارکنان اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی از جمله 

برنامه های سفر اسلامی به این استان است.

بارأی قاطع دکتر حسین زکریائی عزیزی؛
دبیرکل و رئیس هیات مدیره مجمع خبرنگاران 

ونویسندگان دفاع مقدس ومقاومت شد

آشوب، اعتراض و اعتصاب در اراضی اشغالی ادامه دارد

 13 بانک کشور 371 هزار میلیارد تومان زیان انباشته دارند 

معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی وزارت فرهنگ مطرح کرد: 

گام بلند دولت سیزدهم برای تحقق عدالت فرهنگی
اختصاص 5 هزار میلیارد تومان برای تکمیل 550 پروژه فرهنگی

    گام بلند دولت سیزدهم برای تحقق
سید محمود اسلامی 

معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی وزارت فرهنگ مطرح کرد: 

صفحه 01

0202

عدالت فرهنگی
وزارت  انســانی  منابــع  و  مدیریــت  توســعه  معــاون 
فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: برای تکمیل پروژه های 
نیمه تمــام اولویــت دار حــوزه فرهنــگ و هنــر کشــور 5 
هــزار میلیــارد تومــان در مصوبــات ســفرهای اســتانی 
رئیس جمهــور لحــاظ شــده اســت.  بــه گــزارش مرکــز 
روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی، ســید محمود اســلامی که روز سه شــنبه -۲۷ 
تیــر- بــرای انجــام ســفری ۲ روزه و بررســی آخریــن 
حــوزه  در  رئیس جمهــور  ســفر  مصوبــات  وضعیــت 
پروژه هــای عمرانــی فرهنــگ و هنــر خراســان جنوبــی 
عازم این اســتان شــد، در حاشــیه بازدیــد از طرح های 
نیمه تمام فرهنگی این اســتان اظهار کرد: طی ۲ ســال 
اخیــر 55۰ پــروژه نیمه تمام این وزارتخانــه که بیش از 
5۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارند شناسایی شد و طبق 
برنامه ریزی با اختصاص اعتبارات لازم تا پایان دولت 

سیزدهم به بهره برداری می رسند...

تحلیل جمـــلـه بر ادعای »وزیر علوم« مبنی بر تعیین اولویت های وزارتخانه با توسل به پنج تن آل عبا؛

شهردار کرمانشاه:

JOMLEH

02

08

پاس گل زلفی گل
 انضباط کاری باید سرلوحه کارها و

برنامه های شهرداری باشد



تحلیل »جمله« بر ادعای »وزیر علوم« مبنی بر تعیین اولویت های وزارت خانه با توسل به پنج تن آل عبا؛
در جلسه هیئت دولت مطرح شد

 تاکید رئیس جمهور 
بر تکمیل پروژه های نیمه تمام

      رئیــس جمهــور اظهارکــرد: در کنــار تکمیــل پروژه های 
بازگردانــدن  در  حاصلــه  موفقیت هــای  نیمه تمــام، 
واحدهای تولیدی و صنعتی راکد به چرخه تولید، علاوه 
بــر کمــک بــه رشــد و رونــق اقتصــادی، باعــث احیای 
فرصت های شــغلی از دســت رفتــه و ارتقای امیــد و اعتماد عمومی 
می شود و به سایر فعالان اقتصادی نیز این امیدواری را می بخشد که 
دولت در حمایت و پشتیبانی از رونق تولید عزم جدی دارد.به گزارش 
ایســنا،  سید ابراهیم رئیســی صبح امروز چهارشنبه در جلسه هیئت 
دولت از استقبال پرشور مردم کهگیلویه و بویراحمد از دولت مردمی 
در جریان سفر دو روز گذشته رئیس جمهور به این استان تشکر کرد و 
گفت: همت جهادی همه دستگاه های مجری و حاکمیتی در تکمیل و 
به ثمر رســاندن چندین پروژه مهم زیربنایی و خدماتی در حوزه های 
آب، برق، راه، پتروشیمی و درمان، که تکمیل بعضی از آنها نزدیک به 
۳۰ ســال به طــول انجامیده بود، علاوه بر به ثمر رســاندن ثروت های 
قفل شــده در ایــن پروژه های نیمه تمام، رونق و رشــد اقتصــادی را از 
طریــق ایجــاد زمینه جذب ســرمایه های جدیــد به اســتان ها موجب 
می شــود.رئیس جمهــور همچنیــن اظهــار داشــت: در کنــار تکمیــل 
پروژه های نیمه تمام، موفقیت های حاصله در بازگرداندن واحدهای 
تولیــدی و صنعتــی راکد به چرخه تولید نیز علاوه بر کمک به رشــد و 
رونــق اقتصــادی، باعث احیای فرصت های شــغلی از دســت رفته و 
ارتقای امید و اعتماد عمومی می شود و به سایر فعالان اقتصادی نیز 
این امیدواری را می بخشــد که دولت در حمایت و پشــتیبانی از رونق 
تولید عزم جــدی دارد.رئیس جمهور در بخش دیگری از ســخنانش 
همه دستگاه ها به ویژه متولیان مدیریت بازار کالا و خدمات مورد نیاز 
مردم را به پایش مستمر و دقیق تر وضعیت فعلی و آتی بازار فراخواند 
و تصریح کرد: پیش بینی هر وضعیت احتمالی با توجه به مناسبت ها 
و ایــام خاص و نیز احتمــالات مطرح دیگر یک ضرورت بســیار مهم 

برای دستگاه های مسئول در این زمینه است.
رئیســی در ابتدای سخنان خود با تسلیت فرارسیدن ماه محرم و ایام 
عــزای اباعبدالله الحســین )ع( و یاران باوفایش، دهه محــرم را، دهه 
خودســازی و بازشناخت شــخصیت والای امام حسین )ع( اهل بیت 

علیهم السلام توصیف کرد.

در حاشیه جلسه هیئت دولت
 واکنش سخنگوی دولت 

به شایعه گران  شدن بنزین
      سخنگوی دولت در واکنش به شایعه گران شدن بنزین 
گفت: به این شایعات باید خندید.به گزارش ایسنا، علی 
بهادری جهرمی در حاشیه جلسه هیئت دولت درباره 
تعیین نرخ خوراک پتروشــیمی ها، اظهار کرد: مطابق 
قانون هدفمندی  یارانه ها که مربوط به ۱۳_۱۴ ســال پیش اســت، نرخ 
منابع انرژی و محل مصارف در زمینه یارانه ها مشخص شده است. وی 
ادامه داد: مجلس هر ساله منابع و مصارف را در قانون بودجه مشخص 
می کند. سال قبل یکی از گلایه های مجلس این بود که قیمت گاز افزایش 
نداشته و منابع تبصره ۱۴ آنطور که مدنظر ما بود محقق نشده و مصارف 
را تامین نمی کند. امسال هم مجلس در قانون بودجه ۱۴۰۲ پیش بینی 
منابع و مصارف کرده و دولت باید به سمت تحقق این پیش بینی ها برود 
در غیر این صورت دچار ناترازی می شود. در راستای اجرایی کردن حکم 
بودجه، نرخی برای خوراک پتروشیمی پیش بینی شد. دستگاه ها نگاه  
کارشناسی مختلفی داشتند و در مراحل بررسی نظر پتروشیمی ها، وزارت 
نفت، صمت و اقتصاد هم اخذ شد و آیین نامه ای تهیه شد و دولت قصد 
تغییر آن را ندارد.بهادری افزود: نکته ای که سخنگوی اقتصادی گفت، 
پیشــنهاد وزارت اقتصاد برای لایحه برنامه هفتم توسعه بود که الان در 
دستور کار مجلس است. امسال که گذشت، ولی این پیشنهاد این است که 
برای آینده در فرمول تعیین نرخ خوراک پتروشیمی ها بازنگری داشته 
باشیم این پیشنهاد امروز در کمیسیون اقتصادی دولت بررسی شد اما 

مورد موافقت قرار نگرفت و از دستور کار خارج شد.

خزعلی در حاشیه جلسه دولت تاکید کرد
تکذیب دستور رئیس جمهور برای 

بازگشت »گشت های حجاب«
      معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور خبر مربوط به 
دســتور رئیــس جمهور بــرای بازگشــت »گشــت های 
خودرویــی حجــاب« را تکذیــب و تاکید کــرد که چنین 
چیــزی نشــنیده ایم.به گزارش ایســنا، انســیه خزعلی 
درحاشیه جلسه هیات دولت در جمع خبرنگاران، درباره دستور رئیس 
جمهور برای بازگشت گشت های مربوط به حجاب در سطح شهر گفت: 
مســئول اجرایی نیستیم، دستور را نشنیده ام؛ از مســئولان وزارت کشور 
بپرسید.وی درباره این که گفته شده این مساله دستور رئیس جمهور بوده 

تاکید کرد که چنین چیزی نشنیده ایم.

تصویب، تخصیص یک درصد از بودجه دستگاه های اجرایی   
برای حمایت از زنان و خانواده برای اولین بار در دولت

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور همچنین اظهار کرد: امروز 
در جلســه هیــات دولت تصویب شــد که بــرای اولین بار یــک درصد از 
بودجه دســتگاه های اجرایی برای حمایت از زنان و خانواده اختصاص 
یابد که آیین نامه آن تصویب شــد.خزعلی تصریــح کرد: در این زمینه 
برنامه های عملیاتی را از دســتگاه های مختلف گرفته ایم و در راســتای 

ماموریت معاونت زنان تایید و عملیاتی می کنیم.

بازداشت 2 نفر از عناصر ضدامنیتی 
شرق کشور در جنوب کرمان

      دادســتان عمومــی و انقــلاب مرکــز اســتان کرمــان از 
انهدام چهارمین باند ســازمان یافته قاچاق ســلاح و 
مهمات در جنوب استان طی چهار ماهه سال جاری 
خبر داد.به گزارش خبرگزاری فارس از کرمان، مهدی 
بخشی در تشریح جزییات این خبر افزود: پس از کسب گزارشی مبنی 
بــر ورود یک محموله قاچاق ســلاح و مهمات بــه پهنای جغرافیایی 
اســتان کرمان ،بلافاصله رســیدگی به موضوع در دســتور کار سیستم 
قضایی و اداره کل اطلاعات استان کرمان قرار گرفت.وی بیان کرد: در 
این عملیات پس از انجام یکســری اقدامــات پیچیده اطلاعاتی،باند 
مذکــور مــورد ضربــه ســربازان گمنام امــام زمــان )عــج( در اداره کل 
اطلاعات استان قرار گرفت و دو نفر از عناصر ضد امنیتی سابقه دار و 
فعال در قاچاق و فروش ســلاح در شــرق کشــور؛ شناسایی و دستگیر 
شدند. مدعی العموم در استان کرمان اظهار داشت: در این عملیات 
مامــوران اداره اطلاعــات جیرفــت ۲۴قبضه ســلاح کمــری و بیش از 
۴۰۰عدد فشــنگ به همراه یک دســتگاه خودرو را از اعضای این باند 
کشــف و ضبط کردند.بخشــی خاطرنشــان کرد: اعضای ایــن باند در 
تلاش بودند انواع مختلف ســلاح را از مرزهای شرقی کشور به کرمان 
وارد و از این طریق به سایر استان ها منتقل نمایند.دادستان کرمان با 
اشاره به اینکه برخورد دستگاه قضایی با قاچاقچیان سلاح و مهمات 
قاطع و عبرت آموز خواهد بود، عنوان کرد: رسیدگی به پرونده متهمان 
دستگیر شده سریع و خارج از نوبت خواهد بود.وی یادآور شد: با تلاش 
و همت شــبانه روزی نهادهــای امنیتی و اطلاعاتی طی ســال جاری، 
قریب به ۳۰۰ سلاح غیرمجاز و جنگی در جنوب استان کرمان کشف و 

ضبط شده است.

سیاست 02J O M L E H N E W S P A P E R

Politics

خودروگزارش خبری

 احمد علیرضا بیگی
نماینده افشاگر خودروهای شاسی بلند:

مجلس فقط در ظاهر خود را در 
مقابله با فساد مصمم نشان می دهد

احمــد علیرضــا بیگــی، نماینــده افشــاگر خودروهای شاســی بلند 
گفــت: در ظاهر امر، مجلس خود را برای مقابله با فســاد مصمم 
نشــان می دهــد، امــا زمانــی کــه پرونده هــای فســاد بــاز می شــود، برخــی 

رویکردهای متفاوت مشاهده می شود.
روزنامــه اعتمــاد بــا احمــد علیرضــا بیگــی پــس از صــدور حکــم یــک 
 ســال زندان بــه دلیل افشــاگری دربــاره خودروهــای شاســی بلند گفت وگو 

کرده است. 

به گزارش اعتماد، بخش های مهم این گفت وگو را در ادامه می  خوانید:  
ایــن رای بــدوی اســت و مــا همه مراحــل قضایــی را برای احقــاق حق و 
روشن شدن واقعیت شاسی بلند گیت دنبال می کنیم. به شخصه هر کاری 

از دستم بر بیاید برای ملتم، مضایقه نمی کنم، باقی در دست خداست.
    تــا بــه امروز تنها ۱4۷ دســتگاه خودرو تحویل داده شــده و تکلیف ۱5۳ 
خودرو مشخص نیســت. آیا قرارداد باطل شده؟ خودروها تحویل دیگران 

داده شده؟ یا....
در ایــن میــان برخــی داستان ســرایی ها هــم بــرای تطهیر برخــی افراد و 
جریانــات صــورت گرفتــه که ابهامــات را بیشــتر می کند. مثــلا نایب رییس 
مجلــس عنــوان می کنــد آقــای قالیبــاف روز تعطیلــی به مجلــس آمده و 
نقــاط مختلــف مجلس را بازدیــد کرده، ناگهــان در تاریکــی در طبقه دوم 
پارکینــگ متوجه شــده کــه کاغذ آگهی چســبانده اند و در آن نوشــته شــده 
هر شــخصی که ماشــین شاســی بلنــد لازم دارد، بیاید بگیــرد!!! این حرف 
 نایب رییــس مجلــس خطاب به افکار عمومی اســت که بیشــتر وهن افکار 

عمومی است.
در ظاهر امر، مجلس خود را برای مقابله با فساد مصمم نشان می دهد، 
امــا زمانی که پرونده های فســاد باز می شــود، برخی رویکردهــای متفاوت 
مشــاهده می شــود. انتظار این اســت وقتی دامنه فســاد به داخل مجلس 
و نماینــدگان کشــیده می شــود و پــای حیثیــت مجلــس بــه میــان می آید، 

حساسیت ها بیشتر شود.
تخلفــی  مرتکــب  کــه  نماینــدگان  از  بخــش  آن  اســت  ایــن  انتظــار 
نشــده اند، درخواســت مشــخص شــدن واقعیــت را مطــرح کننــد. امــا به 
بــرای روشــن شــدن موضــوع  اراده ای   جــز امضــای ۳5نماینــده، دیگــر 

دیده نمی شود.
وقتــی هیــات نظارت اعلام می کنــد این اظهارنظــر در چارچوب وظایف 
نمایندگی نبوده اســت، باید از آنها پرسید در چارچوب چه موضوعی بوده 
اســت. آیا من تصادف کرده ام، چک بلامحل برای یک معامله شــخصی 
کشــیده ام و... این تعریف و این نظریه درست نیست. هم از منظر قضایی 
و هم از منظر رســانه ای باید بررسی شود که آیا اظهارنظر من در چارچوب 

نمایندگی بوده یا نبوده است. 

اخبــار

پاس  گلِ زلفی گل

امروز در تقویم: واگذاری شيلات شمال ايران به "استفان ليانازوف" سرمايه دار روسی )1272 ش( l تصويب قطعنامه 598 شورای امنيت سازمان ملل متحد درباره لزوم پايان جنگ ايران و عراق )1366ش( l آغاز عمليات والفجر 2)1362ش( l درگذشت پروفسور محمدحسن گنجی، پدر جغرافیای ایران )1391ش(

سعیدی، نماینده چابهار:

عرش الهی با فساد چندهزار میلیارد تومانی 
بیشتر می لرزد تا مشخص شدن موی چند دختر!

   پنجشنبه   29 تیر ١٤02   2 محرم ١٤٤5قمری   20 جولای 2023  سال هفتم    شماره ١56٤

نماینده چابهار گفت: ما مشــکلات و مباحث خیلی مهمتری داریم، نظام 
بانکــداری ما واقعا یکی از ربوی ترین بانکداری های دنیاســت چرا آنجا این 
انــدازه حساســیت نداریم، عــرش الهی با فســاد چندهزار میلیــارد تومانی 

بیشتر می لرزد تا مشخص شدن موی چند دختر.
اســلامی   شــورای  مجلــس  در  چابهــار  نماینــده  ســعیدی  معین الدیــن 
درخصــوص بازگشــت گشــت های ارشــاد به خیابان هــا گفت: ایــن روش ها 
تاکنون چه خروجی برای جامعه ما داشــته اســت؟ اگر شــرایط فرهنگی به 
زعم ما مناســب نیســت، اگر معتقدیم که قاطبه مســاجد ما بســته اســت، 
علتش چیســت؟ این روش ها که همیشــه بوده و ما این شــرایط را همیشــه 

داشتیم، خروجی اش کجا بوده؟

به گزارش ایلنا، بخش هایی از گفت و گوی سعیدی را در ادامه   
می خوانید:

 پــس بایــد بازگردیم به بازنگــری در این روش ها، چراکه این شــیوه ها هرگز 
منجــر به دین دار کردن مردم نشــدند بلکه باعث زده شــدن مــردم از دین 
شده اند، این یک واقعیت است. نهادهایی که اعتبارات میلیاردی دارند در 
بحث مباحث فرهنگی و تبیین فلســفه حجاب و عفاف آن ها کجا هســتند؟ 

چه کار کردند؟ از بیت المال به این ها پول دادیم و نتیجه اش چیست؟
از سوی دیگر ما مشکلات و مباحث خیلی مهمتری داریم، نظام بانکداری 
مــا واقعــا یکــی از ربوی ترین بانکداری های دنیاســت چــرا آنجا ایــن اندازه 
حساســیت نداریــم، عرش الهی با فســاد چندهــزار میلیارد تومانی بیشــتر 

می لرزد تا مشخص شدن موی چند دختر.
    مــن هــم مثل هر ایرانی مســلمانی معتقدم باید فضــای جامعه، فضای 

اســلامی باشــد، مــن هــم معتقــدم که کشــف حجاب یــک حرام شــرعی و 
سیاســی است ولی حساســیت های ما نسبت به مســائلی مانند زباله گردی 
کودکان، مثل قبرخوابی و مشــکلات عدیده ای که در حوزه فســاد مســئولین 
داریــم، در دورویی هــا یا در بحث ربا که حکم محاربه با خــدا را دارد هم آیا 
همین قدر است؟ من معتقدم اگر این روش ها جواب می داد تا الان جواب 

داده بود.
از ســوی دیگــر برخــی افــراد صحبت هایــی را مطــرح می کنند کــه گاها آدم 
احســاس می کند که انگار در پازل دشــمن دارند حرکــت می کنند. می گوید 
که خانم بی حجاب بی صاحب اســت. تو چه حقی داری که در مورد بانوان 
این ســرزمین اینطور حرف می زنی؟ این روش ها جز گریزان کردن مردم از 
دین چه عایدی داشته است؟ لذا بنده معتقدم به جای اینکه بیاییم با این 
روش ها ســعی کنیم مــردم را به زور محجبه کنیم، برویم در سیاســت های 

فرهنگی خودمان بازنگری کنیم.
شما رویه حضرت آقا را مشاهده کردید که ایشان به نمایشگاه کتاب رفتند و 
با یک دختری که شاید حجابش از نظر خیلی ها ایراد دارد صحبت کردند؛ 
ما باید منش ایشــان و شــهید ســلیمانی را ببینیم و الگو قرار دهیم، به ویژه 
در این برهه از زمان که کاملا مشــخص اســت دســت های بیرونی به منظور 
ایجاد نارضایتی در کارند و دارند برنامه ریزی می کنند که با این روش ها بین 

نظام و مردم فاصله ایجاد کنند، چرا ما باید در پازل دشمن قرار بگیریم؟
مــن معتقدم کســانی که با این روش ها می خواهند موجب اعتلای فلســفه 
حجاب و عفاف شوند از اساس دارند راه را اشتباه می روند، مضاف بر اینکه 
ابــدا اینگونه نیســت که حجاب مترادف با عفاف باشــد، ایــن دوگانه به نظر 

من از اساس اشکال دارد.

گزاف نیســت اگر ادعا کنیم ســاده ترین روش  
آسیب زدن به یک باور مذهبی یا اصل دینی، 
بــد دفاع کردن از آن باور و اندیشــه اســت به 
شــکلی که بیم آن می رود حتی کســانی که به 
آن اصل دینی و فرهنگی، باور داشــتند نیز در 
اثــر چنین اظهاراتی، در باور و برداشــت خود 

تجدیدنظر کنند.
بــاور بــه امامت، باور به حقانیــت پنج تن آل 
عبــا و همچنین باور به توســل از نــام و اعتبار 
این شجره متبرکّه از اصول اعتقادی شیعیان 
و حتــی برخــی برادران اهل تســنّن اســت اما 
هیــچ کدام از این باورها، نبایــد ما را به درکی 
از دیــن برســاند کــه بــابِ عقــل را ببندیــم و 
ارزیابی هــای فنــی و تخصصــی را بــه کنــاری 
وانهیم و طی مــدت زمانی که به عنوان مدیر 
و مســئول، امانتدار هســتیم، بــرای مدیریت 
علــوم،  وزارت  چــون  مهمــی  مجموعــه  بــر 
تحقیقــات و فــن آوری ادعــا کنیم کــه تعیین 

اولویت ها را با توسل انجام می دهیم.   
حقیقــت تلخی اســت امــا باید گفــت برخی 
در ایــن تصــور غرق هســتند که بــرای دفاع از 
یــک اندیشــه مقــدس، از روش های ناپســند 
و مذمــوم چون ســخن خلاف واقــع و روایات 
بهــره  و مجعــول هــم می تواننــد  مشــکوک 
ببرنــد و بر همین اســاس در برخی تریبون ها 
شــاهد بیاناتی هســتیم که برای نسل جدید، 

خنــده دار و بــرای متدینیــن هم فاقــد اعتبار 
است. ســوال اینجاست که چرا گویندگان این 
ادعاهــا از خــود یا اطرافیان خود نمی پرســند 
اثــر طــرح چنین ســخنانی در ســطح جامعه 
به ویژه در میان نســل جدید که زبان جدیدی 
طلــب  را  معنویــت  و  دیــن  شــناخت   در 

می کند، چیست ؟ 
نکتــه مهم بعــدی این اســت که نبــی مکرّم 
اســلام از عقل بــا عنوان »رســول باطنی« یاد 
می کردند که همراه با هر انسانی در هر لحظه 
هســت و انســان می توانــد با کمــک گرفتن از 
عقلانیت و خرد خویشــتن، بســیاری از موانع 

را از پیــش پــای زندگــی خــود بــردارد و حتی 
رهیافت های نوینی در شــناخت دین ترسیم 
کنــد و ضــرورت توجــه بــه اقتضائــات زمان، 
تعییــن تکلیــف امور مســتحدثه کــه در زمان 
 عَلَیهِ و ائمه عَلَیهم جَمیعاً 

ُ
پیامبر صَلَّــی الله

ســلامُ الِله، وجود نداشــتند کــه در فقه پویای 
شــیعه، مــورد تأکیــد اســت، در همین بســتر 

قابل فهم است.   
از  بشــری  جوامــع  امــروز  پیچیــده  مســائل 
نهادهــای  و  سیاســت  اقتصــاد،  مدیریــت، 
اجتماعــی جدید همــه باید بــا رأی و تدبیر و 
بــا کمک گرفتن از رســول باطنی حل و فصل 

شــود و اگــر می بینیــم تمــدن غرب، ســرآمد 
جهان شــده اســت بــه خاطر همیــن تکیه به 

عقلانیت و خرد است.
البتــه منظور مــا این نیســت که بایــد از میان 
عقــل و دیــن، یکــی را برگزیــد کــه دینــداری 
در ذات خــود، متکــی بــه خــرد اســت و ایــن 
دو، از هــم جــدا نیســتند امــا بــاز کــردن پــای 
امــور قدســی در امــور عُرفــی، دو تالی فاســد 
و نتیجــه مخــرّب دارد نخســت این کــه بهانه 
بــه دســت دین ســتیزان خواهــد و دشــمنان 
معنویــت خواهــد داد دوم این که به باورهای 
 دینــی جامعــه به ویــژه نســل جــوان آســیب 

وارد می کند. 
یکی از نمونه های چنین اظهاراتی در سخنان 
فــن آوری دولــت  و  وزیــر علــوم، تحقیقــات 
رییســی گفته شــد که روز گذشــته در نشســت 
سراســری و کارگاه هــای آمــوزش تخصصــی 
معاونیــن بســیج اســاتید کشــور مدعــی شــد 
بنیــاد  بــرای  وزارت خانــه  ایــن  اولویت هــای 
 نخبــگان را بــا توســل بــه پنــج تــن آل عبــا، 

تعیین کرد.  
بــرای مــا کــه دهه هــا اســت در حــوزه دیــن، 
فرهنــگ و سیاســت، قلــم می زنیــم و بــا این 
فضا، مختصر آشــنایی داریم ســوال است که 
چگونه می توان با توســل به پنــج تن آل عبا، 
بــرای وزارت خانه یــا بنیاد نخبــگان، اولویت 

تعیین کرد.
بهرحال توســل در منظومه اعتقادی شیعه، 
بــار معنایی خاصی دارد و مــا از امیر مومنان 

آموختیــم که »با توکل، زانوی اُشــتُر ببندیم« 
و از مولانا نیز آموختیم که »کار کن پس تکیه 

بر جبار کن«.
اگر منظور »محمدعلی زلفی گل« این اســت 
که با توکل به خدا و تأسی به توجه پنج تن آل 
عبــا، برنامه های خود را اجرا می کند که اتفاقاً 
سخن و مسیر درستی است و در ضرب المثل 
هم شنیدیم که »از تو حرکت؛ از خدا برکت«.
کاش وزیــر علوم که ادعا می کند با توســل به 
پنج تــن آب عبا، اولویت هــای وزارت خانه را 
تعیین کــرد، از خود بپرســد نســل جدید چه 
برداشــتی در ذهــن خــود از این ادعــا خواهد 
داشــت و اگــر نســل میان ســال و مذهبــی از 
وی بپرســند چگونه می شــود با توسل به پنج 
تــن، اولویت های مدیریتــی را تعیین کرد چه 

پاسخی خواهد داد ؟      
ســخنان  در  زلفــی گل«  »محمدعلــی  البتــه 
مفصل خود از طرح هــا و برنامه های متعدد 
وزارت خانــه تحــت مدیریــت خــود گفــت و 
اعداد و ارقام مربوط به هر کدام از اقدامات و 
برنامه ها را نیز توضیح داد اما تنها همین یک 
جمله که گفــت »اولویت های وزارت علوم را 
با توســل به پنج تــن آل عبا تعییــن کردیم«  
در فضای مجازی و برخی رســانه های خاص 
خارج از کشور، ده ها بار برای افکار عمومی به 
نمایش درآمد و همین روشن می کند که وزیر 
علوم که به خاطر جایگاه این وزارت خانه باید 
منطقی و عالمانه ســخن بگوید، پاس گل به 

دشمنان داده است.  

جمله 
سرویس سیاسی

گفــت:  مســلح  نیروهــای  پشــتیبانی  و  دفــاع  وزیــر 
و  اقتــدار  از  مرحلــه ای  در  اســلامی  جمهــوری 
توانمندی اســت که کســی نمی تواند تهدیدش کند و 
نقش آفرینــی منطقه ای و بین المللــی دارد که آن را 

دنبال می کند.
به گزارش ایسنا، امیر محمدرضا آشتیانی در حاشیه 
جلســه امــروز هیئــت دولــت در جمــع خبرنــگاران 
اظهــار کرد: در مباحــث مربوط به روابــط بین الملل 
برایــش برنامــه دارد  کــه وزارت خارجــه  همانطــور 
وزارت دفــاع هــم در ایــن مســیر مســئولیت هایی را 
دنبال می کند. کشــورهای آمریــکای لاتین از اهمیت 

ویــژه ای برخوردارنــد، علتش این اســت کشــورهایی 
که در محور مقاومت هســتند و مســتقل هستند و در 
مســیر مبارزه با ســلطه طلبی یکجانبه گرایــی آمریکا 

قرار دارند همیشه مورد توجه ما هستند.
وی ادامه داد: ما تلاش می کنیم که در ابعاد مختلف 
این کشــورها را حمایت کنیم. ســفر رئیس جمهوری 
بــه منطقــه آمریکای لاتین را چند وقت پیش شــاهد 
بودیم و الان هم کشورهای مستقل آن منطقه تمایل 

زیادی دارند که با ما ارتباط و تعامل داشته باشند. 
وزیــر دفــاع با اشــاره به دیــدار اخیــر خود بــا همتای 
بولیویایــی یــادآور شــد: مــا در دنیا بــه گونــه ای رفتار 

کردیــم کــه مورد توجه هســتیم. صداقــت جمهوری 
اســلامی و اســتحکام نظــام و حضــورش در مناطــق 
مختلــف و قــدرت منطقــه ای مــا همــه نشــان از این 
دارد کــه کشــورهای دیگــر تمایــل زیــادی دارنــد بــا 
جمهوری اسلامی رابطه داشته باشند، کشور بولیوی 
مســتقل اســت و تلاش می کند که در ابعــاد فناوری، 
علــم و دانــش و امور صنعتی توســعه یابــد و ما هم 
کمکش می کنیم. آشــتیانی در پاســخ به این پرسش 
کــه پیشــنهاد خرید پهپــاد از عربســتان داشــته ایم یا 
نــه، اظهــار کــرد: اینگونــه نیســت کــه بخواهیــم یک 
کشــور خــاص را مورد توجه قرار دهیــم  ،ولی ما چون 

قــدرت پهپادی در دنیا هســتیم، قطعــاً این موضوع 
نقــش مهمی در قدرت نظامی، کشــاورزی، صنعتی 
دارد و غالــب کشــورها به دنبال این هســتند که برای 
ارتقــای تــوان دفاعی خــود بیایند و از پهپاد اســتفاده 
کنند. وی در پاســخ به پرسشــی درباره دســتاوردهای 
آمــاده رونمایــی اظهار کــرد: ما در ابعــاد مختلف در 
حوزه های شناوری، پهپادی، بالگردی و رزم زمینی و 
ســایر موارد با توجه به مأموریتی کــه وزارت دفاع در 
پشــتیبانی از نیروهای مســلح دارد و ارتباطی که ما با 
شــرکت های دانش بنیان داریم به دنبال این هستیم 
کــه تولیــد تســلیحات جدیــد یــا ارتقــای ســلاح های 

قبلی را در دســتور کار داشــته باشیم.آشتیانی درباره 
آخریــن وضعیــت ناوشــکن دماوند نیز، اظهــار کرد: 
ایــن یــک مســیری را طــی می کنــد کــه وزارت دفاع، 
ارتش و ســتادکل دارند آن را دنبال می کنند و بزودی 
اخبــارش را اعــلام می کنند.وزیر دفــاع در واکنش به 
قصد آمریکا برای اعزام ناوهای بیشتر به تنگه هرمز، 
گفــت: آمریــکا کارهای خــودش را دنبــال می کند اما 
اساســأ جمهــوری اســلامی در مرحلــه ای از اقتــدار و 
توانمندی اســت که اصلًا کسی نمی تواند ما را تهدید 
کنــد. جمهــوری اســلامی نقش آفرینی منطقــه ای و 

بین المللی دارد که آن را دنبال می کند.

در حاشیه جلسه هیئت دولت

توضیحات وزیر دفاع درباره خبر پیشنهاد عربستان برای خرید پهپاد ایرانی

JOMLEH

مولدسازی

حسین راغفر:

 با اجرای پروژه مولدسازی ضربه ای کاری 
به باقی  مانده اعتبار سیاسی نظام وارد می شود

حســین راغفر نوشــت: با اجرای مولدســازی فساد 
در کامل تریــن شــکل و بــه صــورت واقعــی متبلور 
می شود. فسادی عریان، وسیع با اعداد و ارقام باور 
نکردنی که ساختار تصمیم ساز کشور را با ابهامات 
جــدی مواجه می کند. بدون تردیــد گروهی از افراد 
در قالــب این پــروژه ضربــه ای کاری بــه باقیمانده 

اعتبار نظام سیاسی وارد می سازند.
»مولدسازی نماد فساد کلاسیک« عنوان یادداشت 
حســین راغفر برای روزنامه اعتماد است که در آن 
آمــده: ابهامــات و دورنمــای احتمالــی پیــش روی 
پروژه مولدسازی یک بار دیگر در فضای اقتصادی 
و رسانه ای کشورمان مطرح شده است و انتقادات و 
نگرانی دلسوزان کشور را در بر داشته است. هرچند 
مانند بســیاری از طرح های نافرجام و مفســده زای 
دیگر، برای این پروژه هم اهداف و چشــم انداز های 
روشــنی تصویرســازی شــده اســت، امــا خروجــی 
مشکل ســاز  تردیــد  بــدون  پــروژه ای  چنیــن   یــک 

خواهد شد. 
تجربه هــای قبلی ثابت کرده بســیاری از طرح های 
اقتصــادی غیــر تخصصــی، معمــولا نتیجه بخش 
نخواهــد بــود و چشــم اندازهایی کــه دسترســی بــه 
آنهــا مقــدور نیســت. در همــان آغاز مطرح شــدن 
ایــن پروژه هــم بارها درباره تبعات خســارت بار آن 

صحبــت کــرده و نوشــتم، اما ظاهــرا در این کشــور 
قرار نیســت به رویکردهای تخصصی و هشدارهای 

دلسوزانه توجهی شود.
در  کلاســیک  فســاد  بــارز  مصــداق  پــروژه  ایــن 
عرصه هــای اقتصــادی و عمومــی اســت. در علوم 
اقتصادی در خصوص فساد از معادله ای رونمایی 
می شــود کــه مولدســازی مصــداق بــارز آن اســت. 
می گویند، فســاد مساوی اســت با انحصار به علاوه 
صلاحدیــد، منهــای پاســخگویی. ایــن معادلــه ای 
اســت که فساد در بطن آن شــکل می گیرد و منابع 
عمومی را غــارت می کند. در پروژه مولدســازی هر 

۳این گزاره ها وجود دارد. 
۱( انحصــار: ایــن پــروژه فسادزاســت چــون رویکرد 
انحصــاری در آن وجــود دارد. در ایــن الگــو، قــرار 
اســت منابع بــه صــورت انحصــاری در اختیار یک 
جمــع معــدود قــرار بگیرد. گــروه معــدودی که در 
قالــب هیات واگذاری )یا هر نــام دیگری که دارند( 
در خصوص دامنه وســیعی از دارایی های عمومی 
تصمیم گیــری کننــد. در واقــع افــرادی خــاص این 
اختیار را دارند که به صورت انحصاری در خصوص 

چشم انداز واگذاری ها تصمیم سازی کنند. 
کــه  هســتند  افــراد  معــدود  ایــن  صلاحدیــد:   )۲
مشــخص می کننــد ایــن دارایی ها باید بــه کدامین 

افــراد، جریانــات و گروه هــا واگــذار شــوند. در واقــع 
بــا صلاحدید آنهــا قیمت ها تعییــن و جهت گیری 

واگذاری ها نیز مشخص می شود.
۳( فقدان پاســخگویی: سومین گزاره که مهم ترین 
آنها هم محســوب می شود عدم پاسخگویی است. 
ایــن افراد تصمیم ســاز نه تنها پاســخگو نیســتند و 
نظارتــی بــر عملکــرد آنها وجــود نــدارد، بلکه نوع 
خاصــی منع تعقیب قضایی هم برای آنها در نظر 
گرفته شــده اســت.  بنابراین همانطــور که توضیح 
داده شــد. معادلــه فســاد در خصــوص ایــن افــراد 
کامل و مبرهن است. باید توجه داشت که با اجرای 
ایــن پروژه، فســاد در کامل ترین شــکل و به صورت 

واقعی متبلور می شود. 
فســادی عریان، وسیع با اعداد و ارقام باور نکردنی 
پرســش ها  بــا  را  کشــور  تصمیم ســاز  ســاختار  کــه 
و ابهامــات جــدی مواجــه می کنــد. بــدون تردیــد 
گروهــی از افراد در قالب این پــروژه ضربه ای کاری 
و تعیین کننــده بــه باقیمانده اعتبار نظام سیاســی 
وارد می ســازند. به نظرم لازم اســت به هشــدارها، 
تذکارهــا و اظهــارات دلســوزان توجه شــود تــا بعدا 
گلایه نشــود چــرا چشــم انداز پیش روی ایــن پروژه 
و طرح توســط تحلیلگران و کارشناســان مشــخص 

نشد. ما آنچه را شرط بلاغ است، می گوییم...



اقتصادی
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برتر در زمینه پرداخت 

وام بدون ضامن
 ایستگاه راه آهن
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بانک سپه در صدر 
بانک های پرداخت کننده 
 تسهیلات بدون ضامن 

قرار گرفت

سید ضیاء ایمانی:
بانک صادرات ایران حامی 

صنعت برق کشور است
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صفحه 0٤

کارنامه درخشان بیمه ملت از رشد 337 درصدی سود تا اخذ مجوز اتکایی از خارج؛

 یزدان دوست: موفقیت بیمه ملت نتیجه 
اعتماد سهامداران و حمایت هیات مدیره است

 حسینی: وزارت بازرگانی را 
معادل واردات معرفی کردن مبنایی ندارد

رییس ستاد نوسازی ناوگان و اسقاط خودرو های فرسوده گفت: تمامی خودروهای وارداتی برای شماره گذاری باید گواهی 
اسقاط داشته باشند.  مهران سالاریه با اشاره به اصلاحیه قانون ساماندهی صنعت خودرو گفت: بر این اساس تمامی 

شرکت های واردکننده خودرو اعم از نو و کارکرده بجز کامیون های مشمول بند ث ماده ۳۰ قانون احکام دائمی 
که بخشــی مشــمول ارایه گواهی اســقاط و بخشــی پرداخت وجه هســتند، مابقی مکلف به ارایه گواهی اسقاط 
هستند. وی افزود: این دسته از واردکنندگان صرفا باید نسبت به تهیه گواهی اسقاط برای محصولاتشان جهت 

شماره گذاری اقدام کنند و امکان پرداخت ۱.۵ درصد قیمت فروش برای آنها میسر نیست. رییس ستاد 
نوســازی ناوگان و اســقاط خودرو های فرسوده تصریح کرد: این واردکنندگان باید نسبت به ثبت نام و 
 NNHK.ir ایجاد حســاب کاربری در ســامانه نوسازی ناوگان و اسقاط خودروهای فرســوده به نشانی

اقدام و فرآیند مشخص شده را مطابق قانون برای دریافت مجوز شماره گذاری خودروهایشان طی 
کنند. وی خاطرنشان کرد: فعلا تا زمان تصویب آیین نامه مربوطه، واردکنندگان خودرو مکلفند به 

ازای واردات هر دو دستگاه خودرو، گواهی یک خودرو فرسوده را ارایه کنند.

تمام خودروهای 
وارداتی برای 
شماره گذاری باید 
گواهی اسقاط 
داشته باشند

سخنگوی دولت:
تصویب لایحه 

اصلاحیه قانون 
بودجه در دولت

سخنگوی دولت از تصویب لایحه     
اصــلاح قانــون بودجــه ۱۴۰۲ کل 
کشــور در هیات وزیــران خبــر داد و با بیان 
اینکه دولت قصد تغییر شیوه تعیین نرخ 
خــوراک پتروشــیمی هــا را نــدارد، گفــت: 
در  اقتصــاد  وزارت  پیشــنهادی  فرمــول 

کمیسیون اقتصادی دولت رد شد. 
علــی بهادری جهرمی در حاشــیه جلســه 
هیات دولت در جمع خبرنگاران با تشریح 
مصوبــات این هفته دولت اظهار داشــت: 
به پیشــنهاد وزیــر صمت، ســازمان زمین 
شناسی به عنوان متولی شناسایی و تعیین 
حدود ژئوپارک ها )زمین بوستان ها(کشــور 

تعیین شد. 
وی افزود: با پیشنهاد معاونت زنان، آیین 
نامــه هزینــه کرد یــک درصــد درآمدهای 
دســتگاه هــای اجرایــی در حوزه بانــوان به 
تصویــب هیئــت وزیــران رســید و دولــت 
بــا تصویــب آییــن نامــه ای در خصــوص 
هوشمندسازی نحوه تخصیص اعتبارات 

دولت موافقت کرد. 
بهــادری جهرمی از تصویــب لایحه بیمه 
شــناورهای  سرنشــین  و  ثالــث  شــخص 
مسافری به پیشــنهاد وزارت راه خبر داد و 
ابراز امیــدواری کرد که این لایحه منجر به 

افزایش امنیت گردشگران دریایی شود. 
نــرخ  بررســی  دربــاره  جهرمــی  بهــادری 
خوراک پتروشــیمی ها اظهار داشــت: این 
نــرخ طبق بودجــه ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ مشــخص 
شــده بود و بــر اســاس قانــون هدفمندی 
یارانــه ها، نرخ منابع انــرژی و مصارف آن 

مشخص است. 
وی گفــت: وزارت اقتصــاد بــرای برنامــه 
هفتــم پیشــنهاد کــرده بود تــا بــرای آینده 
نرخ خوراک پتروشــیمی ها براســاس یک 
فرمول محاسبه شود که این پیشنهاد مورد 
موافقــت اعضــای کمیســیون اقتصــادی 
کار  دســتور  از  و  نگرفــت  قــرار   دولــت 

خارج شد.

شورای رقابت 
از گرانفروشی 

خودروهای مونتاژی 
دفاع کرد

شورای رقابت در یک اقدام عجیب   
بــه جای حمایت از منافــع مردم و 
شــرکت های  جانــب  مصرف کننــدگان،   
مونتــاژکار را گرفــت و از گرانی محصولات 

این شرکت ها دفاع کرد. 
بــرای  رئیس جمهــور  دســتور  دنبــال  بــه 
تجدیدنظر در افزایش قیمت خودروهای 
بــر  مجــددا  رقابــت  شــورای  مونتــاژی، 
گرانفروشــی شــرکت های مونتــاژکار تاکید 

کرد. 
شــورای رقابــت در اطلاعیــه ای کــه امــروز 
منتشــر کرد، ضمن بی توجهی به دســتور 
رئیس جمهــور، تاکیــد کــرده کــه قیمــت 
بــه  مونتــاژکار،  شــرکت های  محصــولات 
درســتی تعیین شده اســت. بدین ترتیب 
ایــن شــورا بــه جــای آن کــه منافــع عموم 
مردم و مشــتریان خــودرو را لحاظ کند، به 
نفع شــرکت های گرانفروش خودروسازی 

موضع گیری کرده است. 
شورای رقابت در اطلاعیه هفتم مرتبط با 
خودرو درخصوص مصوبه ۵۸۴ این شورا 
مبنی بر اصلاح و اعلام قیمت خودروهای 

مونتاژی، نکاتی را به شرح زیر اعلام کرد: 
۱ - پیش از ورود شورای رقابت و تشخیص 
انحصــار در بــازار خــودرو، قیمت گــذاری 
محصولات تولیدی خودروسازان مونتاژی 
بر اساس تصمیمات هیئت مدیره شرکت 
خودروســاز انجام می گرفت و بــا توجه به 
انحصــار ایجــاد شــده در بــازار خــودرو که 
عمدتاً به دلیل قوانین و مقررات حاکم بر 
بازار بوده اســت، قیمت هایی بســیار بالاتر 
از مصوبات کنونی شــورا به مشتریان ارائه 
می شــد )به صورت فروش مستقیم و یا از 

طریق عرضه در بورس کالا(. 
  ۲ - حفــظ، تــداوم و تحقــق تولید که یکی 
از ارکان اصلــی شــعار ســال توســط مقام 
معظم رهبری است، مستلزم ایجاد انگیزه 
برای اســتمرار تولید بر اساس برنامه های 
ارائه شــده و رفع مشکلات بر مبنای هدف 
مذکــور بوده و عــدم ســودآوری یا تحمیل 
زیان، قطعاً این بخش از تولید را که عمدتاً 
توســط بخش خصوصی انجام می شــود، 

دچار مخاطره و توقف خواهد نمود. 
  ۳ - اصــلاح قیمت هــا نــه بر اســاس نظر 
خودروسازان، بلکه صرفاً بر اساس بررسی 
اسناد و داده های حســابداری و صورتهای 
مالی مــورد تأییــد حسابرســان قانونی که 
توسط ســازمان حمایت مصرف کنندگان 
و تولیدکننــدگان به عنوان مرجع رســمی، 
تخصصــی و حاکمیتی محاســبه قیمت، 

بررسی و نهایی شده است.  
۴ - تأکیــد می شــود: قیمت هــای مصوب 
شــورای رقابــت در جلســه ۵۸۴، نســبت 
بــه قیمت هــای مــورد عمل شــرکت های 
خودروســاز کاهش داشــته که این موضوع 
در بــازار خــودرو کاملًا محســوس اســت و 
انتظار می رود با استمرار در تولید و افزایش 
عرضــه و تحقــق برنامــه واردات کــه مورد 
مطالبــه مجلــس و دولت محترم بــوده و 
در چارچوب دســتورالعمل ۵۴۳ مصوب 
شورا مورد تأکید قرار گرفته و در حال پایش 

است، ثبات در بازار کنونی استمرار یابد. 
  ۵ - نهایتاً یادآور می شــود: شورای رقابت 
از هــر گونــه بررســی کارشناســی و فنــی در 
خصــوص مبانی و دلایــل افزایش قیمت 
محصولات تولیدی مذکور و هر اقدامی که 
باعث رقابت پذیری بیشتر در بازار خودرو و 
رفاه مصرف کنندگان است، استقبال کرده 
و همواره پشتیبان سیاست ها و برنامه های 
دولــت  و  جمهــور  محتــرم   ریاســت 

محترم است.

 J O M L E H N E W S P A P E R

بانک

دبیر شورای هماهنگی بانک های دولتی و نیمه 
دولتــی بــا بیــان اینکه رونــد اعطای تســهیلات 
قانون جهش مسکن در بانک ها سرعت گرفته 
اســت، تاکید کرد که بانک مرکزی تاکنون برای 
تســریع در رونــد اجــرای قانــون نهضــت ملی 
مســکن بــا مســئولان وزارت راه و شهرســازی 

جلسات متعددی را برگزار کرده است.
علیرضــا قیطاســی اظهــار داشــت: در بانــک 
مســکن به دلیل اینکه ســابقه ارتباط بــا وزارت 
راه و شهرســازی داشــته اســت، رونــد پرداخت 
تســهیلات به خوبی طی شده است. بانک های 
بــزرگ در اعطــای تســهیلات نهضــت ملــی 

مسکن بیش ترین سهمیه را داشته اند.
و  جمهــور  رئیــس  تاکیــد  از  پــس  افــزود:  وی 
مهلت یک هفته ای برای رســیدگی به افزایش 
سرعت اعطای تســهیلات مسکن و رفع موانع 
اعطــای تســهیلات در بانک ها، جلســاتی برای 
آسیب شناســی علل کندی روند اجــرای قانون 
نهضــت ملی مســکن برگزار شــد. قیطاســی با 
تاکیــد بر اینکه در یک هفته ی اخیر با جلســات 
کارشناسی خوبی که میان بانک مرکزی و وزارت 

راه و شهرسازی برگزار شد، بسیاری از مشکلات 
پیش روی اجــرای قانون نهضت ملی مســکن 
بررسی شده است، گفت: مشکلات طی نامه ای 
بــه معــاون مســکن و شهرســازی وزارت راه و 

شهرسازی ارسال شده است.
وی افــزود: یکــی از مشــکلات این حــوزه ایجاد 
و  راه  وزارت  ســامانه  در  مدیریتــی  داشــبورد 
مشــکلات  روزانــه  کنتــرل  بــرای  شهرســازی 
تســهیلات نهضت ملی مســکن است تا بانک 
مرکــزی بتوانــد با برقــراری ارتباط بــا وزارت راه 
و شهرســازی به مشــکلات این بخش رسیدگی 

کند.
قیطاســی با اشــاره به نحوه کار سامانه نهضت 
ملــی مســکن وزارت راه و شهرســازی، تصریح 
کرد: سامانه به این صورت است که متقاضیان 
ثبت نام می کنند و سپس وزارت راه و شهرسازی 
اطلاعــات افــراد را پالایــش کرده و بــه بانک ها 
معرفی می کند. برخی متقاضیان مشکل عدم 
وثیقــه دارنــد، مشــکلات دیگر متقاضیــان نیز 
کامل نبودن مدارک، آورده ناکافی و عدم وجود 

اسناد مالکیتی است.

وی بــا بیان موانع پرداخت تســهیلات نهضت 
ملــی مســکن در بانک هــا، گفــت: در بانک هــا 
بــه دلیل محدودیــت منابــع و تکالیف متعدد 
قانونــی دیگــر موانعــی بــرای پرداخــت ایــن 
تسهیلات وجود دارد. منابع بانک ها برای ارائه 
ایــن تســهیلات از بخــش ســپرده های مردمی 
اســت. وقتــی بانک ها با کمبــود منابــع مواجه 
باشــند و بیش از منابع خود تســهیلات بدهند، 
اضافه برداشــت آن هــا افزایش می یابــد و پول 
پرقدرت خلق می شود که این مساله مشکلاتی 

را برای اقتصاد به همراه دارد.
دبیر شورای هماهنگی بانک های دولتی افزود: 
باتوجــه بــه آمــار، در بانــک دی از ۱۷۰ میلیارد 
تومان سپرده تعیین شده به میزان ۱۶۰ میلیارد 
تومان تعهدات و معرفی نامه ثبت شده است. 
در ســایر بانک هــا نیز به همین صورت اســت و 

باید آمار با بانک مرکزی تطبیق داده شود.
وی در پایــان تاکیــد کرد: با پیگیری هــای انجام 
تســهیلات  پرداخــت  رونــد  تســریع  و  شــده 
امیدواریــم ان شــاالله تــا پایان شــهریور مــاه به 

تحقق اهداف مورد نظر خود برسیم.

دبیر شورای هماهنگی بانک های دولتی:

روند اعطای تسهیلات قانون جهش مسکن 
در بانک ها سرعت گرفته است

معــاون رئیــس جمهــور در امور مجلس در پاســخ به 
برخــی ســوالات و شــبهه های دربــاره تشــکیل وزارت 
بازرگانــی، گفــت: وزارت بازرگانــی را معــادل واردات 

معرفی کردن، مبنایی ندارد.
ســید محمد حســینی شــامگاه سه شــنبه با اشــاره به 
فرایند طی شــده در یکســال گذشــته برای ارائه لایحه 
تشکیل وزارت بازرگانی با قید دو فوریت، اظهار داشت: 
دوفوریــت و کلیــات ایــن لایحه در صحــن مجلس به 
تصویــب رســید و بــا توجه به تصمیــم مجلس مبنی 
بر اینکــه ماموریت ها، وظایف و اختیــارات نیز باید به 
این لایحه اضافه شود مجدداً به کمیسیون اجتماعی 
بازگشت تا پس از ضمیمه شدن این موارد، بلافاصله 

در صحن علنی بررسی لایحه ادامه یابد.
معاون پارلمانی رئیس جمهور در پاسخ به این شبهه 
که عمدتاً رسانه های بیگانه آن را مطرح می کنند مبنی 
با اینکه بــا تشــکیل وزارت بازرگانی، مافیــای واردات، 
شــکل می گیــرد، افزود: بــه هیچ عنــوان چنین چیزی 
صحــت نــدارد. دولت ضمن آن که با تشــکیل وزارت 
بازرگانــی در حــوزه داخلی و خارجی بــه دنبال تامین 
نیازهای کشــور اســت و به همــان اندازه بلکــه بیش از 
آن بــر صادرات محصولات داخلی تاکید دارد به ویژه 
اینکــه امــروز بخاطر سیاســت خارجی فعــال و پویای 
دولــت مردمــی، بازارهای کشــورهای مختلف دنیا به 
ویژه همسایگان به روی محصولات و تولیدات ایرانی 

گشوده شده است.
معاون رئیس جمهور در امور مجلس گفت: سازمان 
توســعه تجارت ایران، شرکت سهامی نمایشگاههای 
بین المللی، صندوق ضمانت صادرات ایران و مرکز 
ملی فــرش ایران کــه ماموریت اصلی آنهــا صادرات 

است از جمله شرکت هایی است که مقرر شده در زیر 
مجموعه وزارت بازرگانی قرارگیرند که این مراکز کمک 
کننده به صادرات هســتند. همچنیــن اعضای هیأت 
مدیره و مدیرعامل بانک توســعه صادرات که وظیفه 
اصلی اش حمایت از صادرکنندگان است، به پیشنهاد 
وزیر بازرگانی انتخاب شوند، بنابر این وزارت بازرگانی 

را معادل واردات معرفی کردن، مبنایی ندارد.
وی اضافــه کــرد: البتــه به طــور طبیعــی در برخــی از 
محصــولات و کالاهــا تا رســیدن به خودکفایــی کامل، 
لازم است نیازهای خود را از طریق واردات تامین کنیم 
اما در حدی که به تولید داخل آســیب نرســاند و نکته 
دیگر اینکه وزیر بازرگانی در بحث واردات مجاز نیست 
کــه بدون هماهنگی هر تصمیمی بگیرد بلکه مجری 

تصمیمات دولت در چارچوب مصالح کشور است.
معــاون پارلمانــی رئیس جمهور در پاســخ به شــبهه 
موجود مبنی بر بزرگ شدن تشکیلات دولت به رغم 
اینکه در قانون بر کوچک ســازی تاکید شــده، تصریح 
کرد: در صورتی چنین شبهه ای می تواند درست باشد 
که در گذشته ادغام واقعی صورت می گرفت در حالی 
کــه ادغــام آن چنانــی رخ نــداده کــه منجر بــه کاهش 
نیــرو و امکانــات شــود بلکه صرفــاً موسســات و مراکز 
دو وزارتخانــه در یــک وزرارت تجمیع شــد و امروز هم 
همان سازمان ها و شــرکت ها به ذیل مدیریت وزارت 
 بازرگانی برمی گردند، لذا سازمان و تشکیلات جدیدی 

ایجاد نمی شود.
حســینی در پاســخ به ســوالی دربــاره فوایــد و مزایای 
تشکیل وزارت بازرگانی گفت: وزارت صنعت و معدن 
و وزارت جهــاد کشــاورزی از ماموریت های گســترده و 
مهمی در حوزه تولید برخوردار هســتند که متاســفانه 

در شــرایط کنونی بخش زیادی از وقت آنها به تنظیم 
بازار کالای اساســی از جمله مرغ و تخم مرغ و گوشت 
صرف می شــود و عملًا فرصت چندانی برای توسعه 
تولیدات صنعتی، معدنی و کشاورزی ندارند لذا وقتی 
وزارت بازرگانــی تشــکیل شــود، ایــن دو وزارتخانــه بر 
ماموریت اصلی خود تمرکز بیشــتری خواهند داشت 

که می تواند به رونق و جهش تولید کمک کند.
معــاون رئیس جمهور افزود: اینکه در کمتر از ۶ ســال 
۸ وزیر و سرپرست  در صدر وزارت صمت قرار گرفته و 
وزرای آن مدام در معرض استیضاح یا سوال از طرف 
خــود دولت بودنــد عمدتــا بخاطر تنوع و گســتردگی 
مســئولیت ها و ماموریت ها و بار ســنگین وظایف این 

وزارتخانه بوده است.
حســینی خاطرنشــان کــرد: ضمــن اینکه ســال 9۰ که 
موضــوع ادغام و تشــکیل وزارت صمت مطرح شــد، 
تحریم ها تشــدید و فراگیر نشــده بود بلکه از سال 9۱ و 
9۲ تحریم های شکننده به تعبیر غربی ها شروع شد و 
ادامه یافت و به جنگ اقتصادی تمام عیار منجر شد 
و این شرایط می طلبد که آرایش جدیدی متناسب با 
شــرایط بگیریم تا هم تحریم هــا را دور بزنیم و هم با 

کمترین چالش مواجه شویم.
معــاون رئیس جمهور در امور مجلــس گفت: انتظار 
مــی رود بــا تشــکیل وزارت بازرگانی، مســئولان وزارت 
صنایع و معادن و وزارت جهاد کشــاورزی روی بخش 
تولید متمرکز شوند تا رشد تولید که شعار سال هست 
تحقــق یابــد و وزارت بازرگانــی نیز بر تامیــن، توزیع و 
نظارت مستمر بر بازار و کنترل قیمت ها متمرکز شود 
تا شــعار دیگر ســال که مهار تورم است متولی خاص 

خود را داشته باشد.

رییس کل بیمه مرکــزی گفت: صنعت بیمه 
نقــش مهمی در برنامه هفتم توســعه دارد و 
تاکنون موفق به پوشش پنج برابری نقدینگی 

کشور شده است.
مجید بهزادپور در نشستی با استاندار خراسان 
رضــوی افزود: منابع مالــی بیمه با حوزه های 
بانکــی و بازار ســرمایه قابل مقایســه نیســت 
ولی بــا توجه به نگاه به این حــوزه، نمی توان 
نقــش توســعه ای آن را نادیــده گرفــت. وی 
فعالیــت در حــوزه هــای زیرســاختی ماننــد 
تامیــن مالــی گذرگاه هــای بــزرگ کشــور را از 
جملــه رویکردهــای جدیــد بیمــه دانســت و 
اضافه کرد: تلاش ها بر این است که با تشکیل 
کارگــروه مشــترک بین بیمــه و اســتانداری ها 
 امــکان همــکاری هــای متقابل در ایــن زمینه

 فراهم شود.
رییــس کل بیمه مرکزی با اشــاره به گنجاندن 
بیمــه به عنــوان یکی از تامین کننــدگان مالی 
کشــور در برنامــه هفتم توســعه تصریح کرد: 
ایــن موضوع یــک فرصــت بزرگ اســت چرا 
کــه وظیفــه صنعــت بیمــه ارزیابــی ریســک 
و ارائــه پوشــش هــای بیمــه ای بــرای همــه 
 بازیگــران اقتصــادی و فعــالان عرصــه هــای

 مختلف است.
بهزادپــور افــزود: وظایف حــوزه بیمه در ســه 
بخش ملی، بخشی و منطقه ای قابل تقسیم 
اســت کــه در بخش ملــی موضوعاتــی مانند 

بیمــه هــای شــخص ثالــث، ارایــه خدمت به 
زائران اربعین حسینی و حوزه های بین الملل 

از جمله برنامه های مهم این عرصه است.
عرصــه  در  خدمــت  ارائــه  داد:  ادامــه  وی 
هایــی مانند انــرژی، نفــت، گاز، پتروشــیمی، 
گردشــگری، بهداشــت و درمان جزء خدمات 
ارائه شــده در حوزه بخشــی اســت و پرداخت 
۱۰ درصــدی عــوارض بیمــه شــخص ثالــث 
ایــن  از  مصداقــی  بهداشــت،  وزارت   بــه 

رویکرد است.
رییــس کل بیمــه مرکــزی در توضیــح حــوزه 
منطقــه ای فعالیت های صنعت بیمه مبنی 
تــلاش در جهــت مشــارکت در مناطــق  بــر 
مختلف کشور گفت: تمرکز بیمه مرکزی برای 
عملیاتــی کردن ایــن رویکرد، تقویــت ارتباط 
با اســتان های کشــور و متعاقب آن شناســایی 

ظرفیت ها و توانمندیهای آنهاست.
در این نشســت که با حضور معاون اقتصادی 
استاندار، دبیرکل سندیکای بیمه گران ایران، 
مدیران عامل شرکت های بیمه "آسیا، رازی و 
ما" و مدیران بیمه مرکزی برگزار شد حاضران 

به طرح دیدگاه های خود پرداختند.
کم بیمه گی برخی از نهادها، پوشــش ریسک 
های بزرگ با وجود تحریم های بین المللی و 
امیدواری برای رسیدن به استانداردهای بیمه 
ای دنیــا از جمله مهم تریــن محورهای طرح 

شده از سوی حاضران بود.



انتشار صورت های مالی حسابرسی شده بیمه 
ملت، نشان داد وعده مدیران این شرکت برای 
افزایش ســودآوری به ثمر نشســته و حالا بیمه 
ملتی ها با اعداد و ارقام، موفقیت خود را پیش 

روی سهامداران گذاشته اند.
بــه گــزارش روابط عمومی بیمــه ملت به نقل 
از خبرگــزاری فــارس، علیرضــا یزدان دوســت 
که نیمه دوم ســال گذشــته هدایت بیمه ملت 
را برعهــده گرفت، به خوبی توانســت در ســایه 
ثبــات و آرامــش و بــا حمایــت اعضــای هیات 
مدیره، عملکرد درخشــانی را به ثبت برســاند. 
او که در اســفند سال گذشته »نوید سود حداقل 
ســه برابری برای بیمه ملــت« را داده بود، حالا 
با انتشــار صورت های مالی به وعده خود عمل 
کرده است و نه تنها سود ۳ برابری بلکه بیش از 

4 برابر محقق شده است.
یزدان دوســت دربــاره اقدامات بیمــه ملت در 
ســال ۱4۰۱ و کارنامــه موفق این شــرکت گفت: 
یکی از مهمترین اقدامات تیم مدیریتی جدید 
در ســال ۱4۰۱، حذف پرتفوهــای زیانده، حفظ 
تــوازن در ترکیــب پرتفــوی شــرکت و حرکــت 
در مســیر ســودآوری بود کــه اجــرای دقیق این 
سیاســت، موجــب رشــد ۳۳۷ درصدی ســود 

خالص بیمه ملت شد.
وی با اشــاره به رشــد ۳4 درصــدی درآمد حق 
بیمــه ناخالــص بیمــه ملــت گفــت: اولویــت 
شرکت در سال ۱4۰۱ افزایش سودآوری بود و ما 
افزایش درآمد حق بیمه را به هر قیمتی دنبال 
نمی کنیم، گرچه توانســتیم بیش از ۱۰۰ درصد 
پرتفــوی پیش بینــی شــده در برنامــه مصــوب 
هیات  مدیره را محقق کنیم و پاسخ مناسبی به 

حمایت اعضای هیات مدیره بدهیم.
مدیرعامــل بیمه ملــت دربــاره اقدامات دیگر 
این شــرکت در حــوزه بیمه گری گفــت: یکی از 
مهمترین اقدامــات بیمه ملت، پس از حضور 
تیم مدیریتی جدیــد، توجه ویژه به حوزه بیمه 
اتکایی بود. ما در سال گذشته، توانستیم با اخذ 

مصوبه لازم از بیمه مرکزی جمهوری اسلامی 
ایران، مجوز انتشار اولین اوراق بیمه های اتکایی 
در کشور را اخذ کنیم که این اقدام، نقش مهمی 
در انتقال ریســک های صنعت به بازار سرمایه 

دارد.
وی افزود: در کنار این موضوع، ما در سال ۱4۰۲، 
با تلاش تیم مدیریتی جدید توانســتیم پس از 
چندیــن ماه وقفه، مجوز قبولی اتکایی از خارج 
را از بیمــه مرکزی دریافت کنیم و آماده حضور 

در بازار بیمه کشــورهای منطقــه و بین المللی 
شــویم. ایــن مجــوز می توانــد حــوزه فعالیــت 
بیمه گری ما را فراتر از مرزهای کشــور گسترش 
دهد و فصل جدیدی را برای شرکت رقم بزند.

یزدان دوست همچنین به طراحی محصولات 
جدیــد و نوآورانــه در ســال ۱4۰۱ اشــاره کــرد و 
گفــت: طراحــی بیمه نامــه مســئولیت مدنــی 
دوچرخه ســواران کــه بــا همــکاری فدراســیون 
دوچرخه سواری رونمایی شد، یکی از اقدامات 

محصــولات  خلــق  حــوزه  در  شــرکت  مهــم 
جدیــد بــود و در اســفند ماه نیــز بیمه تکمیلی 
کسب وکارهای کوچک و متوسط، برای حمایت 
و  کوچــک  کســب وکارهای  و  اســتارت آپ ها  از 
متوســط رونمایــی شــد کــه ســبد محصــولات 

شرکت را تکمیل تر کرد.
مدیرعامــل بیمه ملت درباره به ثمر نشســتن 
پروژه کیش نیز خاطر نشان کرد: پروژه مجتمع 
تجــاری، اداری و تفریحــی کیــش کــه اســتارت 

آن حــدود یک دهه قبل زده شــده بــود، یکی از 
اقدامات آینده نگرانه بیمه ملت در سال گذشته 
بــود که پس از چندین ســال وقفــه و با حمایت 
ویــژه اعضــای هیات مدیــره به ثمر نشســت و 
ضمــن اخــذ مجوزهــای لازم عملیــات خــاک 

برداری آن انجام شد.
وی افزود: این پروژه در زمینی به مســاحت ۳۰ 
هزار متر مربع، در یک موقعیت ویژه در جزیره 
کیش در حال ساخت است که زیربنایی بالغ بر 
۷۰ هزار متر مربع در سه بخش تجاری، اداری، 

اقامتی و تفریحی دارد.
یزدان دوســت تصریــح کــرد: بی شــک یکــی از 
مهمتریــن حوزه هــای عملکــرد شــرکت های 
بیمــه، در حــوزه پرداخــت خســارت و حمایت 
از بیمه گذاران اســت و یکــی از نقاط قوت ما در 
سال گذشته، پرداخت سریع و به موقع خسارت 

بیمه گذاران است.
مدیرعامل بیمه ملت اشاره ای هم به عملکرد 
موفــق این شــرکت در ســه ماهه ابتدایی ســال 
۱4۰۲ کــرد و افــزود: فــروش شــرکت در بهــار 
امســال، ۸۱ درصد رشد در مقایسه با بهار ۱4۰۱ 
پیدا کرده و به دلیل مدیریت ریســک مناسب، 
خســارت شرکت با وجود تجربه چنین رشدی، 
حدود ۱۴ درصد کاهش پیدا کرده است. از سوی 
دیگر افتتاح 4 شــعبه طی 6 ماه یکی از دیگر از 

زوایای موفقیت بیمه ملت بوده است.
 وی خاطــر نشــان کــرد: همــه موفقیت هــای 
شــرکت در حوزه بیمه گــری و ســودآوری و قرار 
گرفتن در جایگاه هفتمین شرکت برتر صنعت 
بیمــه کشــور بــه انتخــاب ســازمان مدیریــت 
صنعتی، در سایه اعتماد سهامداران، حمایت 
اعضای هیات مدیره و تلاش مضاعف مدیران 
و کارشناســان بیمه ملت به دســت آمده است 
و بی شــک، کارنامــه بیمــه ملت در ســال ۱4۰۲ 
بــا حمایت ذینفعان و در ســایه ثبات و آرامش 
و فعالیت های گســترده شــبکه فروش شرکت 

درخشان تر خواهد بود.
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اخبــــار

بانک سپه در صدر بانک های 
پرداخت کننده تسهیلات بدون 

ضامن قرار گرفت
       بر اساس اعلام وزارت اقتصاد، بانک سپه با پرداخت ۱۷ 
هــزار و ۶99میلیارد تومان به بیــش از ۶۳۰ هزار نفر، در 
صدر بانک های پرداخت کننده تسهیلات بدون ضامن 

در کشور قرار گرفت.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه، این بانک بر اساس گزارش 
عملکرد منتشــر شده بانک های دولتی و خصوصی شده در پرداخت 
تسهیلات تا سقف یک میلیارد ریال بدون ضامن، در جایگاه نخست 
بانک های پرداخت کننده تسهیلات بدون ضامن در کشور قرار گرفت.

بر اساس اعلام وزارت امور اقتصادی و دارایی، بانک سپه از تاریخ اول 
بهمن ماه سال ۱۴۰۰ تا ۱۵ خردادماه سال ۱۴۰۲ با پرداخت بالغ بر ۱۷ 
هــزار و ۶99 میلیــارد و ۷۵9 میلیون تومان بــه ۶۳ هزار و ۱۱ نفر، از نظر 
تعداد و حجم تســهیلات اعطایی در صدر بانک های پرداخت کننده 

تسهیلات بدون ضامن در کشور قرار گرفت.

لازم بــه ذکر اســت، بانک های دولتــی و بانک هایی که دولت ســهام 
مالکیتی آنها را در اختیار دارد، از ابتدای بهمن ۱4۰۰ تا نیمه خردادماه 
۱4۰۲ بــه یــک میلیون و 9۲۸ هزار و ۷۲4 نفــر، 6۸ هزار و ۸۸۱ میلیارد 

تومان تسهیلات پرداخت کرده اند.

 

از سوی بیمه مرکزی صادر شد؛
 پروانه فعالیت شركت 

بیمه پردیس
       براســاس "قانون تاسیس موسسات بیمه غیردولتی" و 
"قانون تاسیس بیمه مرکزی ایران و بیمه گری" و نظر 
به تایید شــورای عالی بیمه و تصویب مجمع عمومی 
بیمه مرکزی جمهوری اســلامی ایــران مجوز فعالیت 

شرکت بیمه "پردیس" صادر شد.

بــه گــزارش اداره کل روابط عمومــی و امور بین الملــل بیمه مرکزی 
مجوز فعالیت این شــرکت، پس از طی فرآیندهای مرتبط برای اخذ 
پروانه صادر شده و شرکت بیمه پردیس از تاریخ صدور پروانه، مجاز 
به انجام عملیات بیمه ای در تمام رشته های بیمه )اموال، اشخاص 

و مسئولیت(خواهد بود.

براســاس این گزارش معاون طرح و توســعه بیمه مرکزی، طی نامه 
ای صدور مجوز این شرکت را تبریک گفت و افزود: اینك که به لطف 
خداوند متعال و تلاش مستمر دســت اندرکاران، پروانه فعالیت آن 
شــرکت صادر شــده، ضمــن تبریك بــه مدیرعامل)یحیــی میرزائی 
پری( و اعضای هیئت مدیره، مدیران، کارکنان و ســهامداران شرکت 
سهامی بیمه پردیس ، انتظار می رود تا با توسعه محصولات فناورانه 
مورد نیاز، خدمات بیمه ای را به صورت کاملًا دیجیتال و با اســتفاده 
از ابزارهــا و تکنولوژی های روز و هوشــمند از قبیل هوش مصنوعی و 
نرم فزار تخصصی هســته بیمه گری روزآمد به بیمه گذاران محترم 

ارائه کند.

 دکتر بنیادی در این نامه خواستار افزایش پوشش بیمه ای در مناطق 
کمتر توســعه یافته با توســعه ابزارهای بیمه گری هوشمند، نظارت 
برخط و هوشمند بر زنجیره فرایندهای شرکت، پیشگیری و مدیریت 
تقلبــات و خطاهــای احتمالی انســانی، افزایــش رضایتمندی بیمه 
گذاران از طریق افزایش دقت و ســرعت در رســیدگی به درخواســت 
هــای صدور، اعــلام و پرداخت خســارت عادلانه به صــورت برخط، 
ارائه گزارشــات ریسک سنجی  برخط از جزئیات مؤثر در پارامترهای 
رشته های بیمه ای با استفاده از داشبوردهای مدیریتی هوش تجاری، 
همکاری برای رشــد و توســعه ســریعتر محصولات و ابزارهای نوین 
بیمــه ای و ایجــاد هم افزایی همگرا در زیســت بــوم نوآوری صنعت 

بیمه کشور شد.

معــاون طــرح و توســعه بیمــه مرکــزی همچنین بــا اشــاره به نقش 
نظارتی  بیمه مرکزي جمهوري اســلامي ایران  و نظارت بر عملکرد 
این شرکت در چارچوب قوانین و مقررات مربوط بر اجرای موارد زیر 

از سوی آن شرکت تاکید کرد:

۱-کلیــه کارکنان آن شــرکت به ویژه کارکنــان کلیدی تأیید صلاحیت 
شــده براي تصدي ســمت های مختلف باید در چارچــوب ضوابط و 
مقــررات مربوط فعالیت نماینــد و در صورتي که به هر علت، تغییر 
هر یک از کارکنان کلیدی آن شرکت مدّ نظر باشد لازم است قبلًا فرد 
واجد شــرایط دیگري براي احراز صلاحیت حرفه ای به بیمه مرکزي 

معرفي شود.

۲-ضروری است ترتیبی اتخاذ نمایند تا در اسرع وقت اعضای هیئت 
مدیره شــرکت تکمیل شــده و براســاس نمودار تشــکیلاتی شــرکت، 
نسبت به جذب نیروهای متخصص از جمله انتخاب اکچوئر رسمی 

اقدام شود.

۳-رعایت کلیه موارد مندرج در اساسنامه آن شرکت که به تأیید بیمه 
مرکزی رسیده است و نیز رعایت کلیه الزامات مقرر در قانون مبارزه با 

پولشویی و آیین نامه ها و دستورالعمل های اجرایی آن الزامی است.
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ایســتگاه راه آهــن شــرکت گســترش فــولاد 
شــهریار بــا حضــور مقــام هــای عالــی گروه 
مالی گردشگری، نمایندگان شهرستان های 
بنــاب، بافت، زرند و کوهبنان و ســیرجان در 
مجلس شــورای اســلامی، معاون اقتصادی 
اســتان  هــای  از مقــام  و جمعــی  اســتاندار 
آذربایجان شرقی به طور رسمی افتتاح شد.
مالــی  گــروه  عمومــی  روابــط  گــزارش  بــه 
گردشــگری، طرح ایســتگاه راه آهن شــرکت 
اتصــال  یــا طــرح  فــولاد شــهریار  گســترش 
کارخانــه فولاد بنــاب به راه آهن سراســری، 
توســط شــرکت گســترش فــولاد شــهریار در 

مدت ۱۲ ماه اجرا شده است.

طول خــط ریلی فولاد شــهریار ۳9۸۰ متر و 
شــامل ۲۰۰۰ متــر خط اصلی بیرون ســایت 
و ســه خط تخلیه و بارگیــری جمعا به طول 
۱9۸۰ متــر داخــل ســایت اســت کــه بــرای 

اجرای آن ۴ میلیون یورو هزینه شده است.
آهــن  راه  ایســتگاه  پــروژه  اجــرای  از  هــدف 
گســترش فولاد شــهریار، تغییر حمل جاده 
ای بــه ریلــی بــرای حمــل بارهــای ورودی و 
خروجی مجتمع فولاد صنعت بناب و سایر 
صنایــع موجــود در منطقــه جهــت  صرفــه 

جویی در هزینه های حمل بار است. 
بــا اجــرای ایــن طــرح بیــش از ۲۰ درصد در 
هزینــه های حمل بار صرفه جویی می شــود 
بــه طوری کــه هزینه حمــل بارهــای ورودی 
آهن اســفنجی مجتمع فولاد صنعت بناب 
از حــدود ۱۲ میلیــون ریــال بــه ازای هــر تــن 
حمــل جاده ای به حدود ۱۰ میلیون ریال در 

سیستم ریلی کاهش می یابد.
ایــن گــزارش حاکیســت: پــروژه خــط ریلــی 
فــولاد شــهریار و همچنیــن تامیــن قطعات 
و ادوات مــورد نیاز آن ، توســط مهندســان و 

متخصصان داخلی انجام شده است.
مجــری  شــهریار  فــولاد  گســترش  شــرکت 

طرح هــای توســعه مجتمــع فــولاد صنعت 
پــروژه زیــر  یــک شــرکت  بــه عنــوان  بنــاب 
مجموعه هلدینگ صنعت و معدن ماهان 

فعالیت می کند.
معــادن  و  صنایــع  "گســترش  هلدینــگ 
ماهان" یکــی از بزرگترین شــرکت های گروه 
مالــی گردشــگری، با هــدف ســرمایه گذاری 
در طرح هــا و پروژه هــای تخصصــی حــوزه 

صنعت و معدن تاسیس شده است.
فــولاد  مجتمــع  گــزارش،  ایــن  اســاس  بــر 
صنعــت بنــاب بــا برخــورداری از دو واحــد 
ذوب و ریخته گری و ۷ خط نورد، توان تولید 
ســالانه به ظرفیت اســمی ۲ میلیــون و ۴۵۰ 

هزارتن را داراست.
مجتمــع فولادصنعــت بنــاب در فروردیــن 
ماه امســال موفق شــد رکورد ۴۳۰۶۰ تن در 
خطــوط نــورد و مقــدار ۷۶9۷۳ تــن در کل 
خطوط مجتمع از بدو تاسیس را ثبت کند . 
این میزان تولید در ۱۲ سال اخیر در فروردین 
ماه سال جاری نسبت به تولید فروردین ماه 
در ســال های گذشــته بی ســابقه بــوده و این 
مهــم نوید بخش ســالی خــوب و پربار برای 

مجتمع فولاد صنعت بناب است.

 ایستگاه راه آهن شرکت گسترش 
فولاد شهریار افتتاح شد

بانک قرض الحسنه مهر ایران، 
دومیــن بانــک برتــر در زمینــه 

پرداخت وام بدون ضامن

تسهیلاتراه آهن

بانــک قرض الحســنه مهــر ایــران از منظر 
تعــداد و مبلــغ وام پرداخــت شــده بــدون 
ضامــن، دومین عملکرد برتر را در ســطح 

شبکه بانکی به ثبت رسانده است.
بــه گزارش روابط عمومی و امور مشــتریان 
بانک قرض الحســنه مهر ایران، این بانک 
بــا پرداخــت ۱۲هــزار و 9۲۰ میلیــارد تومان 
بهتریــن  از  یکــی  نفــر  و ۴۱  بــه ۴۳۰هــزار 
عملکردهــا را در حوزه پرداخــت وام بدون 
ضامن داشته است. بر اساس آمار اعلامی 

از ســوی وزارت امور اقتصادی و دارایی، دومین بانک برتر از نظر تعداد و حجم 
تسهیلات اعطایی بدون ضامن بانک قرض الحسنه مهر ایران بوده که ۱۲هزار و 

9۲۰ میلیارد تومان به ۴۳۰هزار و ۴۱ نفر پرداخت کرده است.
بانک های دولتی و بانک هایی که دولت سهام مالکیتی آنها را در اختیار دارد، از 
ابتدای بهمن ۱۴۰۰ تا ۳۱ خرداد ۱۴۰۲ به یک میلیون و 9۲۸ هزار و ۷۲۴ نفر ۶۸ 
هزار و ۸۸۱ میلیارد تومان تسهیلات پرداخت کرده اند. بانک قرض الحسنه مهر 
ایران به تنهایی بیش از ۲۲ درصد وام های بدون ضامن پرداخت شده را به خود 

اختصاص داده است.
وزارت اقتصاد در گزارشی اعلام کرد که این وزارتخانه با توافق بانک های دولتی 
و بانک هایی که بخشی از سهام آنها در مالکیت دولت قرار دارد، طرح پرداخت 
تســهیلات خرد بر مبنای اعتبارســنجی و یا حداقل وثایق را در دو سطح تا ۵۰۰ 

میلیون ریال و تا یک میلیارد ریال ابلاغ کرد.

برق

 ســید ضیاء ایمانی، مدیرعامــل بانک صادرات ایران در 
بازدید از نیروگاه شهید منتظر قائم بر حمایت این بانک 
از صنعت برق کشــور و پشتیبانی و پایداری این صنعت 

تاکید کرد.
بــه گــزارش روابط عمومــی بانــک صــادرات ایــران، وی 
در ایــن بازدیــد کــه بــه همــراه هــادی آقابابایــی معاون 
ســرمایه گذاری و امور شــر کت ها، منصور شیخ الاسلامی 
مدیــر امور حــوزه مدیریــت و ارتباطات بانــک صادرات 
ایــران و با حضور مدیران عامــل، اعضای هیات مدیره و 
معاونین شرکت های ســرمایه گذاری خوارزمی، توسعه 
برق و انرژی ســپهر و نیروگاه شــهید منتظــر قائم برگزار 
شــد، از تلاش هــای شــبانه روزی کارکنــان ایــن نیــروگاه 
قدردانی کرد و افزود: خدا را شــاکریم که با وجود شرایط 
ســخت اقتصــادی و شــدیدترین تحریم هــا، بــا همــت 
مدیران و کارکنان، شاهد رونق تولید در نیروگاه هستیم و 
افتخار می کنیم  این مجموع  ۲۰درصد برق استان البرز 
و تهــران را تولیــد می کند و این امر بــرای بانک صادرات 

ایران بسیار حائز اهمیت است.
مدیرعامــل بانک صــادرات ایران تصریح کــرد: با توجه 
بــه اینکــه بیش از 5۰ ســال از عمــر این نیروگاه گذشــته، 
همچنان شــاهد خدمت رسانی به مردم و تولید مستمر 
بــرق بــه عنــوان یک محصــول حیاتــی و مهم هســتیم. 

علاوه بر حساســیت در حوزه اقتصادی به لحاظ امنیتی 
هم صنعت برق کشور یک جایگاه ویژه و ممتازی دارد.

ایمانــی خاطرنشــان کــرد: ایــن نیــروگاه بــه عنــوان یک 
انســانی  نیــروی  تربیــت  حــوزه  در  خــلاق  مجموعــه 
متخصص عمل کرده و نســبت بــه انتقال این دانش به 
ســایر نیروگاه های کشــور اقدام کرده است. صنعت برق 
یک نیاز عمومی در کشور است. از این رو بانک صادرات 
ایران آمادگی دارد که از همه ظرفیت های خود در مسیر 
رشــد تولید برق در نیروگاه استفاده کرده و برای پایداری 

این نیروگاه از هیچ حمایتی دریغ نخواهد کرد.

در جریــان این بازدید که از بخش های مختلف از جمله 
واحدهای مدار تولید شــامل نیروگاه بخار، نیروگاه گازی 
و ســیکل ترکیبی و اتاق فرمان سیکل ترکیبی انجام شد، 
معاون سرمایه گذاری و امور شرکت های بانک صادرات 
ایران، با قدردانــی از زحمات کارکنان این نیروگاه گفت: 
در ابتــدای امســال بــه یــاری خداوند متعال و بــا درایت 
شــرکت  بــه  اصفهــان  زواره  نیــروگاه   O&M مدیــران  

مدیریت تولید برق منتظر قائم واگذار شد.
سیاســت های  بــه  توجــه  بــا  افــزود:  آقابابایــی  هــادی 
بخــش  در  ســرمایه گذاری  بــرق،  نــرخ  قیمت گــذاری 
خصوصــی و توســعه حــوزه نیروگاهی با چالــش مواجه 
است و در حال حاضر باید تمام تلاش خود را در توسعه 
زمینه هــای بازرگانی، خدمات فنی و  بهبود بهره وری در 

نیروگاه به کار بگیریم.
محمد جعفری اناری، مدیرعامل شــرکت توســعه برق 
و انرژی ســپهر نیز با اشــاره به استراتژیک بودن صنعت 
تولیــد برق و تعهد و همت مــداوم کارکنان مجموعه بر 
نگهــداری و بهره برداری صحیــح از مجموعه با قدمت 
بالغ بر 5۰  سال تاکید کرد و گفت: با توجه به عمق دانش 
فنی مجموعه نیروگاهی منتظر قائم، بخش عمده ای از 
تعمیرات در داخل نیروگاه انجام شــده و همچنین ارائه 
خدمات فنی و مهندســی به ســایر نیروگاه های کشور در 

این نیروگاه صورت می پذیرد.
گرشاســب جمشــیدنژاد، مدیرعامــل شــرکت مدیریت 
تولیــد بــرق منتظــر قائــم نیز ضمــن تشــریح وضعیت 
و  فرصت هــا  انســانی،  نیــروی  وضعیــت  شــرکت، 
تهدید های پیش رو از جمله کاهش قابل توجه مصرف 
آب با تغییر ســاختار بــرج، بازیافت ۲5۰ متر مکعب در 
ســاعت آب با احــداث تصفیه خانه، خدمــات نظارتی و 
مشاوره و بازرسی فنی به سازمان های بیرونی به واسطه 
مجاورت با مراکز مهم صنعتی نیروگاهی کشــور، انجام 
خدمــات بهره بــرداری و تعمیرات )O&M( برای ســایر 
نیروگاه های کشــور  و همچنین مشکلات صنعت برق را 

تشریح کرد.
بانــک صادرات ایران به عنــوان یکی از بانک های بزرگ 
حامی و پشــتیبانی کننده  از صنعت برق کشــور شناخته 
می شود به نحوی که در تامین مالی احداث نیروگاه های 
سیکل ترکیبی و صنایع جانبی صنعت برق نقش مهمی 
داشــته اســت و طرح هــای بزرگــی چــون شــرکت انرژی 
گســتر جم)نیروگاه(، نیروگاه ســیکل ترکیبــی مولد برق 
اسلام آباد، نیروگاه گازی و سیکل ترکیبی برق مپنا گناوه، 
شرکت  سیم و کابل ابهر و شرکت تولیدی صنعتی راد و 
کابل شمال پارس از جمله پروژه های بزرگی است که با 
حمایت بانک صادرات ایران به بهره برداری رسیده اند.

سید ضیاء ایمانی:

بانک صادرات ایران حامی صنعت برق کشور است

آگهی مناقصه عمومی
نوبت دومنوبت دوم

شــهرداری ارومیــه در نظــر دارد بــه 
ــی  ــه معاملات ــن نام ــاده ۵ آیی ــتناد م اس

شــهرداری و اعتبــارات مصــوب ســال ۱۴۰۲ نســبت بــه برگــزاری 
ــدارکات  ــامانه ت ــق س ــل از طری ــرح ذی ــه ش ــی ب ــه عموم مناقص
   www.setadiran.ir    : الکترونیکــی دولــت )ســتاد(  بــه آدرس
اقــدام نمایــد. از کلیــه اشــخاص حقیقــی و حقوقــی واجــد شــرایط 
ــد در  ــل می آی ــه عم ــوت ب ــتند، دع ــکاری هس ــه هم ــل ب ــه مای ک
مناقصــه ذیــل بــه شــرح مشــخصات اعلامــی در ایــن آگهی شــرکت 
و نســبت بــه ارائــه قیمت بــه صــورت الکترونیــک اقــدام نمایند. 
لازم بــه ذکــر اســت کلیــه مراحــل برگــزار ی مناقصــه از دریافــت 
ــران و بازگشــایی  ــه پیشــنهاد قیمــت مناقصــه گ ــا ارائ اســناد ت
ــت  ــی دول ــدارکات الکترونیک ــامانه ت ــق درگاه س ــا از طری پاکت ه
ــران  ــت مناقصه گ ــذا لازم اس ــد. ل ــد ش ــام خواه ــتاد( انج )س
در صــورت عــدم عضویــت قبلــی،  مراحــل ثبــت نــام در ســایت 
مذکــور و دریافــت گواهــی امضــاء الکترونیکــی را جهــت شــرکت 
ــرکت  ــد ش ــر می باش ــه ذک ــازند. لازم ب ــق س ــه محق در مناقص
کننــدگان  محتــرم جهــت کســب اطلاعــات بیشــتر می تواننــد بــه 
ســایت شــهرداری ارومیــه بــه آدرس www.urmia.ir   مراجعــه 

فرماینــد.
ــاژ  ــزان تن ــه می ــه ای ب ــاروی فل ــد ج ۱-  موضــوع مناقصــه : خری

ــرارداد ــه ق ــی و نمون ــرایط خصوص ــر ش ــن براب ــی ۲۸۰ ت تقریب
ــال  ــا ســقف ۴۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰  ری ــغ کل مناقصــه:  ت ۲-  مبل
)چهــل  میلیــارد ریــال(  برابــر شــرایط خصوصــی  و نمونه قــرارداد 
توضیــح اینکــه مبلــغ بــرآورد اولیــه بــرای هــر کیلوگــرم از قــرار 
۱۴۵۰۰۰ ریــال می باشــد کــه شــرکت کننــدگان می بایســت 

قیمــت خــود را بــر اســاس هــر کیلوگــرم ارائــه نماینــد. 
3-  مــدت قــرارداد:  از تاریــخ ابــلاغ بــه مــدت یک ســال شمســی 

ــد. می باش
ــه  ــاعت ۸ روز س ــه :  از س ــناد مناقص ــت اس ــخ دریاف  ۴ -تاری
شــنبه مــورخ ۱۴۰۲/۰۴/۲7  تــا ســاعت ۱۹ روز سه شــنبه 
 مــورخ ۱۴۰۱/۰۵/۰3 در بســتر ســامانه ســتاد بــه آدرس: 
 www.setadiran.ir  اقــدام نماینــد. )مبلــغ واریــزی غیرقابــل 

ــد(  ــت می باش برگش

  مهدی زاده  - شهردار ارومیه 



راه و مسکن

رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی:

مقاوم سازی واحدهای مسکونی روستایی 
در کشور امسال به ۵۶ درصد می رسد

وزیر راه و شهرسازی:

 زنجیره  کریدور 
 شمال به جنوب کشور 

در حال تکمیل است

طبــق وعــده دولت، بخــش عمــده ای از واحدهای 
باقیمانده مسکن  مهر به ویژه در شهرهای جدید به 
زودی تحویل متقاضیان داده می شود و پرونده این 

واحدها بسته خواهد شد.
تکمیــل باقیمانــده مســکن مهــر بــه عنــوان تعهد 
دولت ها همواره مورد تاکید بوده اســت. اکنون بعد 
از گذشــت دو دهــه از آغــاز طرح مســکن مهــر که با 
هدف خانه دار کردن اقشــار کم درآمد اجرا شد و بنا 
بــود تا بخش عمده ای از فاقدان مســکن را صاحب 
خانــه کنــد، هنــوز۳۰ هــزار واحــد نیمه تمــام از این 
طــرح باقی مانده اســت کــه دولت ســیزدهم وعده 
داده آن را تکمیــل کنــد و با تحویــل واحدهای نیمه 
 کاره بــه متقاضیــان، پرونــده مســکن مهــر را بــرای 

همیشه ببندد. 
هــم اینــک طــرح نهضــت ملی مســکن بر اســاس 
قانون جهش تولید برنامه ای اســت که دولت آن را 
در دســتور کار خود دارد و در ســال های آتی پیگیری 
تکمیل و تحویــل این واحدها در برنامه قرار خواهد 
گرفت. بــا این حال، بر اســاس اظهارات مســئولان، 
 ۱۴۰۳ تابســتان  در  نهایتــا  مهــر  مســکن   پرونــده 

بسته می شود. 
طولانــی شــدن زمــان تحویــل واحدهــای مســکن 
مهــر بــه ویژه در شــهرهای جدیــد اطراف تهــران از 
جملــه پردیس، پرند و هشــتگرد باعــث گله مندی 
بســیاری از متقاضیــان ایــن واحدهــا شــده و بخش 
 زیــادی از آنهــا واحدهــای نیمــه تمــام را بــه دلالان 

و سوداگران فروخته اند. 
 در همین رابطه خالویی یکی از متقاضیان مســکن 
مهر در پردیس به باشــگاه خبرنــگاران جوان گفت: 
از ســال 9۰ چشــم انتظار تحویل واحد مســکن مهر 

خود هســتم و هنوز بعد از گذشت بیش از یک دهه 
واحد تحویل داده نشده است  در حالی که در همان 
زمان می توانستم یک واحد مسکونی در شهر دیگر 

خریداری کنم.
همچنین یوســفی یکــی دیگر از متقاضیان مســکن 
مهر پردیس به باشــگاه خبرنگاران جوان گفت : در 
حــال حاضر آنقدر زمان تحویــل واحد من در فاز ۱۱ 
پردیس طولانی شده که تصمیم گرفته ام به یکی از 

دلالان بفروشم.

جمع آوری دلالان و مشــاوران املاک متخلف   
در پردیس

در ایــن خصوص خلیــل محبت خواه مدیــرکل راه 
و شهرســازی اســتان تهــران در گفت و گو با باشــگاه 
خبرنــگاران جــوان گفت: بــه زودی پرونده مســکن 
مهــر را درپردیــس می بندیــم و یکــی از مهم ترین 
برنامه ها و اقداماتی که در این شهر انجام داده ایم 
جمع آوری دلالان و مشــاوران املاک متخلف بوده 

که با آنها برخورد کرده ایم.
عمــران  شــرکت  مدیرعامــل  جعفــری  علیرضــا 
شــهرهای جدیــد هــم در همیــن رابطه به باشــگاه 
خبرنــگاران جوان گفت:  تعهد تحویل مســکن مهر 

با قوت پیش می رود. 

 تحویل ۱۰ هزار واحد مسکن مهر در پردیس   
و 2 هزار  و ۸۰۰ واحد در پرند

مدیرعامل شــرکت عمران شــهرهای جدید افزود: 
مقــرر بــود تــا ۱۰ هزار واحد در شــهر جدیــد پردیس 
افتتاح شــود که به دلیل تاکید وزیر راه و شهرســازی 
بــرای تکمیــل تمامــی خدمــات روبنایی آن، بســته 

 ۱۰ هــزار واحــدی مســکن مهــر در شــرایط تحویــل 
قرار دارد.

او توضیــح داد: بــا افتتــاح ایــن ۱۰ هــزار واحــد کــه 
بــه زودی انجــام خواهــد شــد و همچنیــن افتتــاح 
جدیــد  شــهر  در  باقیمانــده  واحــد   ۸۰۰ و  هــزار   ۲
پرنــد، مجمــوع واحدهــای باقیمانــده مســکن مهر 
 کــه پیشــرفت مناســبی نیز دارنــد به ۳۰ هــزار واحد 

خواهد رسید. 
مهــر  مســکن  واحدهــای  خصــوص  در  جعفــری 
هشــتگرد نیــز اعلام کرد: بــا توجه به اینکه یکســری 
از پروژه هــا مشــکلاتی را در خصــوص پیمانــکاران 
داشــتند و قرارداد الحــاق پیمانکاران در دســتور کار 
بــود، این موضــوع در مجمع شــرکت مــادر تعیین 
تکلیــف شــد. بناســت تــا پروژه هــای مســکن مهــر 

هشتگرد هرچه سریعتر آغاز شود. 

 پرونده مسکن مهر تابستان ۱۴۰3  
 بسته می شود

وی اظهــار امیــدواری کــرد تــا بــا برنامه ریزی هــای 
انجــام شــده و بــه ویــژه برخــورد بــا پیمانکارانی که 
در اجــرای پــروژه تعلل کردنــد و اجرای پــروژه را به 
تعویــق انداختند، کارها ســرعت مناســبی پیدا کند. 
در خصوص پروژه های معطل مانده، بخش عمده 
ای از پروژه هــا را از پیمانــکاران تحویل گرفتیم تا به 
رونــد تکمیل و بهره بــرداری از واحدهای باقیمانده 

سرعت لازم را بدهیم. 
جعفــری گفت: از ۳۰ هزار واحد باقیمانده مســکن 
مهــر ۲۰ هزار واحد تا پایان امســال تکمیل و تحویل 
می شــود و ۱۰ هزار واحد دیگر نیز نهایتا تا تابســتان 

۱۴۰۳ تحویل داده خواهد شد.

 وزیــر راه و شهرســازی گفــت: آزاد راه 
شــیراز - اصفهــان در شــبکه کریــدور 
زنجیــره  ایــن  و  دارد  قــرار  کشــور  مرکــزی 
کریدوری از شــمال به جنوب کشور هم اینک 

در حال تکمیل است.
مهــرداد بذرپاش در حاشــیه بازدیــد آزادراه 
شــیراز - اصفهان در جمع خبرنگاران افزود: 
این پــروژه ۲۳۰ کیلومتری یکــی از بزرگترین 
پروژه های آزاد راهی کشــور اســت که با بهره 
بــرداری از آن حــدود ۱۳۰ کیلومتر مســافت 
شــیراز – اصفهان و ۲ ســاعت زمان ســفر در 

این مسیر کوتاه تر می شود.
وی ادامــه داد: بــا یــک محاســبه حداقلــی، 
سالانه ۱۳۰ میلیون لیتر صرفه جویی سوخت 
در کشور خواهیم داشت که در مقیاس صرفه 

جویی سوخت عدد قابل توجهی است.
بذرپــاش اظهــار کــرد: در قطعــات یــک تــا 
۶پــروژه کارها تقریبــا پایان یافتــه و عملیات 
 نصــب علائــم ترافیکــی و ایمنــی در حــال 

انجام است.
وزیــر راه و شهرســازی گفت: از همین جا این 
قــول را بــه مــردم اســتان فارس و کشــور می 
دهیــم کــه ایــن پــروژه را تا پایــان تابســتان و 
انتهای شهریورماه تقدیم آنها خواهیم کرد.

بذرپــاش افــزود: تکمیــل قطعــه هفــت این 
پروژه که پیشــرفت خوبی دارد نیز در دســتور 
کار اســت اما کار بزرگ تری که تعریف شــده 
اینکــه این قطعــه در حقیقت ادامــه آزادراه 
به ســمت بوشــهر اســت چرا که این زنجیره 
بــه جنــوب مــا در حــوزه  کریــدوری شــمال 

آزادراهی باید تکمیل شود و به سمت استان 
بوشهر ادامه یابد.

وی ادامــه داد: ایــن زنجیــره آزادراهی عملا 
بایــد بــه دریا متصل شــود چــرا کــه وقتی به 
دریــا متصــل می شــود مــی توانیــم بگوییــم 
کــه اقتصــاد دریــا را هم ضمیمــه کرده ایم تا 
بتوانیم زیرســاخت های کشــور را در خدمت 
دریا قرار دهیم و به رشــد و شــکوفایی بخش 
های مختلــف در مجاورت این آزادراه کمک 
کنــد و همــه شــهرها و اســتان های در مســیر 

بهره لازم را ببرند.
بذرپــاش اظهــار کــرد: همچنیــن در صــدد 
هســتیم تا ســفر دوم دولت به استان فارس 
هم در همان ایام انجام شــود و با هماهنگی 
مسئولان استان هدفگذاری کرده ایم تا هفته 
آخر شهریور و همزمان با آغاز ماه ربیع الاول 

آزادراه شیراز – اصفهان افتتاح شود.
وی، بــا بیــان اینکــه تاکنــون اعتبــارات قابــل 
توجهــی به ایــن پروژه تزریق شــده گفت: آن 
میزان کســری هــم که بــرای تکمیــل آزادراه 
داریم در ۲ ماه باقیمانده تا افتتاح آن تامین 

خواهیم کرد.
وزیــر راه و شهرســازی اظهــار کــرد: البتــه در 
پــروژه  افتتــاح  امــکان  هــم  مقطــع  همیــن 
وجــود دارد اما از آنجا کــه بحث ایمنی برای 
مــا از اهمیت بســیاری برخــوردار اســت، بنا 
داریم که پــروژه را پس از تکمیل بخش های 
مرتبــط با ایمنی مســیر از جمله خط کشــی، 
 روشــنایی و علائــم اســتاندارد و کیفیــت بالا 

به بهره برداری برسانیم.
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راه و شهرسازی

اخبــار

۱۵ هزار میلیارد تومان 
 اعتبار لازم برای 

راه آهن اقلید -یاسوج
معاون توسعه راه ها و بزرگراه های 
کشور گفت: اعتبار لازم برای پروژه 
راه آهــن اقلید- یاســوج ۱۵ هزار میلیارد 

تومان بود است.
بحــث  افــزود:  کدخــدازاده  محمدرضــا 
ایمــن کردن راه ها یکــی از تکالیف بزرگ 

راهداری کشور است.
او گفــت: طبــق قانــون  توســعه راه ها در 
دســتور کار اســت به طــوری کــه ۳۰ هزار 
کیلومتــر راه بــه شــرکت توســعه راه هــا و 
بزرگراه های کشــور تکالیف شده است که 

۶۵۰۰ کیلومتر آن در دست اجرا است.
راه  احــداث  پــروژه  گفــت:  زاده  کدخــدا 
اصلــی پاتــاوه دهدشــت بــه طــول ۱۳۶ 
صــورت  بــه  مزبــور  محــور  از  بخشــی 
کریــدور جدیــد از منطقه صعــب العبور 
و کوهســتانی زاگرس میانی عبور می کند 
و موجــب کوتــاه شــدن ۶۵ کیلومتــر حد 
فاصل پاتاوه تا بهبهان نســبت به مســیر 

موجود خواهد شد.
از  یکــی  ســازی  راه  بحــث  در  گفــت:  او 
مشــکلات مــا راه های صعــب العبور و یا 
رودخانه هــای فصلــی اســت، رشــته کوه 
زاگرس یکی از رشته کو های سخت برای 
توسعه راه اســت، خوشبختانه با توسعه 
این راه چندین روســتا به توسعه راه های 

کشور متصل شده اند.
معاون ســاخت و توسعه راه های شرکت 
ساخت و توســعه زیربنا های حمل ونقل 
گذشــته  ســال   ۱۰ در  مــا  گفــت:  کشــور 
راه هــا همچنیــن در بخــش  در توســعه 

ترانزیتی پیشرفت خوبی داشته ایم.
کدخــدازاده گفت:همچنیــن بــا تکمیــل 
 ۴۰۰ از  بیــش  دهدشــت  پاتــاوه  محــور 
روســتای مناطق محــروم حد فاصل این 
محور از بن بســت خارج شــده و موجب 
ارتبــاط مردم با مرکز اســتان کهگیلویه و 

بویراحمد می شود. 
او گفــت: ایــن پــروژه شــامل ۱۲ دســتگاه 
تونــل و ۱۳ دســتگاه پــل خــاص اســت، 
بحث نگهــداری راه ها یکــی از اهداف ما 
اســت که همــکاران ما در ایــن زمینه این 

نکته را سرلوحه کار خود قرار داده اند.
معاون توسعه راه ها و بزرگراه های کشور 
گفت: راه آهن اقلید_یاسوج  ۳۰ کیلومتر 
از سمت فارس شروع شده که ۷۰ درصد 
پیشــرفت فیزیکــی دارد همچنین اعتبار 
لازم بــرای ایــن پــروژه بیــش از ۱۵ هــزار 
میلیــارد تومان اعتبار نیاز اســت  که باید 
از ســایر منابــع و ظرفیــت قانونی جهت 

تامین اعتبار بررسی و پیگیری شود.

آخرین وضعیت 
پرداخت تسهیلات 
نهضت ملی مسکن

علیرضــا قیطاســی؛ دبیر شــورای 
دولتــی  بانک هــای  هماهنگــی 
اظهار کرد: بانک مرکزی برای تسریع در 
روند اجرای قانون نهضت ملی مســکن 
شهرســازی  و  راه  وزارت  مســئولان  بــا 

جلسات متعددی را برگزار کرده است.
وی افزود: در بانک مسکن به دلیل اینکه 
ســابقه ارتبــاط با وزارت راه و شهرســازی 
داشــته اســت، روند پرداخت تســهیلات 
بــه خوبــی طــی شــده اســت. بانک های 
بزرگ در اعطای تسهیلات نهضت ملی 
مســکن بیش ترین ســهمیه را داشته اند. 
پس از تاکید رئیس جمهور و مهلت یک 
هفتــه ای بــرای رســیدگی به این مســئله 
جلساتی برای آسیب شناسی علل کندی 
روند اجرای قانون نهضت ملی مســکن 

برگزار شد.
یــک  در  اینکــه  بــر  تاکیــد  بــا  قیطاســی 
کارشناســی  جلســات  بــا  اخیــر  هفتــه ی 
خوبــی کــه میان بانــک مرکــزی و وزارت 
بســیاری  شــد،  برگــزار  شهرســازی  و  راه 
قانــون  اجــرای  پیــش روی  مشــکلات  از 
شــده  بررســی  مســکن  ملــی  نهضــت 
اســت، گفت: مشــکلات طی نامــه ای به 
معاون مسکن و شهرســازی وزارت راه و 

شهرسازی ارسال شده است.
وی افــزود: یکــی از مشــکلات ایــن حوزه 
ســامانه  در  مدیریتــی  داشــبورد  ایجــاد 
کنتــرل  بــرای  شهرســازی  و  راه  وزارت 
روزانه مشــکلات تسهیلات نهضت ملی 
مســکن اســت تا بانک مرکــزی بتواند با 
برقراری ارتباط با وزارت راه و شهرسازی 

به مشکلات رسیدگی کند.
قیطاســی با اشــاره به نحــوه کار ســامانه 
و  راه  وزارت  مســکن  ملــی  نهضــت 
شهرسازی، گفت: سامانه به این صورت 
اســت که متقاضیان ثبت نــام می کنند و 
ســپس وزارت راه و شهرســازی اطلاعات 
افراد را پالایش کرده و به بانک ها معرفی 
کنــد. برخــی متقاضیــان مشــکل عــدم 
وثیقه دارند، مشــکلات دیگر متقاضیان 
نیز کامــل نبودن مدارک، آورده ناکافی و 

عدم وجود اسناد مالکیتی است.
وی بــا بیــان موانــع پرداخت تســهیلات 
نهضــت ملی مســکن در بانک ها، اظهار 
کــرد: در بانک هــا بــه دلیــل محدودیــت 
منابــع و تکالیــف متعــدد قانونــی دیگــر 
موانعــی بــرای پرداخت این تســهیلات 
وجــود دارد. منابــع بانک هــا بــرای ارائه 
ســپرده های  بخــش  از  تســهیلات  ایــن 
مردمی اســت. وقتــی بانک ها بــا کمبود 
منابع مواجه باشند و بیش از منابع خود 
تســهیلات بدهند، اضافه برداشت آن ها 
افزایــش می یابــد و پــول پرقــدرت خلق 
می شود که این مسئله مشکلاتی را برای 

اقتصاد به همراه دارد.
دبیر شورای هماهنگی بانک های دولتی 
بیان کــرد: باتوجه به آمــار، در بانک دی 
از ۱۷۰ میلیارد تومان سپرده تعیین شده 
به میزان ۱۶۰ میلیــارد تومان تعهدات و 
معرفی نامه ثبت شــده اســت. در ســایر 
بانک ها نیز به همین صورت است و باید 

آمار با بانک مرکزی تطبیق داده شود.
وی در پایــان تاکیــد کرد: بــا پیگیری های 
پرداخــت  رونــد  تســریع  و  انجــام شــده 
تســهیلات امیدواریم ان شــاالله تــا پایان 
شــهریور ماه به تحقق اهــداف مورد نظر 

خود برسیم.

صفحه06

صفحه06

0605

وزیر راه و شهرسازی:

 زنجیره  کریدور 
 شمال به جنوب کشور 

در حال تکمیل است

 معاون فنی و نظارت اداره کل راهداری 
و حمل و نقل جاده ای کردستان:

امسال ۸۰ کیلومتر راه روستایی 
در کردستان احداث می شود

رییس بنیاد مستضعفان :

بنیاد مستضعفان 
۱2۰۰ میلیارد تومان 
برای ساخت مسکن 
محرومان هزینه کرد

رییس بنیاد مستضعفان با بیان اینکه در ۱۸ ماه گذشته برای ساخت ۱۰ هزار واحد مسکن محرومان در کشور 
۳هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان هزینه شده است گفت: از این مبلغ، سهم بنیاد مستضعفان هزار و ۲۰۰میلیارد 

تومان بود.پرویز فتاح در آیین بهره برداری از ده هزارمین واحد مســکن محرومان در روستای چور مریوان 
اظهار کرد: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی هم برای ساخت این تعداد واحد مسکن محرومان، ۲هزار میلیارد 
تومان هزینه کرد.وی با اشــاره به بهره برداری از هشــت واحد مســکن محرومان در روستای چور مریوان، 
افزود: افرادی که برای آنها مســکن ســاخته شــد توانایی تامین اعتبار برای طرح نهضت ملی مســکن را 

نداشتند و به صورت بلاعوض به آنان کمک شد.رییس بنیاد مستضعفان کشور یادآور شد: در 
حال حاضر هزار و ۴۵۰ واحد مسکن توسط بنیاد مسکن، کمیته امداد و بهزیستی در استان 

کردستان در حال ساخت است که عمده آن به بهره برداری رسیده است.فتاح ادامه داد: 
امیدواریم تا پایان سال بیش از ۱۰ هزار واحد مسکن توسط بنیاد مسکن، کمیته امداد و 

بهزیستی احداث، تکمیل و تحویل شود.

سرپرست دفتر اقتصاد مسکن خبر داد:

پرداخت ۷۰ هزار میلیارد تومان 
تسهیلات نهضت ملی مسکن 

در 3ماهه نخست امسال

صفحه 06

معاون حمل ونقل وزیر راه و شهرسازی مطرح کرد؛  

تلاش برای افزایش ظرفیت جابه جایی 
زائران اربعین حسینی در سال ۱۴۰۲ 

 پایان چشم انتظاری متقاضیان مسکن مهر 
در شهرهای جدید نزدیک است

مشاور وزیر راه و شهرسازی در بخش مسکن:

تعداد ۲۱۲۶۸ بازرسی از دفاتر مشاوران املاک 
انجام شد 

مسکن

مشــاور وزیر راه و شهرســازی اعلام کــرد: تاکنون 
تعداد ۲۱ هزار و ۲۶۸ بازرسی از مشاوران املاک 
انجام شــده، تعــداد یکهــزار و 9۱۰ واحد مشــاور 
امــلاک بدون مجــوز قانونی پلمب شــد و میزان 
جرایــم تعزیراتــی اخــذ شــده و بــرآورد تشــکیل 
پرونــده بــه میــزان ۱۳۴ میلیــارد و 9۳۱ میلیــون 

تومان برآورد شد.
بــه گــزارش خبرنــگار پایــگاه خبــری وزارت راه و 
شهرســازی، دومیــن جلســه قــرارگاه مســکن بــا 
موضــوع ســاماندهی بازار املاک و مســتغلات و 
بازار مسکن با حضور روح الله اکبری دستیار ویژه 
وزیــر راه و شهرســازی، ســادات مشــاور وزیر راه و 
شهرســازی، نمایندگانی از وزارت کشــور، وزارت 
صمــت، ســازمان ثبــت اســناد و امــلاک کشــور، 
ســازمان تعزیــرات، پلیس اماکن در ســاختمان 
دادمــان برگــزار شــد. در این نشســت، همچنین 
مدیران کل راه و شهرســازی اســتان های سراســر 
کشــور به شــکل وبینــاری در این نشســت حضور 

یافتند.
ســادات مشــاور وزیــر راه و شهرســازی در بخش 

مسکن در این نشست آماری از تعداد واحدهای 
صنفــی دفاتر مشــاوران املاک مجــاز ارایه کرد و 
گفــت: بر اســاس پالایش هــای انجام شــده، هم 
اکنــون ۱۷۴ هــزار و ۳۸۴ واحــد صنفــی مشــاور 
امــلاک در کشــور فعال هســتند کــه از این تعداد 
پالایش شده تعداد ۱۶ هزار و ۸۳۷ واحد صنفی 
معاملــه املاک فاقد مجوز در ســامانه هســتند. 
همچنیــن تعــداد ۱۶۰ هــزار و ۱۰9 توکــن بــرای 
مشــاوران امــلاک صادر شــده اســت )یــک دفتر 
مشاور املاک می تواند بیش از یک توکن داشته 
باشد(  و تعداد افراد  و ۴۰ هزار و ۱۳9 واحد فاقد 

توکن ثبت شده است.
ســادات عملکــرد بازرســی های انجــام شــده از 
مشــاوران املاک را در طی ایــن مدت اعلام کرد 
و افــزود: تاکنــون تعــداد ۲۱ هزار و ۲۶۸ بازرســی 
از مشــاوران املاک انجام شــده کــه ازا ین تعداد 
بازرســی شــده، تعداد یکهزار و 9۱۰ واحد مشاور 
املاک بدون مجوز قانونی پلمب شد. همچنین 
میــزان جرایــم تعزیراتــی اخــذ شــده و تشــکیل 
پرونــده بــه میــزان ۱۳۴ میلیــارد و 9۳۱ میلیــون 

تومــان بــرآورد شــد.وی در خصــوص بخشــی از 
ضوابــط پیشــنهادی در بخــش ســاماندهی بازار 
املاک و اسکان کشور بر اخذ کد رهگیری تمامی 
معامــلات انجام شــده اعــم از خریــد، فروش و 
اجاره تاکیــد کرد و افزود: تمامــی قراردادها باید 

دارای کد رهگیری باشند.
بنگاه هــای  فعالیــت  بــر  همچنیــن  ســادات 
معامــلات امــلاک در واحدهــای تجــاری تاکیــد 
کرد و گفت: مقرر شــده است تا تمامی مشاوران 
امــلاک شــاغل در بنگاه هــای معامــلات املاک 
دارای مــدرک دیپلم باشــند و همچنین توســط 

واحدهای خود بیمه شوند.
بــه گفتــه وی،همــه بنگاه هــای مشــاور امــلاک و 
واحدهــای صنفــی فعــال در این بخــش مکلف 
به دریافــت مجوز صنفــی از درگاه ملی مجوزها 
هستند و اتحادیه اصناف شهرستان ها نیز در این 
خصــوص همکاری و نظارت باشند.مشــاور وزیر 
راه و شهرســازی در بخش مســکن ادامه داد: در 
خصوص گران فروشــی نیز بایــد به گزارش های 

مردمی در این باره توجه جدی شود.



 معاون فنی و نظارت اداره کل راهداری 
و حمل و نقل جاده ای کردستان:

امسال ۸۰ کیلومتر راه روستایی 
در کردستان احداث می شود 

سرپرست دفتر اقتصاد مسکن خبر داد:

پرداخت ۷۰ هزار میلیارد تومان تسهیلات 
نهضت ملی مسکن در 3ماهه نخست امسال 

خبر رسیده

راهداری تسهیلات

راه و مسکن 06J O M L E H N E W S P A P E R

امروز در تقویم: ارتش ترکیه از زمین و هوا به قبرس حمله کرد. در اثر این حمله کابینه یونان سقوط کرد)1353ش( l مهندس بازرگان به مناسبت اعلام رأی دادگاه نظامی برای آیت الله طالقانی اعلامیه ای صادر کرده)1356ش(  l سپهدار تنکابنی به علت اختلاف با بختیاری ها از رئیس الوزرائی استعفا داد )1289ش(

بازسازی کمربندی جنوبی بابل 
روی میز وزیر راه

      نماینــده مــردم بابــل در مجلــس شــورای اســلامی با 
اشاره به دیدار اخیر خود با وزیر راه و شهرسازی گفت: 
زیرســازی  و  ســازی  ایمــن  مســئله  نشســت  ایــن  در 
کمربنــدی جنوبی بابل بــا مهرداد بذرپــاش در میان 

گذاشته شد و وی هم در رفع این مشکلات قول مساعد داد.
کمربندی جنوبی بابل طرحی که در ســال ۱۳۸۵ به مساحت ۱۶.۵ 
کیلومتر مربع آغاز شــده بود، پس از ســالیان سال سردرگمی مردم 
اســتان و ماندن مســافران در ترافیک ســنگین شهرســتان بابل، در 
نهایت در فروردین 9۶ به بهره برداری رسید تا بارترافیک را کاهش 
دهــد و مردمــی که قصد دارند از بابل به قائمشــهر و ســاری و دیگر 
مناطق کشــور بروند دیگر با این حجم از ترافیک شــهر بابل مواجه 
نشــوند و از راه جایگزین کمربندی که به طور تقریبی در شهر وجود 
داردِ، عبــور کنند.هزینه ســاخت ایــن کمربندی ۱۱۲۰ میلیــارد ریال 
بــود و تکمیــل آن در این ســال ها از مهــم تریــن دغدغه های مردم 
منطقــه به حســاب می آمد. برای ایــن کمربندی ۶ زیرگذر و ســه رو 
گذر به طول ۱۰۰ متر ساخته شده است.اگرچه تا قبل از بهره برداری 
کمربندی جنوبی بابل، وضعیت ترافیکی این شهر بسیار نامناسب 
بود و تردد خودروهای ســنگین و ســواری هایی که قصد عبور از بابل 
به ســمت شــرق یا غرب مازندران را داشتند، ترافیک  سنگینی را به 
این شــهر تحمیــل می کرد، اما بــا بهره بــرداری از کمربندی جنوبی 
بابل که بیش از ۱۳ سال ساخت آن طول کشید، از بار ترافیکی بابل 
کاســته شده اســت؛ با این همه، این کمربندی که اکنون محل تردد 
خودروهای سنگین و سبک است، هنوز مشکلات متعددی دارد که 
رفع نشــده  اســت. در واقع بهره بــرداری زودهنگام و از ســر ناچاری 

کمربندی سبب شده که ضعف های آن برطرف نشود.
ضعف هــای  از  زیــادی  گلایه هــای  عبــوری  راننــدگان  کــه  طــوری 
زیرســاختی کمربنــدی ۱۶.۵ کیلومتــری دارنــد و خواســتار تعبیــه 
سیســتم روشــنایی، علائم راهنمایی و رانندگی، خط کشی مناسب، 
دوربرگردان های اســتاندارد در مســیر، مناســب بودن راه دسترسی 
برای زمین های کشــاورزی و مســیرهای محلی و ایجــاد تقاطع های 
غیر همســطح هستند.به همین منظور علی کریمی نماینده مردم 
شهرســتان بابل در مجلس شــورای اســلامی در دیــدار اخیر خود با 
مهرداد بذرپاش وزیر راه وشهرســازی این مشکلات را مبسوط بیان 
کرد و وزیر هم نسبت به رفع این مشکلات قول مساعد داده است.

نماینــده مــردم بابــل در مجلــس شــورای اســلامی روز سه شــنبه 
در گفت وگــوی اختصاصــی بــا خبرنــگار ایرنا در ســاری اعــلام کرد: 
ایمن ســازی و زیرســازی و همچنیــن روشــنایی کمربنــدی جنوبــی 
بابــل از مطالبــات به حق مردم منطقه و حتی مســافران اســت که 
بــا مهرداد بذرپاش مطرح کردم.کریمی ادامه داد: در این نشســت 
همچنین تاکید شد که مسیرهای تعریض شده چندگانه بابل مانند 

جاده سپاه دانش، کیاکلا و کنارگذر بابل به آمل ایمن سازی شود.
وی خواســتار بهســازی و روکش آســفالت راه های روستایی قدیمی 
شــد و گفت: از وزیر راه خواســته شــد تا راه های روســتایی بهسازی و 
آســفالت شــود که بذرپاش قــول داد این مــوارد با اولویت در ســال 

جاری اجرا می شود.

احداث بیش از ۱۰هزارمترمربع 
سایبان در پایانه های مرزی خوزستان 
      مدیــرکل راهــداری و حمل و نقل جاده ای خوزســتان 
گفت: بیش از ۱۰ هزار متر سایبان ثابت و موقت برای 
اربعیــن حســینی)ع( امســال در پایانــه هــای مــرزی 
اســتان احــداث می شــوند.محمد جولانــژاد مدیرکل 
راهــداری و حمل و نقل جاده ای خوزســتان اظهار کــرد: با توجه به 
افزایــش دمــای هــوا و به منظــور تســهیل در تــردد زائــران اربعین 
حســینی)ع(، ۱۰ هــزار و ۳۳۰ متــر مربع ســایبان در دو پایانه مرزی 
شــلمچه و چذابــه احــداث می شــوند.وی اعتبــار هزینه شــده برای 
اجــرای این پــروژه را بالغ بر ۲۷۰ میلیارد ریال برشــمرد و افزود: در 
پایانه مرزی چذابه دو هزار و ۷۰۰ متر سایبان ثابت و یک هزار و ۶۰۰ 
متر ســایبان موقت با اعتباری بالغ بر ۱۶۰ میلیارد ریال احداث می 
شــود.مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای خوزستان بیان کرد: 
در پایانه مرزی بین المللی شــلمچه نیز ۴ هزار و ۳۶۰ متر ســایبان 
موقــت و یــک هزار و ۶۷۰ متر ســایبان ثابــت با اعتبــاری بالغ بر ۱۰ 
میلیــارد و ۷۰۰ میلیــون ریال احداث خواهد شــد.جولانژاد گفت: از 
دیگــر پروژه هــای درحال اجــرای اداره کل راهــداری و حمل و نقل 
جاده ای خوزســتان برای تقویت زیرســاخت های پایانه های مرزی 
استان می توان به تعمیر و افزایش ظرفیت سرویس های بهداشتی 
در گیت خروجی اتباع، احداث ســرویس بهداشتی در ورودی گیت 
اتباع، تعمیر و بازســازی ۶۰ چشمه سرویس بهداشتی، استراحتگاه 
موقت مسافران به مساحت ۲۵۰ متر مربع به همراه ایجاد پوشش 
ســایبان و مه پاش در پایانه مرزی بین المللی شلمچه، گیت بندی 
پایانه حمل مسافر با احداث سکو و ایجاد لاین بندی با داربست به 
منظــور کنتــرل عبــور زائــران در چنــد منطقــه، تعمیــرات اساســی 
ســرویس بهداشــتی، اجرای محوطه ســازی و احداث ســقاخانه در 
پایانــه چذابه اشــاره کرد.مدیرکل راهداری و حمــل و نقل جاده ای 
خوزســتان بیان کرد: اجرای پروژه های زیرساختی پایانه های مرزی 
اســتان بــا اعتباری بالغ بــر ۸۰۰ میلیارد ریــال تا نیمــه مردادماه به 

پایان می رسند.

 اجرای پروژه محور بیستون-سنقر 
و بالعکس در حال اجراست 

      سرپرست اداره کل راه و شهرسازی گفت: این پروژه در 
شهرستان سنقر در دو بخش از سمت سنقر به سمت 
میان راهــان و دیگــری از ســمت بیســتون بــه ســمت 
میان راهان در حال اجراست و عملیات اجرایی آن بر 
اســاس برنامه زمانبندی از پیشرفت نســبی و قابل قبولی برخوردار 
اســت .رامین الماســی گفت: ا پروژه احداث راه در مســیر ســنقر به 
بیســتون و بلاعکس مورد بازدید اســتاندار کرمانشاه در سفر به این 
شهرســتان قرار گرفته و ســرعت بخشــی به اجرای آن در دستور کار 
قــرار داده شــده  و خوشــبختانه در پــروژه ای کــه از ســمت ســنقر به 
ســمت میانراهان در حال اجراست، قطعه یک آن از کیلومتر صفر 
تا تا کیلومتر ۳ به بهره برداری رســیده و زیر ترافیک عبوریست و در 
قطعــه دوم از کیلومتر ۳ تا کیلومتر ۱۰ و کیلومتر ۱۸ تا کیلومتر ۲۱ با 
احتســاب رمپ هــا بــه طــول 9 کیلومتــر خواهــد بــود کــه ۲۶ درصد 

پیشرفت فیزیکی دارد.
سرپرســت اداره کل راه و شهرســازی از بهره بردای ۵ کیلومتر از این 
مســیر تا پایان مــرداد ماه خبــر داد و تصریح کرد: کمربندی ســنقر 
و باقیمانــده کیلومترهــای قطعــه ۳ ایــن مســیر از کیلومتــر ۱۰  تــا 
کیلومتر ۱۸ به مجموع ۸ کیلومتر مقرر شــد تا پایان شــهریور ماه به 
بهره بــرداری برسد.الماســی افزود: این پروژه از ســمت بیســتون به 
ســمت ســنقر در قطعات ۱۱ به طول ۷ کیلومتر ۲۷درصد پیشرفت 
فیزیکی داشــته و طبق زمانبندی باید این پــروژه تا پایان مرداد ماه 
آسفالت شود و مابقی آن به طول یک کیلومتر تا پایان شهریور ماه 

به بهره برداری برسد.
اســتاندار  اســتان  دســتور  از  شهرســازی  و  راه  اداره کل  سرپرســت 
کرمانشــاه در راســتای تکمیل این پروژه خبر داد و خاطرنشــان کرد: 
جلســات متععدی با مسئولان و اعضای مرتبط با این پروژه برگزار 
شــده و خوشــبختانه و روند پیگیری قطعه ۲ به طول ۱۰ کیلومتر در 
مرحله انجام مناقصه اســت.گفتنی اســت الماســی تمام قطعات 
ایــن مســیر را در ســفری چند ســاعته با همــکاران حوزه مهندســی 
ســاخت، مالی و پیمانــکاران بصــورت کارگاهی و میدانــی بازدید و 

تشکیل جلسه داد.

اخبــاریادداشت

   پنجشنبه   29 تیر ١٤02   2 محرم ١٤٤5قمری   20 جولای 2023  سال هفتم    شماره ١56٤

بــا تزریــق بیــش از ۱۰۰ هزار میلیــارد تومان 
اعتبار به صندوق ملی مسکن، روند اجرای 
طرح نهضت ملی مسکن شتاب می گیرد.

بــه نقــل از صنــدوق ملــی مســکن رئیــس 
هیــأت عامــل ایــن صنــدوق بــا اعــلام این 
خبر گفت: اعتبار یاد شــده از طریق مجاری 
پیــش بینــی شــده در قانــون جهــش تولید 
مسکن برای واریز به این صندوق به عنوان 
 تأمین کننده مالی انحصاری بخش مسکن 

تأمین می شود.
محمدرضا مهدیاراسماعیلی از ورود بیش 
از ۸,۰۰۰ میلیــارد تومان بــه منابع صندوق 
ملی مســکن تــا کنون خبــر داد و افزود: این 
میــزان اعتبــار از محــل بازگشــت وام هــای 
مســکن مهر، واریزی ســازمان ملی زمین و 
مســکن و تملک زمیــن به اســتناد بند الف 

تبصــره ۱۱ قانــون بودجه ســال ۱۴۰۱ تأمین 
شده است.

وی بــا قدردانــی از ســازمان ملــی زمیــن و 
بــرای واریــز مبلــغ ۴۳۳ میلیــارد  مســکن 
تومــان تــا کنون بــه حســاب صنــدوق ملی 
مسکن، اظهار داشت: با تسریع فرآیند واریز 
وجوه پیش بینی شــده از سوی سازمان های 
ذی ربط، امکان حمایت بیشتر این صندوق 
از پروژه هــای نیمــه تمــام مســکن مهــر و 
عملیــات آماده ســازی طــرح نهضت ملی 

مسکن فراهم می شود.
رئیــس هیــأت عامل صندوق ملی مســکن 
بــا بیــان اینکه به اســتناد مــواد پیــش بینی 
شــده در قانــون جهــش تولیــد مســکن، در 
انتظــار واریز ۵9 هزار میلیارد تومان تکلیف 
بانک ها و مؤسســات اعتباری غیر بانکی به 

حســاب صندوق هســتیم، گفت: با تســریع 
در واریــز وجــوه یــاد شــده، امــکان حمایت 
از خانوارهــای کــم درآمــد از جملــه ارائــه 
تضمین های لازم جهت دریافت تسهیلات 
فراهــم  ایشــان  بــرای  بانکــی  ســامانه  از 

می شود.
تدبیــر  بــه  اشــاره  بــا  مهدیاراســماعیلی 
هوشــمندانه دولــت ســیزدهم در راســتای 
سیاست عدالت توزیعی و اخذ مالیات های 
مرتبط با حوزه زمین و مسکن تصریح کرد: 
با همــکاری ســازمان امور مالیاتی کشــور تا 
کنــون ۱۲ هــزار و 9۰۰ میلیــارد تومــان از این 
محــل اخذ و به خزانه واریز شــده اســت که 
بــا حمایت ســازمان برنامه و بودجه کشــور 
و واریــز بــه موقع به حســاب صنــدوق ملی 
مســکن، در راستای سیاســت های حمایتی 

از قبیــل مســکن خانوارهــای کــم  مســکن 
درآمــد و پرداخــت هزینــه خدمــات نظــام 
مهندســی مددجویان، معلولان، ایثارگران 
با معرفــی نهادهای ذی ربط بــرای یک بار 
در وجه سازمان نظام مهندسی ساختمان، 

هزینه خواهد شد.
رئیــس هیــأت عامل صندوق ملی مســکن 
بــا تاکید بر حمایت ایــن صندوق از تکمیل 
پروژه هــای ناتمام شــهرهای جدیــد عنوان 
کرد: واگذاری زمین از ســوی شرکت عمران 
شــهرهای جدیــد بــه منظور تقویــت ذخایر 
صنــدوق، امــکان تأمیــن مالــی طرح هــای 
ناتمام مسکن در شهرهای جدید را فراهم 
می کند.وی خاطرنشــان کرد: از محل منابع 
بودجــه ســال  قانــون  در  شــده  پیش بینــی 
جــاری نیــز ۲۸ هــزار و ۵۰۰ میلیــارد تومان 

بــه منظــور تقویــت تــوان حمایتــی بخــش 
 مسکن به صندوق ملی مسکن ابلاغ اعتبار 

شده است.
صنــدوق ملــی مســکن در راســتای اجــرای 
قانــون جهــش تولیــد مســکن بــه منظــور 
ایجــاد هم افزایــی، تقویت تــوان حمایتی و 
تخصیص بهینه منابع مالی بخش مسکن، 
با کارکــرد تجمیع و تخصیــص منابع مالی 
تشکیل شده و وزرای راه و شهرسازی، کشور، 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و امور اقتصادی 
و دارایــی، رئیس ســازمان برنامــه و بودجه 
کشور، رئیس کل بانک مرکزی، رئیس بنیاد 
مسکن انقلاب اســلامی و دو نفر از اعضای 
کمیســیون های عمران و برنامــه و بودجه و 
محاسبات مجلس شورای اسلامی اعضای 

هیأت امنای این صندوق می باشند.

تسریع در اجرای طرح نهضت ملی مسکن؛

تزریق ۱۰۰ هزار میلیارد تومان اعتبار به صندوق ملی مسکن

نوروزی سرپرست دفتر اقتصاد مسکن وزارت 
راه و شهرســازی بــا اشــاره بــه اینکــه امســال 
قــرارداد ۸۰ هــزار میلیارد تومــان وام نهضت 
ملــی مســکن امضــا شــده اســت، از پرداخت 
۷۰هزار میلیاردتومان تسهیلات نهضت ملی 
مسکن در ســه ماه نخست سال جاری توسط 

بانک ها خبر داد.
و  راه  وزارت  خبــری  پایــگاه  گــزارش  بــه 
سرپرســت  نــوروزی  ابوالفضــل  شهرســازی، 
دفتر اقتصاد مســکن وزارت راه و شهرســازی 
در برنامــه میــز اقتصــاد شــبکه خبــر گفــت: 
در ۳مــاه ابتدایــی امســال بــا همکاری بســیار 
خــوب  رئیــس کل بانــک مرکــزی و همراهی 
مدیران عامل شــبکه بانکی، بیش از کل سال 
گذشــته و بــه مبلغ بیــش از ۷۰ هــزار میلیارد 
 تومــان وام نهضــت ملــی مســکن پرداخــت 

شده است.
سرپرســت دفتر اقتصــاد مســکن وزارت راه و 
شهرســازی ادامــه داد: در چند هفته گذشــته 
جلسات فشرده و بســیاری بین بانک مرکزی 
در  تســریع  بــرای  شهرســازی  و  راه  وزارت  و 
پرداخت تسهیلات برگزار شده و ادامه خواهد 

داشت.
نــوروزی تصریــح کــرد: پــس از برگــزاری ســه 
جلسه شــورای عالی مســکن با حضور رئیس 
جمهــور در ســال جــاری، همــکاری بانک هــا 
بــا نهضت ملی مســکن نســبت به ســال قبل 

بهبــود یافتــه است.سرپرســت دفتــر اقتصــاد 
افــزود:  شهرســازی  و  راه  وزارت  مســکن 
ســهمیه بانک هــا بــرای پرداخــت تســهیلات 
مســکن در ســال ۱۴۰۰ از ســوی بانــک مرکزی 
ابــلاغ شــد، امــا برخــی از ســتاد بانک هایــی 
کــه در تهــران هســتند بــرای اســتان ها ابــلاغ 
نکــرده بودنــد، بعــد از تاکیــد رئیــس جمهور 
همــه بانک هــا بــه ســامانه مربوطــه متصــل 
شــدند و بــرای اعطای تســهیلات روســتایی و 
 ودیعــه و خــود مالکــی دسترســی و داشــبورد 

مدیریتی داشتند.  
در حــال حاضر همه بانک ها متصل هســتند 
تســهیلات  حتــی  و  وام  پرداخــت  امــکان  و 

حمایتــی در قالب اراضی اجاره 99 ســاله هم 
فراهم است.

نوروزی با بیان اینکــه اخیرا بانک ها همکاری 
خوب داشتند و همه به سامانه متصل شدند، 
اظهــار کــرد: تــا ۱۷ تیرمــاه ۱۴۰۲ یــک میلیون 
تســهیلات  دریافــت  متقاضــی  هــزار  و ۳۴۷ 
مســکن بــه ۵ بانکی که ســهمیه بالا داشــتند 
معرفی شــده اند کــه از این میــزان ۳۵۰ هزار 
 میلیــارد تومــان بــه ۳۲۲ هــزار نفــر پرداخت 

شده است.
به گفته وی، امســال قــرارداد ۸۰ هزار میلیارد 
امضــا  مســکن  ملــی  نهضــت  وام   تومــان 

شده است.

معاون فنی و نظارت راههای روستایی اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جــاده ای کردســتان گفــت: براســاس هــدف گذاری صــورت گرفتــه، در 

سالجاری ۸۰ کیلومتر راه روستایی در استان کردستان احداث می شود.
رامبــد نوذری اظهار کرد: در ســال ۱۴۰۰، ۵۰ کیلومتر راه روســتایی در اســتان با 
هزینــه ای قریــب بــه ۱۱۰ میلیارد تومان احداث شــد کــه با این اقــدام ۲ هزار و 
۱۳۰خانــوار از نعمــت راه روســتایی برخوردار شــدند. وی اضافه کرد: در ســال 
۱۴۰۱ در عملی جهادگونه احداث راه روســتایی در استان پیشرفت چشمگیری 
داشــت و توانســتیم ۱۸۰ کیلومتــر راه را بــا اعتبــار ۴۱۰ میلیــارد تومــان احداث 
کنیــم. نــوذری گفت: با احداث این میزان راه روســتایی ۷هــزار و ۷۰۰ خانوار از 
راه آســفالت بهره مند شــوند.معاون فنی و نظارت راههای روستایی اداره کل 
راهــداری و حمــل و نقل جاده ای کردســتان با اشــاره به هدف گــذاری احداث 
۸۰کیلومتر راه روســتایی در استان طی سال جاری ، خاطر نشان کرد: شاخص 
بهره مندی روســتاهای اســتان از راه اســفالته ۷۱درصد اســت در حالی که این 
میزان در متوســط کشــوری ۸۴ درصد می باشــد.نوذری با بیان اینکه در استان 
یکهزار و ۷۸۵ روســتای بالای ۲۰ خانوار داریم، افزود: ۴۱۲ روســتای اســتان که 

طول راه های آنها هزار و ۵۰۰ کیلومتر است ، فاقد راه آسفالته اند.

Road.housing

شهرســازی  و  راه  وزیــر  نقــل  و  حمــل  معــاون 
تصریح کرد: بــا توجه به پیش بینی پنج میلیون 
زائــر اربعیــن امســال، از ترغیب برای اســتفاده 
از  از وســایل حمــل ونقــل شــخصی، اســتفاده 
نــاوگان ارگان ها، اســتفاده از اتوبوس های پلاک 
وارداتــی  اتوبوســهای  عمومــی(،  )غیــر  ســفید 
همســایه  کشــورهای  نــاوگان  تــردد  امــکان   و 

خبر داد.
شــهریار افنــدی زاده بیــان داشــت: بــا توجــه به 
پیش بینــی پنــج میلیــون زائــر اربعین امســال، 
بیشــترین حجم جــا به جایــی زائریــن از طریق 
حمــل و نقل شــخصی پیش بینی شــده که لازم 
است به منظور تشویق مردم به استفاده از وسیله 
 شخصی اطلاع رسانی لازم از طریق صدا و سیما 

صورت گیرد. 
معــاون حمــل و نقــل وزیــر راه و شهرســازی و 
رییــس کمیتــه حمــل و نقــل و ســوخت ســتاد 
مرکــزی اربعیــن با اشــاره به اینکــه حمل و نقل 
عمومــی اعــم از جــاده¬ای، هوایــی و ریلــی نیز 
باید ســهم قابــل توجهی در جا بــه جایی زائران 
داشــته باشــند، گفت: از اول ماه صفر تا بیست و 
پنج صفر )۲۷ مرداد  تا ۲۰ شــهریور ۱۴۰۲( دوره 
اجرای طرح اربعین اســت کــه باید برنامه  ریزی 
لازم بــرای مدیریــت تــردد در ایــن دوره صورت 
گیــرد. در تامیــن نــاوگان مــورد نیــاز در بخــش 
جاده ای، کمیتــه حمــل و نقــل و ســوخت ســتاد 
مرکزی اربعین با سه رویکرد اقدامات مورد نیاز 

را انجام داد. 

استفاده از ۵2۰۰ دستگاه ناوگان   
اتوبوس و مینی بوس ارگان ها

شهرســازی  و  راه  وزارت  حمل ونقــل  معــاون 
حــدود ۵۲۰۰  کــه  اول  رویکــرد  در  داد:  توضیــح 
دســتگاه نــاوگان اتوبــوس و مینی بــوس از طریق 
ســایر ارگانها و ســازمانها بایســتی تأمین شــود که 
بــا وجود پیگیری¬ها و مکاتبــات صورت گرفته تا 
ایــن لحظه فقط دو وزارت صمت و نفت آمادگی 
خود را برای در اختیار قرار دادن تعدادی اتوبوس 
اعلام کرده اند.وی اضافه کرد: همچنین استفاده از 
اتوبوس های پلاک سفید )غیر عمومی( در سراسر 
کشور است که در این رابطه طبق استعلام صورت 
گرفتــه از فراجــا، تعــداد ۱۷۶۰۰ دســتگاه اتوبوس 
اعلام شده است که بایستی وضعیت آنها و محل 
فعالیت آنها به تفکیک اســتان اســتخراج شود و 
تعــدادی از این ناوگان، پس از شناســایی مالکان، 
امکان استفاده در طرح اربعین را خواهند داشت.

افنــدی زاده ادامــه داد: در رویکــرد دوم، اجــرای 
مصوبه هیأت محترم دولت در خصوص واردات 
۲۰۰۰ دســتگاه اتوبــوس بــا عمــر کمتر از ۵ ســال 
می باشــد کــه ثبــت ســفارش آن از طریــق وزارت 
صمــت در دســت پیگیری اســت. معــاون حمل 
ونقــل وزیــر راه و شهرســازی گفــت: اتوبوســهای 
وارداتــی بایــد از لحــاظ خدمــات پــس از فروش، 
محیــط زیســتی و ایمنــی اســتانداردهای لازم را 
داشته باشند. شرکتهایی که دارای کارت بازرگانی 
هســتند می تواننــد از طریق ســازمان راهــداری و 
حمل ونقــل جــاده ای بــرای ثبت ســفارش اقدام 

کنند و با توجه به تسهیلاتی که در نظر گرفته شده 
این موضوع فرصت بسیار مناسبی برای تقویت و 

توسعه حمل و نقل جاده ای کشور است.

استفاده از ظرفیت ناوگان اتوبوس   
کشورهای همسایه 

معاون حمل ونقــل وزارت راه و شهرســازی بیان 
کرد: در رویکرد سوم بهره گیری از ظرفیت ناوگان 
اتوبوس کشورهای همسایه است که بدین منظور 
گروهــی بــه نمایندگــی کمیتــه تامیــن نــاوگان به 
کشورهای پاکســتان و ترکیه اعزام شده اند و مقرر 
است اتوبوســهای پاکســتانی با هماهنگی پلیس 
راهــور جــا به جایــی زائــران پاکســتانی را از داخل 
خاک ایــران انجام دهند و همچنیــن توافق اولیه 
با کشور ترکیه برای اعزام تعدادی اتوبوس تحت 
قــرارداد اجــاره برای جا بــه جایی زائــران صورت 
گرفتــه کــه ایــن کار از طریــق تبــادل تفاهمنامــه 
شــرکتهای داخلی، برای فعالیــت این اتوبوس ها 
در کشــور بــه مدت یک ماه در مســیر پــر تقاضا از 
جمله تهران- مهران بــا هدف کنترل های بهتر و 
موثرتر انجام خواهد شد.افندی زاده تصریح کرد: 
در حــوزه هوایــی، هرچــه قدر ظرفیــت برنامه ای 
پروازها اضافه شــود، اثرگذاری بیشتری نسبت به 

سایر شیوه ها دارد. 
وی افزود: مقرر شــد ســازمان هواپیمایی نســبت 
بــه تعیین ظرفیــت پــرواز هفتگی،  تعییــن زمان 
پیش فــروش بلیت اقدام کند. ضمنــاً با توجه به 
اینکــه در ســال گذشــته اکثریت پروازهــا به نجف 

صــورت گرفــت،  بایــد از ظرفیت فــرودگاه بغداد 
بیشــتر اســتفاده شــود. همچنیــن از ایرلاین هــای 
 خارجــی به منظور افزایــش ظرفیت حمل و نقل 

بهره گیری شود.

راه اندازی حمل و نقل دریایی بین بنادر   
ایران و عراق

رییــس کمیتــه حمــل و نقــل و ســوخت ســتاد 
مرکــزی اربعین  یادآور شــد: در حوزه ریلی مقرر 
شد ، شرکت راه¬آهن جمهوری اسلامی نسبت 
بــه افزایــش ظرفیــت در مســیرهای شــلمچه و 
کرمانشــاه اقــدام کنــد و پیگیــری هــای لازم در 
خصوص جــذب اعتبارات لازم را برای نوســازی 
نــاوگان ریلــی از ســازمان برنامــه و بودجه انجام 
دهــد، در ضمنــی که زمــان پیش فــروش بلیتها 
را اعــلام نماید. همچنین با هماهنگی ســازمان 
راهــداری و حمــل و نقــل جــاده ای نســبت بــه 
ایجــاد حمــل و نقــل ترکیبی از مســیر کرمانشــاه 

اقــدام کند.افنــدی زاده اذعان داشــت: در حوزه 
دریایی نیز ســازمان بنــادر و دریانوردی،  پیگیری 
هــا و هماهنگی هــای لازم را با بخش خصوصی 
در خصــوص راه اندازی حمل و نقل دریایی بین 
بنادر آبادان و خرمشهر و بندر بصره انجام دهد.

معــاون حمل و نقل وزیر راه و شهرســازی اظهار 
کــرد: ســایر ســازمانها و ارگانهــای عضــو کمیتــه 
نســبت به اعلام میزان ســوخت مــورد نیاز برای 
خودروهــای امــدادی،  خودروهای حمــل کننده 
مواکب و سایر نیازمندیهای خود اقدام نمایند تا 
پیگیری های لازم از طریق کمیته و ستاد مرکزی 
اربعیــن برای میزان مصرف داخل کشــور انجام 
شــود.معاون حمــل و نقل وزیر راه و شهرســازی 
یــادآوری کــرد: نهضت بــزرگ اربعین در کشــور 
بســیار مهم می باشــد، خواســتار همکاری همه 
جانبه و فراسازمانی تمامی دستگاه عضو کمیته 
بــرای دســتیابی بــه نتیجه مطلــوب در مراســم 

امسال شدند.

معاون حمل ونقل وزیر راه و شهرسازی مطرح کرد؛ 

  تلاش برای افزایش ظرفیت جابه جایی زائران
  اربعین حسینی در سال ۱۴۰۲

رییس بنیاد مســکن انقلاب اســلامی گفت: با 
برنامه های در دســت اجرا توســط این بنیاد، 
مســکونی  واحدهــای  مقاوم ســازی  میــزان 
روســتایی در کشور تا پایان ســال جاری به ۵۶ 

درصد می رسد.
اکبــر نیکزاد با اشــاره به تاکیــد و همت دولت 
و مسوولان کشــور برای تسریع در روند مقاوم 
ســازی مســکن روســتاییان گفــت: تاکنون ۵۴ 
درصد از واحدهای روســتایی در ســطح کشور 

مقاوم ســازی شــده اند که این میــزان تا پایان 
امسال به ۵۶ درصد خواهد رسید.

وی بــا بیــان اینکــه هــم اکنــون در کشــور پنج 
میلیــون و ۴۰۰ هــزار واحــد مســکن روســتایی 
وجود دارد یادآور شــد: از این تعداد ۲ میلیون 

و 9۰۰ هزار واحد مقاوم سازی شده است.
رییس بنیاد مســکن انقلاب اســلامی کشور با 
اشاره به اینکه مقاوم سازی واحدهای مسکن 
روســتایی در ســال های اخیر مــورد توجه قرار 

گرفتــه اســت اضافه کــرد: طبق برنامــه ریزی 
هــای صورت گرفتــه قرار اســت ســالیانه ۲۰۰ 
هزار واحد روســتایی را در کشــور مقاوم سازی 
کنیم.نیکــزاد ادامــه داد: میزان مقاوم ســازی 
واحدهای مسکن روســتایی در سال ۱۳۸۴ به 
میزان هفت درصــد بود که با تلاش نیروهای 
بنیاد مســکن هــم اکنون این میــزان به به ۵۴ 
درصــد رســیده اســت و پیــش بینی می شــود 
در ســال ۱۴۱۰ در کشــور جشــن پایان عملیات 

مقاوم ســازی مسکن های روســتایی را برگزار 
کنیم.وی در زمینــه پرداخت وام ۲۰۰ میلیون 
تومانی مسکن روســتایی افزود: پرداخت این 
وام توســط دولــت به بانک هــای عامل ابلاغ 
شــده اســت و هیچ برنامــه ای بــرای افزایش 
مجــدد آن بــرای جلوگیــری از عــدم افزایش 
هزینــه هــای ســاخت و افزایــش تــورم وجود 
ندارد.رییــس بنیــاد مســکن انقلاب اســلامی 
کشــور تاکید کرد: بــا توجه بــه توانمندی های 

بنیاد مســکن در احداث مسکن، ساخت ۲۰۰ 
هزار واحد مسکن در سال در قالب طرح ملی 
مســکن در مناطــق شــهری نیــز به ایــن بنیاد 

واگذار شده است.
وی ادامــه داد: بــر همین اســاس ایــن بنیاد از 
سال گذشــته تا کنون ۴۵۱ هزار واحد شهری و 
روســتایی را آغاز کرده اســت کــه از این تعداد 
تاکنــون ۱۴۵ هــزار واحد به اتمام رســیده و به 

متقاضیان واگذار شده است.

رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی:

مقاوم سازی واحدهای مسکونی روستایی در کشور امسال به ۵۶ درصد می رسد
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اخبــاریادداشت

مســوولان ۲ اســتان مازندران و ولگاگراد روسیه در 
راســتای دیپلماســی اقتصــادی دولت ســیزدهم 
برای برقراری رابطه با کشــورهای همسایه به این 
نتیجه قطعی رسیده اند که کشاورزی می تواند به 
شاهراه گســترش و تبادلات تجاری میان ۲ استان 

تبدیل شود.
بــه گــزارش گزیم نیــوز، وجــود ظرفیت بــی بدیل 
حمــل و نقــل آبــی در کنــار بنــادر و مناطــق ویژه 
اقتصادی مانند بندرامیرآباد در شرق مازندران از 
یک ســو و تنوع محصولات کشاورزی که می تواند 
بــه نحــو مطلوبی به نیازهــای ۲ طرف در شــرایط 
مختلف پاســخ دهد، این امیدواری را ایجاد کرده 
اســت تا مازندران و ولگاگراد گســترش روابط را با 

این بخش کلید بزنند.
اســتاندار مازندران که در راس هیاتی روز دوشنبه 
هفته جاری به کشــور روســیه ســفر کرده است در 
کارگروه مشــترک کشــاورزی مازنــدران و ولگاگراد 
گروه هــای  تخصصــی  نشســت  اظهارداشــت: 
اقتصادی مازندران و ولگاگراد روسیه در حالی در 
تخصصی ترین سطح در روسیه در حال برگزاری 
اســت کــه ۲ طرف به یک نقطه مشــترک دســت 
یافتند که با رفع تعهدات ارزی و به کار گیری تهاتر 

میزان تجارت بین ۲ طرف افزایش می یابد.
ســید محمود حســینی پور افزود: تیــم اقتصادی 
ولگاگراد و مازندران با رضایتمندی از رونق تجارت 
بیــن ۲ طرف اعــلام آمادگــی کردند با شناســایی 
ظرفیت های تولیدی و مصرفی ۲ استان در بخش 
انســانی و دامی رونق تجارت به صورت تهاتری را 

در دستور کار قرار دهند.
وی تصریح کرد: برخی از غلات تولیدی ولگاگراد 
جایگاه ممتازی در روسیه دارد که در تولید آفتاب 
گردان و روغن این استان در بین ۸9 استان روسیه 

در رتبه ششم قرار دارد.
حســینی پور تصریــح کــرد: ولگاگراد ســالانه یک 
میلیون و ۳۰۰ هــزار تن آفتابگردان تولید می کند 
کــه از ایــن مقــدار ۶۰۰ هزار تن روغن بدســت می 
مازنــدران بــه  را  آن  مــازاد  دارد  آمادگــی  و   آورد 

 صادر کند.
اســتاندار مازندران اضافه کــرد: ولگاگراد در تولید 
گندم، جو، ذرت و تولید برخی از نهاده های دامی 
جایگاه ممتازی در روســیه دارد و در این نشســت 
تخصصــی اعلام کرد بــا توجه به پایان برداشــت 

غلات آماده است آنها را به مازندران صادر کند.
حســینی پور افزود: از طرف دیگر استان مازندران 
بــه عنــوان قطــب کشــاورزی ایــران کــه در تولیــد 
مرکبــات، کیوی و ســبزیجات جایگاه ممتــازی در 
ایــران دارد و این اقلام مورد مصرف و نیاز روســیه 

است و تیم اقتصادی اعزامی از مازندران آمادگی 
خود را بر رونق صادرات این محصول به ولگاگراد 

اعلام کرد.
تیــم  تخصصــی  جلســه  در  کــرد:  تصریــح  وی 
اقتصادی ۲ طرف بر بر نقش و جایگاه ممتاز بندر 
امیر آباد تاکید شد که مازندران آمادگی کامل دارد 
بــا حذف واســطه ها تجــارت در این بنــدر را رونق 
دهد.  حسینی پور افزود: طرف های ایرانی و روسی 
در این نشست بر حل مشکلات پیش روی بخش 
خصوصــی تاکیــد کردنــد کــه ایــن امر زمینه ســاز 
رونق تجارت بین ۲طرف است. و حجم مبادلات 
تجاری مازندران و ولگاگراد را بیش از این گسترش 

و به صورت جهشی افزایش می دهد.
در ایــن پیونــد و واکاوی ظرفیــت هــای تجــاری 
مازنــدران نشــان مــی دهــد که بنــدر امیرآبــاد در 
استان مازندران به عنوان بزرگ ترین بندر حاشیه 
دریای خزر با قرار گرفتن در موقعیت جغرافیایی 
خاص باتوجه به سیاست گذاری های دیپلماسی 
اقتصادی دولت سیزدهم می تواند باشکوفاسازی 
ظرفیت ها، نقش ویژه ای در مقاوم سازی اقتصاد 
کشور با توسعه تجارت بین المللی و صادرات کالا 

ایفا کند.
بنــدر امیرآبــاد بــا حــدود یک هــزار و ۳۰۰ هکتــار 
وســعت و همچنیــن ۲۲۰ هکتــار پــس کرانــه بــا 
دارا بــودن اراضی پشــتیبانی وســیع، زیر ســاخت 
حمــل و نقل مــدرن چند وجهــی، اســکله رو- رو 
ریلــی و کامیــون جهــت ترانزیت و حمل یکســره 
کالا و همچنین دسترســی آســان به بــازار مصرف 
کشــورهای ســی آی اس CIS با جمعیــت بالغ بر 
۳۰۰ میلیون به تنهایی بر تمامی پنج بندر حاشیه 

خــزر تنــه می زنــد و ظرفیــت فــوق العــاده ای در 
توسعه اقتصادی و پرش تجاری کشور دارد.

بندر امیرآبــاد در کنار آنکه یک ظرفیت صادراتی 
و تجاری در منطقه به شــمار می رود بــا دارا بودن 
کارخانجات متعددی همچون گچ، فولاد، کاغذ و 
ســیلوهای متعدد از بنادر نسل سوم کشور است و 
عمده ۷.۵ میلیون تن کالای صادراتی کشورهای 
مختلف جهــان از بنادر آســتاراخان، آکتائو، اولیا، 

باکو، گوسان و ماخاچ وارد بندر امیرآباد می شود.
اتصــال به شــبکه ریلــی کشــور، بهره منــدی از ۱۵ 
پســت اســکله با ظرفیت ۷.۵ میلیون تــن و بهره 
منــدی از ظرفیــت اتصــال کریــدور ترانزیت بین 
المللی شمال به جنوب )INSTC( از دیگر ویژگی 

های شاخص بندر امیرآباد است.
از سوی دیگر کارشناسان اقتصادی پیوستن ایران 
به سازمان همکاری شانگهای را هم یک فرصت 
طلایــی دیگــر برای توســعه و رونق بنادر شــمالی 
کشــور بویژه بندر امیــر آباد می دانند تــا صادرات 
مورد نیاز به کشورهای عضو در حوزه کالا و کشتی را 
ارائه کند چراکه کشورهای عضو سازمان همکاری 
شــانگهای حدود ۴۰ درصد جمعیت جهان و نیز 
۲۵ درصــد مســاحت دنیــا را به خــود اختصاص 
داده انــد و ایــران بــا بهره بــرداری از بنــدر امیرآباد 
می توانــد از ایــن فرصــت طلایی اســتفاده کرده و 
محــور ترانزیتی بــه این کشــورها و نیز کشــورهای 

دوست و همکار آنها باشد.
مازندران با تولید ســالانه بیش از هفت میلیون و 
۵۰۰هــزار تن انــواع محصولات کشــاورزی حدود 
۱۱درصد ارزش افزوده بخش کشاورزی کشور را در 

اختیار دارد.

 فصل جدید مراودات تجاری
دعوت نیازی از سرمایه گذاران مازندران و ولگاگراد روسیه

 برای حضور در بهشت 
سرمایه گذاری ایران

رونمایــی از یکصــد طــرح ســرمایه گــذاری منطقــه آزاد انزلی 
)کیمیــا( در دومیــن نمایشــگاه مناطــق آزاد و ویــژه اقتصادی 

کشور در مشهد مقدس
به گزارش مدیریت روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه 
آزاد انزلی، همزمان با دومین نمایشــگاه بســته های ســرمایه گذاری 
و توانمندی هــای صادراتــی مناطــق آزاد تجــاری صنعتــی و ویــژه 
اقتصادی از نسخه فارسی یکصد طرح سرمایه گذاری امکان سنجی 

شده این منطقه با عنوان تجاری کیمیا رونمایی شد.
`کیمیــا`` که به صورت بی نــام و آماده  طــرح های ســرمایه گذاری̀ 
واگــذاری به ســرمایه گــذاران واحد شــرایط جهت اجــرای طرح می 
باشــند در حوزه هــای تولیدی-صنعتی، بندری، لجســتیک، تجاری، 

خدماتی، گردشگری و تفریحی است.
اکبر نیازی سرپرســت ســازمان منطقه آزاد تجــاری صنعتی انزلی با 
ارائه تحلیلــی از موقعیت متمایز منطقه متبوع خود در کریدورهای 
بین المللی شــمال جنوب، تراسیکا و بخش فرعی یک کمربند یک 
جاده، تصریح کرد: منطقه آزاد انزلی به عنوان دروازه ورود به اتحادیه 
اقتصادی اوراســیا و با تکیه بر زیرســاخت های بندری، لجســتیک، و 
طرح های توســعه ای در حــال احداث همچون اتصــال این منطقه 
به خط ریل سراســری، به کانون مراودات تجاری کشــورهای حاشــیه 

دریای کاسپین، جنوب و غرب آسیا تبدیل خواهد شد.
وی به تشریح برنامه های سازمان متبوع خود در زمینه های تکمیل 
زیرســاخت های مختلــف تولیدی، حمل و نقلی پرداخت و با اشــاره 
به کتاب طرح های توجیهی سرمایه گذاری این منطقه و اینکه نسخه 
هــای انگلیســی، روســی و عربی آن نیــز در آینده عرضه می شــود، از 
ســرمایه گذاران برای حضور در بهشت سرمایه گذاری ایران، منطقه 

آزاد انزلی دعوت به عمل آورد.
سرپرســت سازمان منطقه آزاد انزلی با اشاره به ارزش ریالی ۲۱ هزار 
میلیــارد تومانــی یکصد طرح ســرمایه گــذاری این ســازمان، اضافه 
کــرد: با توجــه به مزایا و معافیــت های قانونی برای حضور ســرمایه 
گــذاران خارجــی در مناطــق آزاد ایــران، جــذب طــرح های ســرمایه 
گذاری صادرات محور، ارائه دهنده خدمات ترانزیتی و گردشگری با 
اولویت بازارهای مصرف کشورهای حاشیه دریای کاسپین و اتحادیه 
اقتصادی اوراســیا با مشــارکت طرف خارجی در دســتورکار ســازمان 

منطقه آزاد انزلی قرار دارد.
گفتنــی اســت در نخســتین روز از دومیــن نمایشــگاه معرفــی بســته 
هــای ســرمایه گذاری و توانمندی هــای صادراتی مناطــق آزاد و ویژه 
اقتصادی کشــور که در که در مشــهد مقدس در حال برگزاری اســت 
، حجــت الله عبدالملکی مشــاور رییس جمهور و دبیر شــورای عالی 
ضمن بازدید از غرفه این منطقه از کتاب کیمیا )۱۰۰ فرصت طلایی 
ســرمایه گذاری( رونمایی و با تقدیر از اقدامات ســازمان در معرفی و 

انتشار این کتاب با مدیران واحدهای صنعتی مستقر نیز گفتگو کرد.

خبــر  رسیده

مشاور رئیس جمهور: 

منطقــه آزاد ماکو، پیشــگام 
مناطق آزاد در تکریم 

سرمایه گذار است

با دستور فوری مدیرعامل سازمان منطقه آزاد 
کیش محقق شد:

اختصاص بیش از 
120 میلیــارد ریال اعتبار برای 

تجهیز مدارس کیش 

اتصال ۸۵ روستای خراسان 
جنوبی از ابتدای امسال  به 

شبکه گاز طبیعی
مشــاور رئیــس جمهــور و دبیــر شــورای عالی 
مناطــق آزاد و ویــژه اقتصــادی گفت: مشــاور 
رئیــس جمهور: منطقــه آزاد ماکو، پیشــگام و 
الگــوی مناطــق آزاد در تکریــم ســرمایه گذار 

است.
به گــزارش پایــگاه خبــری منطقــه آزاد ماکو،  
حجت الــه عبدالملکــی در حاشــیه بازدید از 
غرفه منطقــه آزاد ماکو در دومین نمایشــگاه 
معرفی بسته های سرمایه گذاری مناطق آزاد در مشهد مقدس افزود: 

معرفی کتاب جامع راهنمای سرمایه گذاری برای اولین بارتوسط
ســازمان منطقــه آزاد ماکــو انجــام مــی شــود کــه بعــد از پبشــگامی در 
الکترونیکــی کردن فرآیند ســرمایه گذاری در بین مناطــق آزاد، اینبار از 

کتاب جامع راهنمای سرمایه گذاری رونمایی کرد.
وی افزود: این کتاب برای اولین بار در بین مناطق آزاد توســط معاونت 
اقتصــادی ســازمان ماکــو تدویــن و در اختیار علاقــه مندان به ســرمایه 

گذاری در مناطق قرار گرفت.
عبدالملکی اظهار داشت:  تمامی مسائل و نکات مهم سرمایه گذاری و 
فعالیتهای اقتصادی به لحاظ قانونی و فنی از ابتدای ورود سرمایه گذار 
بــه مناطــق آزاد به ویژه ماکو تــا مرحله بهره برداری طــرح برای آگاهی 

و هدایت درست فعالین اقتصادی در این کتاب گردآوری شده است.

پــس از بازدیــد ســرزده رحیــم ســرهنگی از مــدارس کیــش و ارزیابــی 
ظرفیــت هــای آموزشــی؛ طــرح عملیــات اجرایــی "تعمیــر و تجهیــز 
مــدارس کیــش" در دســتور کار معاونــت توســعه مدیریــت ســازمان 

منطقه آزاد کیش قرار گرفت.
به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد کیش، 
رحیم سرهنگی روز پنجشنبه ۱5 تیر در بازدید از برخی مدارس جزیره 
کیش و بررســی ســطح امکانات و فضاهای آموزشی و تجهیزات مورد 
نیاز دانش آموزان این منطقه، دســتور آغــاز عملیات اجرایی تعمیر و 

تجهیز مدارس کیش را صادر کرد.
بنابرایــن گــزارش، معاونــت توســعه مدیریــت ســازمان منطقــه آزاد 
کیش با برگزاری تعداد دو جلســه هم اندیشی، طرح علمیات اجرایی 
تعمیر و تجهیز مدارس جزیره را بر اســاس برنامه زمان بندی شــده و 
با اختصاص بیش از ۱۲۰ میلیارد ریال اعتبار از دیروز سه شنبه ۲۷ تیر 

آغاز کرده و تا ظرف یک ماه آینده به اتمام می رسد.
لازم بــه ذکــر ایــن طــرح بــا جدیــت تمــام و در راســتای ارتقاء ســطح 
آمــوزش، رفع موانع پیش رو و تقویت ســرمایه هــای اجتماعی جزیره 
کیش در دستور کار قرار گرفته است و در صورت نیاز، اعتبار اختصاص 

یافته افزایش خواهد یافت.

بیرجند- محمد قربانی 
مدیرعامل شــرکت گاز اســتان خراسان 
جنوبی گفت: ۸۵ روستای استان طی سه ماهه 
نخست سالجاری به شبکه گاز طبیعی متصل 

شدند.
 رحمان محمــودی در جمع خبرنگاران اظهار 
داشــت: از ابتــدای امســال تا پایان خــرداد ماه، 
۸۵ روستای دارای قابلیت گازرسانی در استان 

خراسان جنوبی به شبکه گاز طبیعی متصل شدند.
وی گفت: در حال حاضر ۱9۲۵ روســتا در اســتان خراســان جنوبی تحت 
پوشــش گاز طبیعی قرار دارند و پیش بینی می شــود تا پایان امســال ۳۵ 

روستای دیگر تحت پوشش گاز طبیعی قرار گیرند.
محمــودی بــا اشــاره بــه ماموریت و شــروع عملیــات اجرایــی پروژه های 
گازرســانی به سیســتان در نیمه دوم سالجاری توسط شرکت گاز خراسان 
جنوبــی گفــت: برنامه شــرکت گاز اســتان مبنی بــر تحقق کامــل اهداف 
ســال ۱۴۰۲ در نیمه اول سال اســت که با گازرسانی به ۸۵ روستا از ابتدای 
ســالجاری و ۳۵ روســتا طــی چند مــاه آینده، تمامــی اهداف ســال ۱۴۰۲ 

محقق خواهد شد.
مدیرعامل شرکت گاز استان خراســان جنوبی یادآور شد: در حال حاضر 
۱۰۰ درصــد جمعیت شــهری و 99٫۸ درصد جمعیت روســتایی اســتان 

خراسان جنوبی تحت پوشش گاز طبیعی قرار دارد.

خبــر رسیده خبــر رسیده خبــر رسیده

بیرجند- ساره گیوکی
معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار خراسان 
جنوبــی با بیــان اینکــه طبق گــزارش مرکــز پژوهش های 
مجلس عملکرد مناطق ویژه بســیار بهتــر از مناطق آزاد 
اســت گفت:۶۰ درصد ســرمایه گذاری هــا در منطقه ویژه 

اقتصادی بیرجند، خارجی است.
 جواد اشرفی در جمع خبرنگاران با اشاره به مراسم افتتاح 
دومیــن نمایشــگاه معرفی بســته های ســرمایه گــذاری و 
صادرات مناطق آزاد و ویژه اقتصادی اظهار داشت: یکی 
از اهــداف راه اندازی مناطق ویژه اقتصادی و مناطق آزاد 
ایجاد اشتغال و افزایش سرمایه گذاری و  پشتیبانی از تولید 

و صادرات است.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار خراسان جنوبی 
بــا بیان اینکه برای بررســی میــزان موفقیــت این مناطق 
نیاز است ســاعت ها  بحث و بررسی انجام شود، افزود:به 
گــزارش مرکــز  پژوهش هــای مجلــس شــورای اســلامی 
مناطق ویژه اقتصادی در خیلی از آیتم  های تعریف شده 
عملکــرد خیلی بهتــری از مناطــق آزاد داشــته اند که این 

موضوع هم پیام و هم هشداری  برای مناطق آزاد است.
ســازوکار  و  موثــر  مدیریــت  مناســب،  مکان یابــی  از  وی 

مناســبی کــه  مناطق ویژه اقتصــادی داشــته اند به عنوان 
علل موفقیت این مجموعه ها یاد کرد و اظهار داشت: در  
خراســان جنوبی منطقه ویژه اقتصــادی بیرجند با وجود 
اینکه  عمر کوتاهی دارد و حدود  ۸الی  9 سال از فعالیتش 
می  گذرد توانسته برای۲ هزار و ۲۰۰ نفر اشتغالزایی داشته 
باشد و از طرف دیگر ۶۰ درصد سرمایه گذاری انجام شده 

در منطقه بیرجند هم خارجی است.
وی با بیان اینکه  این موفقیت ها نشان می دهد که منطقه 
ویژه اقتصادی بیرجند در جای مناســبی جانمایی شده و 
مدیریــت توانمند و  موثری داشــته اظهار داشــت: منظور 
از جانمایــی مناســب احــداث  منطقه ویژه اقتصــادی در 
نقطه صفر مرزی در مرز ماهیرود است که با وجود پایانه و 

بازارچه مرزی به یک سایت ویژه تبدیل شده است.
معــاون هماهنگــی امــور اقتصادی اســتانداری خراســان 
جنوبــی از مســئولان حاضــر در این جلســه دعــوت کرد با 
حضور در خراســان جنوبی از این ســایت و توانمندی ها و 
ظرفیــت های آن بازدید کننــد و در ادامه افزود: خراســان 
جنوبی علاوه بر ایــن  دارای ظرفیت های متعدد درحوزه 
کشاورزی است و بیش از 9۸ الی 99 درصد زرشک بی دانه 

دنیا در این استان تولید می شود.

اشرفی افزود: در حوزه فرآوری و  صنایع تبدیلی و تکمیلی 
و صنایع بالادستی هم خراسان جنوبی حرف زیادی برای 

گفتن دارد.
وی ادامــه داد: در حــوزه معــادن هــم ظرفیت هــای بــی 
نظیری در خراســان جنوبی وجــود دارد و می توانیم خانه 
بنتونیت را به نام خراسان جنوبی به عنوان یک محصول 

بی نظیر  ثبت کنیم.
وی بــا اشــاره به تولید ۷۵درصد زغال ســنگ خــاور میانه 
در خراســان جنوبــی اظهارداشــت: یکــی از نقــاط با ثبات 
و مرزهــای امن  کشــور مــرز ماهیرود اســت و  چالش های 
سیاســی کشــور افغانســتان تجارت را در ایــن مرز متوقف 

نکرده است.

 ۶۰ درصد سرمایه گذاری ها در منطقه ویژه اقتصادی بیرجند
 خارجی است

صادرات

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق تبریز:
 لزوم رعایت نكات ایمنی
  و مدیریت مصرف برق 

در مراسم عزاداری 
تبریز -روح اله عبدالعلی زاده 

مدیرعامــل شــرکت توزیع نیــروی برق تبریز گفــت: به منظور 
پیشــگیری از تحمیل فشــار بر شــبکه توزیع برق و بروز حوادث ناگوار 
هیئت های حسینی ضمن رعایت نکات ایمنی، از تجهیزات مناسب 

در تامین روشنایی مجالس عزاداری استفاده کنند. 
عباس حســامی با اشــاره به فرارســیدن ایام عزاداری ســالار شهیدان 
اباعبدالله الحسین )ع( و لزوم رعایت نکات ایمنی و مدیریت مصرف، 
اظهــار کــرد: باتوجه بــه قرارداشــتن در ایام تابســتان، افزایــش میزان 
اســتفاده از سیستم های سرمایشــی و به تبع آن افزایش مصرف برق 
موجب بروز ناترازی هایی در شــبکه توزیع می شــود. وی با بیان اینکه 
بحث صرفه جویی و مدیریت مصرف در زندگی جزو اولویت ها بوده و 
درآموزه های دینی نیز بر آن تأکید شده است، افزود: یکی از لازمه های 
تحقق این موضوع نهادینه کردن فرهنگ مدیریت مصرف در جامعه 

بوده که این امر نیز بدون همراهی مردم میسر نمی شود.
حسامی با اشاره به فرا رسیدن ایام عزاداری ماه محرم، اضافه کرد: در 
راستای فرهنگ سازی مصرف بهینه در جامعه، هیئت های حسینی 
نقــش موثری مــی توانند ایفا کننــد و با مدیریت مصرف، اســتفاده از 
تجهیزات مناســب و موکول کردن مصارف به ساعات بعد از اوج بار، 
از تحمیل فشــار بر شبکه توزیع برق پیشگیری کنند. وی با بیان اینکه 
اســراف خلاف شعائر مذهبی است خاطرنشان کرد: به منظور تأمین 
روشنایی موردنیاز مجالس عزاداری هیئت های حسینی می توانند با 
نصب لامپ های کم مصرف و استفاده نکردن از لامپ های پرمصرف 
، ضمن صرفه جویی و مدیریت بهینه از بروز اختلال ها در شبکه توزیع 

برق جلوگیری کنند.
 مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق تبریز، با تأکید بر استفاده نکردن 
از تجهیــزات و تیرهای برق به عنوان نگهدارنده داربســت های فلزی، 
گفت: برای پیشــگیری از بروز حوادث ناگوار هنگام عبور از زیر خطوط 
برق فشــارقوی و فشارضعیف،دســته های عــزاداری از لوله های بلند 
فلزی بــرای علم هــا و پرچم های عزاداری اســتفاده نکنند. حســامی 
بــا تأکیــد بــر لــزوم رعایــت نــکات ایمنــی و مدیریــت مصــرف بــرق 
خاطرنشــان کــرد: به منظور پیشــگیری از حوادث ناخواســته ناشــی از 
خطرات شبکه های توزیع برق لازم است هیئت های حسینی در مسیر 
حرکت خود حریم شــبکه و حداقل فاصله مجاز با تأسیســات برق را 
رعایــت کنند تــا از بروز حــوادث ناگــوار برق گرفتگی جلوگیری شــود. 
وی خاطرنشــان کرد: شــرکت توزیــع نیروی برق تبریز آمــاده هر گونه 
همکاری در تأمین برق مطمئن و ایمن به عزاداران محترم اباعبدالله 
بوده و همکاران این شــرکت در دفتر ایمنــی و گروه مدیریت مصرف 

آماده ارائه هر گونه مشاوره به هیئت های عزاداری هستند

مشاور وزیرنفت با ایثارگران 
شرکت های تابعه صنعت نفت در 

خراسان رضوی دیدار کرد
خبرنگار:زهره وحیدی

مشــاور وزیر نفت گفت: هدف از حضور در جلسات مشترک با 
ایثارگران، شنیدن حرف ها و تلاش برای برطرف کردن مسائل حوزه 
خانواده های معزز شــهدا، جانبازان و ایثارگران اســت. ســید شــریف 
حســینی در نشســت با کارکنان ایثارگر شرکت گاز اســتان که با حضور 
رحیمی نســب دبیر شورای مشــاوران وزرا در امور ایثارگران در مشهد 
برگزار شد اظهار کرد: ایثارگران با مجاهدت و از خودگذشتگی همچون 
درختی استوار در نیم قرن گذشته، سایه آرامش انقلاب مطهر اسلامی 
شــدند و به تاســی از حضرت اباالفضل)ع( در راه دفاع از آرمان های 
اسلام و برای تحقق وعده الهی در زمین از هیچ تلاشی فروگذار نبودند.

وی افــزود: امــروز اراده الهــی بر ثبت جاویدان نیکی هــا، دوام حقایق 
و بلند آوازگی مجاهدان راه حقیقت مقدر گشــته اســت تا در همیشه 
تاریــخ راه روشــن صالحان، شایســتگان و ایثارگــران برقــرار و پر رهرو 

بماند.
مشاور وزیرنفت در امور ایثارگران با اشاره به خدمات شایسته شرکت 
گاز خراســان رضوی نیز گفت: ایثارگران شــرکت گاز اســتان در دوران 
معاصــر نیز همانند ایام دفاع مقدس مجاهدانه در خدمت رســانی 
بی منت به مردم تلاش نموده تا رفاه و آســایش، این نعمت الهی را 
خالصانه به مردم هدیه کنند. در ابتدای این نشســت حسن افتخاری 
اظهــار کرد: کارکنان صنعت گاز خراســان رضوی پیشــگامان خدمت 
رسانی بی منت و خادمان صادق زائران و مجاوران بارگاه منور رضوی 
هســتند. وی بــا بیان ایــن مطلب که هم اکنــون 66 درصــد از کارکنان 
شــرکت گاز خراســان رضوی در زمره ایثارگران هســتند افــزود: این در 
حالــی اســت که تا قبلا از قانون تبدیل وضعیــت، ۱4۰ نفر معادل ۳4 
درصــد کارکنــان ایثارگر بودنــد. با اجــرای قانون مجلــس 4۳۱ نفر به 
کارکنان رســمی سازمان اضافه شــد و مجموع کارکنان رسمی ایثارگر 
یــا منســوبین بــه ایثاگران بــه 66 درصد ارتقــا یافت. در این نشســت؛ 
کارکنان ایثارگر و خانواده شهدای صنعت نفت و گاز استان و همچنین 
نیروهای تبدیل وضعیت شده  به صورت مستقیم با مشاور وزیر نفت 
در امور ایثاران به گفتگو پرداختند. همچنین احکام استخدام رسمی 
تعدادی از افرادی که در اجرای قانون مصوب مجلس شورای اسلامی 

به رسمی تبدیل وضعیت شده اند اهداء شد.

نجات جان دو صیاد مفقود شده 
با تلاشی 7 ساعته در اطراف 

جزیره کیش 
معــاون دریایی اداره کل بنــادر و دریانوردی هرمزگان از نجات 
جــان دو صیــاد مضطر پس از ۷ ســاعت تلاش مداوم توســط 
خدمه ناجی در ۲۰ مایلی جنوب شــرق جزیره کیش خبر داد و گفت: 

این دو صیاد در سلامت کامل به محل امن منتقل شدند. 
بــه گــزارش روابــط عمومــی اداره کل بنــادر و دریانــوردی هرمــزگان، 
"اســماعیل مکی زاده "با اشــاره به نجات جان دو صیاد مضطر در ۲۰ 
مایلی جنوب شــرق جزیــره کیش گفت: دو صیــاد که به علت نقص 
فنی موتور به مدت دو روز در دریا سرگردان شده بودند با تلاش مرکز 

جستجو و نجات دریایی استان نجات و به آغوش خانواده بازگشتند.  
معــاون دریایــی اداره کل بنــادر و دریانــوردی هرمــزگان در تشــریح  
جزئیات این عملیات جســتجو و نجات بیان داشت: چند روز قبل دو 
صیاد از بندر شناس در غرب هرمزگان جهت صید عازم دریا شده که 
به دلیل نقص فنی در موتور و عدم ارتباط تلفنی با منطقه به مدت دو 

روز شرایط سخت سرگردانی در دریا را تجربه می کنند . 
وی افزود: در پی طولانی شــدن حضور صیادان در دریا و عدم ارتباط 
تلفنی، روز گذشته ۲6 تیر ماه خانواده دو صیاد مفقود شده موضوع را 

به مرکز جستجو و نجات دریایی هرمزگان اطلاع می دهند.  
مکی زاده با بیان اینکه پس از دریافت خبر مفقودی بلافاصله ناجی 
۱۲ از جزیــره کیــش عملیات جســتجو و نجات را آغــاز می کند گفت: 
آنچه مسلم بود امواج دریا قایق بدون موتور را به مکانی دور تر از آنچه 
صیــادان محلی پیــش بینی می کردنــد هدایت کرده بودکــه این  امر 
باعث شــد تا شناور ناجی ۱۲ با پایش بخش وسیعی از گستره دریایی 
و ۷ ســاعت تلاش مداوم صیادان را در ۲۰ مایلی جنوب شرق جزیره 
کیــش پیدا کنــد.  به گفته معاون دریایــی اداره کل بنــادر و دریانوردی 
هرمزگان پس از نجات صیادان و یدک کردن قایق آنها به محل امن، 
افــراد در ســلامت کامل جهت انتقال به بندر حســینه به قایق همیار 

ناجی تحویل داده شدند.
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به گزارش مرکز اطلاع رســانی اداره کل روابط 
عمومــی و امور بین الملل شــهرداری کرمانشــاه 
دکتر نوروزی در جلسه کمیسیون خدمات شهری 
که بــا حضور معاون خدمات شــهری و معاونین 
کمیســیون  رئیــس  و  مناطــق  شــهری  خدمــات 
خدمــات شــهری شــورای اســلامی شــهر برگزار 
گردید بر انضبــاط کاری و انجام ارزیابی عملکرد 

خدمات شهری تأکید کرد.

شــهردار کرمانشــاه گفت: مدیریت مناسب در 
شــهر این اســت که از ابزار و ماشین آلات موجود 
بتــوان به بهترین نحو اســتفاده کرد و در شــرایط 
ســخت بتوان با کمبودها کار کرد، شــهرداری هم 
اکنــون در بخــش خدمات شــهری هم بــا کمبود 
ماشین آلات مجهز مواجه هست و هم با کمبود 
نیرو که البته نمونه چنین مسائلی در همه ادارات 

وجــود دارد، اما خوشــبختانه شــهرداری با وجود 
کمبود ها توانســته رضایت نســبی شــهروندان را 

بدست بیاورد.
دکتر نوروزی افزود: متاســفانه در گذشته کسی 
به فکر تعمیر و نگهداری مناســب ماشین آلات 
شــهرداری نبوده و امروز ما با این مشــکل مواجه 
هســتیم کــه برخی ماشــین آلات مــا بایــد از رده 
خارج و برخی تعمیرات اساســی شوند که هزینه 
زیــادی را بدنبــال دارد امــا از طرفــی می تــوان از 
امتیازات مربوط به اربعین استفاده کرد و برخی 
مشــکلات را حل نمود.شــهردار کرمانشــاه ادامه 
داد: موضوع شــهردار شــب هر چه سریعتر باید 
اجرایی گردد و معاونین خدمات شهری مناطق 
هم باید شب و صبح از سطح منطقه خود بازدید 

و نظارت کامل بر حسن انجام کار داشته باشند.
و  زحمــات  گفــت:  پایــان  در  نــوروزی  دکتــر 

تلاش های مدیران بر کســی پوشیده نمی ماند و 
با ارزیابی هایی که مدنظر هســت به شــهرداران 
مناطــق و معاونین خدمــات شــهری آنها نمره 

خواهیــم داد مدیــران هــم باید انضبــاط کاری را 
ســرلوحه کارهــا قــرار دهنــد و در اجــرای برنامــه 
هــا و پــروژه ها این انضبــاط کاری را مــد نظر قرار 

دهند.همچنین در این جلسه مهندس نامداری 
معاون خدمات شهری شهرداری کرمانشاه طب 
گــزارش کامل و مبســوطی از وضعیت خدماتی 

به شهروندان، میزان ماشین آلات و ابزار موجود 
شــهرداری و تعداد نیروهای انسانی شهرداری و 

مشکلات و نیازمندی های این حوزه را برشمرد.

شهردار کرمانشاه:

انضباط کاری باید سرلوحه کارها و برنامه های شهرداری باشد

به گزارش مرکز اطلاع رسانی اداره کل روابط 
عمومی و امور بین الملل شــهرداری کرمانشــاه 
دکتر نادر نوروزی در دیدار مدیر عامل شــرکت 
بازیافــت بــا ایشــان بــر تفکیــک زبالــه از مبدأ و 

تداوم بازیافت زباله تأکید کرد.
دکتــر نــوروزی گفت: خوشــبختانه کرمانشــاه 
اولین شــهر در کشــور بــود کــه بازیافــت زباله و 
تولیــد کــود بیوکمپوســت را آغــاز کــرد و بــا این 
کار از دفــن زبالــه و از بین رفتن محیط زیســت 

جلوگیری کرد.
شــهردار کرمانشــاه افــزود: درســت اســت که 
اجرای این طرح طی سالیان گذشته فراز و فرود 
های زیادی داشــته اما قطعاً سود سرشاری را از 
جهات مختلف نصیب شــهر کرمانشاه به ویژه 
برای آیندگان خواهد کرد و در این راســتا خانم 

شــیرزادی و مجموعــه عوامــل ایشــان زحمات 
زیادی کشیده اند.

وی ادامه داد: شــهرداری کرمانشاه همچنان 
بر اجرای طرح بازیافت تأکید دارد به ویژه آنکه 
باید تلاش کنیــم بحث تفکیک زباله از مبدأ به 
یــک فرهنگ در میان مــردم تبدیل گــردد تا از 
ســرقت زباله های قابل بازیافت جلوگیری و با 
زباله گردی هم مقابله کرد ، در این راســتا همه 
بخش های شهرداری و دیگر ارگانها و سازمانها 
به ویژه دســتگاههای فرهنگی و رســانه ها باید 
بســیج شــوند تا همچون بســیاری از شــهرهای 
پیشــرفته بتوانیم از زباله استفاده بهینه کنیم و 
فقط به فکر دفن یا نابودی آن نباشــیم چرا که 
هم اکنون در کشــورهای پیشــرفته از زباله حتی 
تولید انــرژی می کنند و باید بــرای جلوگیری از 

نابودی این سرمایه توسط زباله گردان و دلالان 
همه همکاری کنند.

دکتر نوروزی افزود: برای پایان دادن به بحث 
زبالــه گردی و ضایعات فروشــی مقــرر گردیده 
انتظامــی  نیــروی  و  دادگســتری  همــکاری  بــا 

ضایعاتی های سطح شهر جمع آوری گردند.
شــهردار کرمانشــاه در پایان گفــت: مجموعه 
شــهرداری آماده هرگونه همــکاری جهت رفع 
مشکلات بازیافت هست چرا که همه ما دنبال 
یک شــهر تمیز و زیبا با دارا بودن همه امکانات 

و تجهیزات زندگی سالم در شهر هستیم.

شهردار کرمانشاه:

تفکیک زباله از مبدأ باید به یک فرهنگ تبدیل گردد

به گزارش مرکز اطلاع رسانی اداره کل روابط 
عمومی و امور بین الملل شــهرداری کرمانشــاه 
همایش حجاب و عفاف فاطمی به همت امور 
بانــوان و بســیج خواهــران شــهرداری در محل 

تالار شهر برگزار شد.
حجت الاســلام اشــک تلــخ رئیس ســتاد امر 
بــه معــروف و نهــی از منکــر شــهرداری در ایــن 
همایــش گفــت: مقوله حجــاب و عفــاف امری 
واجب و لازم اســت که در دین مقدس اســلام و 
قانون نیز بر رعایت آن تأکید شده است، و امروز 
دشمن با توطئه های مختلف قصد دارد با طرح 
مســائلی چون حجاب فکر و باطن جوان ایرانی 
را در دســت گیــرد و او را از اســلام دور کنــد.وی 
افــزود: با توجه به اینکه مقام معظم رهبری نیز 
بر رعایــت حجاب و مبارزه با بــی حجابی تأکید 
فراوان دارند ، شــهرداری کرمانشــاه توانســته در 
بحث حجاب و عفاف پیشرو باشد و خوشبختانه 
پرســنل این ارگان در این مقوله حضوری فعال 
و چشــمگیر دارند.رئیس ســتاد امر به معروف و 

نهی از منکر شــهرداری همچنین ادامه داد: این 
ستاد با انجام کارهای فرهنگی در راستای تحقق 
فریضــه واجــب حجــاب اقدامات خوبــی انجام 
داده و با حمایت شــهردار محتــرم بیلبوردهای 
تبلیغاتی ســطح شــهر جهت تبلیــغ حجاب در 
اختیار ستاد قرار گرفت.شــریفی رئیس سازمان 
بســیج ادارات و کارمندان ســپاه نبی اکرم )ص( 
نیــز در ایــن همایــش گفت:خدمــت بــه مــردم 
و برپایــی میــز خدمــت در ادارات و انجــام کار 
ارباب رجوع در کمترین زمان  بهترین راه کسب 

رضایت مردم و بهترین شیوه مبارزه با دشمنان 
انقلاب است.

وی افزود: ســپاه و بســیج همــواره در خدمت 
نظــام و در کنــار دولتهــای مختلف بــوده و برای 
خدمتگــزاری بــه مــردم از هیــچ کوششــی دریغ 
نداشــته، اما دشــمنان می خواهند این خدمات 
را زیــر ســوال ببرنــد و بــرای دور کــردن مــردم 
از نظــام و اســلام بحــث حجــاب را هــدف قــرار 
مــردم خواهــان حفــظ  اکثریــت  امــا  انــد  داده 
حجــاب و عمــل بــه دســتورات دینــی هســتند.
ایــن همایــش همچنیــن خانــم معصومــه  در 
بانــوان و مســئول بســیج  امــور  کمــری مشــاور 
شــهرداری گزارشی از عملکرد بســیج خواهران 
را در رابطه با حفظ و گســترش حجاب و اشــاعه 
شــعائر دینی ارایه نمود.وی افزود: خوشبختانه 
مقولــه  شــهرداری  در  شــاغل  بانــوان  اکثریــت 
 حجــاب را بعنوان پوشــش برتر انتخــاب کرده و 

به آن نیز پایبند هستند.

 محل برپایی نمایشگاه: فرهنگیان فاز یک، پارک معلم

برگزاری همایش حجاب و عفاف فاطمی در شهرداری کرمانشاه

به گزارش مرکز اطلاع رسانی اداره کل روابط 
عمومی و امور بین الملل شــهرداری کرمانشــاه 
جلســه درآمدی شــهرداری با حضور دکتر نادر 
نوروزی ،معاونین و مدیران مناطق و ســازمانها 

شهرداری برگزار گردید.
دکتر نوروزی در این جلسه با بررسی وضعیت 
درآمــدی مناطــق شــهرداری گفت: متأســفانه 
بخاطر شرایط خاص شــهر کرمانشاه وضعیت 
درآمدی مناطق شــهرداری روال منظم و ثابتی 

ندارد  و عمده این درآمدها نیز  پایدار نیست.
وی افــزود:  بــرای توســعه شــهر کرمانشــاه و 

برنامه ریزی مناســب برای بخش های مختلف 
خدمات رســانی بــه شــهروندان، نیازمند وجود 
اعتبــارات و منابــع مالــی هســتیم کــه بتــوان با 
اتــکاء بــر آن طرح هــا و پروژه ها را در دســتور کار 
قــرار داد از ایــن رو بایــد به ســمت تحقق منابع 
مالــی جدیدتــری برویم.دکتــر نــوروزی افــزود: 
شــهر کرمانشــاه بــرای داشــتن طرحهــای کلان 
توســعه ای نیازمنــد منابــع درآمــدی ثابــت و 
پایدار اســت و نمیتوان خیلی بــه منابعی چون 
مــاده صد و یــا صدور مجوزها اکتفــاء کرد از این 
رو مــی طلبــد بــا یــک برنامــه ریــزی درســت و 

مناســب این منابع پایدار شناسایی و با توجه به 
 امکانات و تجهیزات شــهرداری برای تحقق آن 

برنامه ریزی نمود.

تأکید شهردار کرمانشاه بر احیای منابع پایدار درآمدی در شهرداری

همچنیــن  و  شــهری  ســلامت  راســتای  در 
نارضایتــی شــهروندان در خصــوص آســیب ها 
و معضــلات گوناگــون  ناشــی از فعالیت مراکز 
خرید و فروش اموال ضایعاتی با دســتور مقام 
محترم قضایی و مصوبه شــورای تامین استان، 
چندین واحد تفکیک غیرمجاز زباله و ضایعات 
فروشــی در کمربندی غربی پلمــپ گردید.این 
طرح ضربتی  با همکاری همه جانبه سه ارگان 

انتظامــی ، قضایــی و شــهرداری  کلیــد خورد و 
تمامــی واحد هــای غیر مجــاز پلمــپ گردید و 
در خــلال اجرای آن اموال مســروقه بســیاری از 
نهادهای خدمات رســان مانند شهردای کشف 
و در حضــور نماینــدگان محتــرم دســتگاه های 

انتظامی و قضایی صورتجلسه گردید.
روابط عمومی منطقه هشت شهرداری 
کرمانشاه

پلمپ واحدهای ضایعاتی غیرمجاز در  کمربندی غربی

به گزارش مرکز اطلاع رسانی اداره کل روابط 
عمومی و امور بین الملل شــهرداری کرمانشــاه 
با حکم شهردار کرمانشاه رئیس جدید سازمان 
شــهرداری  ایمنــی  خدمــات  و  نشــانی  آتــش 

کرمانشاه معرفی گردید.
در حکم شــهردار کرمانشاه غلامرضا رضایی 
رئیس ســازمان آتش نشــانی و خدمات ایمنی 

شــهرداری شــد و از زحمــات فرهــاد فرهــودی 
تجلیل به عمل آمد.شایان ذکر است مهندس 
فرهودی طی مدت تصدی مســئولیت سازمان 
امکانــات  تجهیــز  در  توانســت  نشــانی  آتــش 
، بــالا بــردن دانــش و تــوان پرســنل و ارتقــای 
را  ذکــری  شــایان  خدمــات  ســازمان   جایــگاه 

به ثبت برساند.

معرفی رئیس جدید سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری کرمانشاه ؛ 

 غلامرضا رضایی سکان سازمان آتش نشانی را 
بر عهده گرفت

آیین تودیع و معارفه رئیس سازمان فرهنگی، 
کرمانشــاه  شــهرداری  ورزشــی  و   اجتماعــی 

برگزار شد.
بــه گــزارش اداره ارتباطات ســازمان فرهنگی، 
اجتماعــی و ورزشــی شــهرداری کرمانشــاه؛ طی 
مراسمی با حضور دکتر مردافکن معاون برنامه 
ریــزی، توســعه و منابــع انســانی، دکتــر شــرفی 
مدیرکل بازرسی و رسیدگی به شکایات شهرداری 
و جمعی از مدیران و پرســنل ســازمان فرهنگی 
شهرداری از زحمات حاج حسین جلیلی تجلیل 
و دکتــر ایمــان درخشــی بعنــوان رئیــس جدیــد 

معارفه گردید.
دکتــر  ایــن جلســه،  در  گــزارش؛  ایــن  برپایــه 
مردافکــن ضمن تقدیر از زحمات حاج حســین 
جلیلــی، نقــش ســازمان فرهنگــی، اجتماعی و 
ورزشــی را در رقــم خــوردن اتفاقــات فرهنگــی و 
اجتماعی شــهر کلیدی بر شــمرد و عملکرد این 
حوزه را از مهمترین کارکردهای شهرداری در بیان 
خدمات عنوان کرد.وی به سوابق و تجربیات دکتر 
درخشــی اشــاره کرد و گفت: برنامه های مدونی 

در ســند چشــم انــداز شــهرداری بــرای ســازمان 
فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری آمده که 
انتظار می رود در راســتای تحقق آن اقدام شــود.

حاج حســین جلیلی نیز در این جلسه با تشکر از 
زحمات مجموعه ی حوزه های مختلف سازمان 
در دوران مدیریتش خاطرنشان ساخت: سازمان 
فرهنگــی، اجتماعی و ورزشــی شــهرداری نمود 
گسترده ای در کل شهر ایفا کرده که باعث جلب 
نظــر مســاعد دســتگاه هــای مختلــف و دغدغه 
منــدان حــوزه هــای فرهنگــی و اجتماعی شــهر 
شــده است.وی افزود: اگر اتفاقی از سوی سازمان 
در شــهر افتاده قطعاً مرهون زحمــات و تعامل 

مدیــران و پرســنل ایــن حــوزه بــوده و امیدواریم 
استمرار یابد.دکتر ایمان درخشی رئیس سازمان 
فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری کرمانشاه 
در ادامــه اظهــار داشــت: از حُســن اعتمــاد آقای 
دکتر نوروزی شــهردار کرمانشــاه کمال سپاس را 
دارم و به آقای جلیلی و پرســنل محترم سازمان 
خداقــوت عــرض مــی کنــم. امیــدوارم بتوانم با 
حمایت شــهردار و اعضای محترم شــورای شهر 
کرمانشــاه به خلــق اتفاقات بزرگ در کرمانشــاه 
مبــادرت بورزیــم. وی گفــت: شــهر کرمانشــاه از 
توپوگرافــی خــاص فرهنگــی برخوردار اســت که 
مستلزم کار کارشناسی و دقیق در حوزه فرهنگی و 
اجتماعی می باشد.درخشی خاطرنشان ساخت: 
این سازمان محل رقم زدن اتفاقات بزرگ بوده و 
هست که کسب برندهای جهانی نظیر کرمانشاه 
شــهر خلاق خوراک و کرمانشــاه پایتخــت نوروز 
از ایــن قبیــل است.شــایان ذکــر اســت؛ در ادامه 
تعدادی از مدیران سازمان فرهنگی، اجتماعی و 
 ورزشی شهرداری کرمانشاه به بیان نکته نظرات 

خود پرداختند.

 دکتر ایمان درخشی
رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری کرمانشاه شد

به گزارش مرکز اطلاع رسانی اداره کل روابط 
عمومی و امور بین الملل شــهرداری کرمانشــاه 
طــرح ســاماندهی و برخــورد بــا ضایعاتی های 

سطح شهر کرمانشاه آغاز شد.
مهنــدس موحــد مدیر امور شــهر شــهرداری 
کرمانشــاه با بیــان این مطلب گفت: متاســفانه 
وجــود تعداد زیادی ضایعاتی در ســطح شــهر 
چهــره نامناســبی را بــرای کلانشــهر کرمانشــاه 
بوجود آورده است و سبب گسترش زباله گردی 
و معضلات دیگری شده است لذا با هماهنگی 
،نیــروی  دادگســتری  بــا  گرفتــه  صــورت  هــای 
انتظامــی ،فرمانــداری و شــهرداری کرمانشــاه 
ســاماندهی این ضایعاتی ها در دســتور کار قرار 

گرفت و از امروز برخورد با متخلفان آغاز شد.
وی افزود: بیش از ۲۰۰ واحد صنفی ضایعاتی 
فــروش  و  خریــد  زمینــه  در  شــهر  ســطح  در 
ضایعات آهن، پلاســتیک و ... فعالیت دارند و 
چون این واحدها غیر مجاز هستند باعث خرید 

و فروش اجناس سرقتی و زباله گردی هستند.
مدیــر امور شــهر شــهرداری کرمانشــاه افزود: 
اغلــب ایــن واحــدی غیــر مجــاز ضایعــات در 
جعفر آباد،ملاحسینی،کمربندی غربی،دولت 
آباد،آناهیتا و برخی نقاط شهر هستند که طرح 

برخورد و ســاماندهی این واحدهــا از کمربندی 
غربــی آغــاز و طی چنــد روز آینده تمام ســطح 
شــهر  از وجــود ضایعاتــی های غیر مجــاز پاک 
خواهد شد.مهندس موحد ادامه داد: در گذشته 
نیــز این طــرح انجام شــده امــا ناقــص و بدون 
کارشناســی بوده اما این بار بــا هماهنگی خوب 
صورت گرفته با دســتگاه های مختلف و دستور 

قاطع مقامــات قضایی و انتظامــی این طرح با 
جدیت و قاطعیت بیشــتری اجرا می گردد.وی 
در پایــان گفت: امیدواریــم با اجرای این طرح و 
همکاری بیشتر شهروندان شاهد چهره زیباتری 
از شــهر کرمانشاه باشیم و بسیاری از معضلاتی 
که بواســطه ایــن ضایعاتی ها بوجــود آمده بود 

مرتفع گردد.

آغاز طرح ساماندهی ضایعاتی های شهر کرمانشاه

به گزارش مرکز اطلاع رسانی اداره کل روابط 
عمومی و امور بین الملل شــهرداری کرمانشــاه 
جلســه شــورای معاونیــن بــا حضــور شــهردار 
موضــوع  بــا  شــهرداری  معاونیــن  کرمانشــاه، 
بررســی پــروژه هــای ســرمایه گــذاری در محــل 
سازمان ســرمایه گذاری و جذب مشارکت های 

مردمی برگزار شد.
دکتــر نــوروزی در این جلســه با تأکیــد بر رفع 
موانــع ســرمایه گــذاری در پــروژه های شــهری 
گفــت: برای توســعه شــهر و ایجــاد درآمدهای 
پایــدار در شــهرداری نیازمنــد ایــن هســتیم که 
شــهر  در  گــذاری  ســرمایه  مشــکلات  و  موانــع 

کرمانشاه هر چه ســریعتر مرتفع گردد.شهردار 
کرمانشاه ادامه داد: از اصلی ترین خواسته های 
مردم شــهربازی و تله کابین در شــهر کرمانشاه 
اســت و بــرای تحقــق ایــن مطالبه بایــد هر چه 
زودتــر موانــع انجــام این دو پــروژه بــزرگ رفع 
شــود و آرزوی دیرینــه شــهروندان کرمانشــاهی 
محقــق گردد.دکتــر نــوروزی افــزود: شــهرداری 
کرمانشــاه پــروژه های متعــدد را برای ســرمایه 
گذاری معرفی کرده و خوشــبختانه برای برخی 
از این پروژه ها ســرمایه گــذاران خوبی نیز ورود 
پیدا کرده و امیدواریم به زودی این پروژه ها وارد 
فاز اجرایی گردند، در این راســتا نیز همه بخش 

هــای شــهرداری را موظــف کــرده ایم کــه برای 
جذب مشــارکت ســرمایه گذاران تلاش خود را 
نمــوده و امکانات و تســهیلات لازم را در اختیار 

سرمایه گذار قرار دهند.

تأکید شهردار کرمانشاه بر رفع موانع احداث شهربازی و تله کابین

ایمان درخشی سرپرست ســازمان فرهنگی، 
از  کرمانشــاه  شــهرداری  ورزشــی  و  اجتماعــی 

برگزاری نمایشگاه »دست آفرین« خبر داد.
به گزارش اداره ارتباطات ســازمان فرهنگی، 
اجتماعی و ورزشــی شــهرداری کرمانشــاه؛ وی 
بــه همــت  گفــت: نمایشــگاه »دســت آفرین« 
معاونــت ســلامت و امــور اجتماعــی ســازمان 
شــهرداری  ورزشــی  و  اجتماعــی  فرهنگــی، 
بهزیســتی  کل  اداره  همــکاری  بــا  و  کرمانشــاه 

کرمانشاه در بوستان معلم برپا شده است.
برپایــه ی این گزارش؛ درخشــی خاطرنشــان 

ســاخت: ایــن نمایشــگاه بــا موضــوع عرضــه و 
فروش صنایع دســتی و محصــولات خانگی به 
مدت ۳ روز، از بیســت و هفتم تا بیســت و نهم 
تیــر ماه دایر اســت کــه در آن بانوانی از محلات 
دست ســاخته های  کرمانشــاه،  شــهر  مختلــف 
هنرمندانــه ی خــود را در ۲۰ غرفــه بــه فــروش 
فرهنگــی،  ســازمان  گذاشته اند.سرپرســت 
کرمانشــاه  شــهرداری  ورزشــی  و  اجتماعــی 
افــزود: امیدواریــم ایــن چنین نمایشــگاه هایی 
و  فــروش محصــولات  ایجــاد بســتر  از طریــق 
دست ســاخته های زنان مناطق کــم برخوردار، 

زمینه رونق اقتصاد محله را فراهم می کند.
مهنــدس درخشــی هــم چنیــن تاکیــد کــرد: 
برآنیــم از ایــن پس بــا برپایی متناوب سلســله 
نمایشــگاه های »دســت آفرین«، ایجاد بازارچه 
دائمی فــروش برای گروه های هدف و آســیب 
دیــده اجتماعــی و هــم چنیــن در بلنــد مــدت 
انــدازی مراکــز کارآفرینــی اجتماعــی و  بــا راه 
شــهری، گامــی موثــر و بنیــادی در بازاریابــی و 
فروش دائم، کارآفرینی پایدار خانواده های بی 
سرپرســت و بدسرپرســت، اقتصاد محلات کم 
برخوردار و کاهش تورم آســیب های اجتماعی 
شــهروندان  از  پایــان  در  وی  برداریــم.   زنــان 
عزیزمــان دعــوت کــرد تا ضمــن بازدیــد از این 
بانــوان  از  محصــولات،  خریــد  و   نمایشــگاه 

شهرمان حمایت نمایند.

به همت سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری کرمانشاه برپا شد؛

نمایشگاه صنایع دستی زنان سرپرست خانوار


